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از سوی معاون اول رییس جمهور؛

 قانون انتشار و دسترسی آزاد
 به اطلاعات برای اجرا  ابلاغ شد

هر چند دولت دهم با تدبیر »مصوبه 9 ماده ای«  تلاش کرد تا برای دیگر بار روح 
امید را در دیار نصف جهان زنده کند، اما مثل اینکه قرار نیست مشکل زاینده رود 

برای همیشه حل شود. براساس ماده 9 مصوبه معروف به ...
8

2 هزار وعده خوبان یکی وفا کند؛ کافی استمنابع امنیتی استان اصفهان مطرح کردند؛
حاشیه های منتشر شده پیرامون 

مراسم تشییع پیکر شهدا واقعیت ندارد
زاینده رود 

باز هم خاطره می شود؟
 منابع امنیتی استان اصفهان بازداشت یک طلبه در اصفهان همزمان با مراسم 
تشییع شهدای غواص را تکذیب کردند. منابع امنیتی استان اصفهان در واکنش 

به مطالب منتشره در برخی جراید و شبکه های اجتماعی مبنی بر...
8

پس از دیدار با رهبر معظم انقلاب؛

مديران رسانه هاي 35 كشور جهان 
ميهمان نصف جهان مي شوند

3

4ش��������ورا

در گفت و گو با برخی از اعضای شورای اسلامی
 تاکید شد:

هنوز  نیازمندی های گردشگری 
اصفهان تعریف نشده است

صعود خاطره انگیز کوهنوردان شهرداري اصفهان 

 صعود به قله 4420 متري 
 » مورگل« دنا 

به یاد شهداي غواص

معاون وزیر کار اعلام کرد:

طرح همترازی حقوق ها 
کلید خورد

ماجرای تکراری کمبود تخت و نبود حمایت بیمه ها 

افزایش بیماران 
اعصاب و روان اصفهان
 زیر سایه مواد مخدر صنعتی

رهبر معظم انقلاب :

اجازه نفوذ و حضور آمریکایی ها 
در ایران را نمی دهیم

وی���������ژه ن���ام���ه
دان������������������������ش

2ای��������ران

11ورزش

9اق���ت���ص���اد

10ج���ام���ع���ه

معاون اول رییس جمهور قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطلاعات 
را برای اجرا ابلاغ کرد.  به گ��زارش خبرگزاری فارس،  هیات وزیران 

آیین نامه اجرایی تبصره )1( ماده )18( قانون انتشار و دسترسی...



رهبر معظم انق��اب فرمودند: اجازه نف��وذ اقتصادی، 
سیاسی و فرهنگی آمریکا را با همه  توان، نخواهیم داد 
و با این نفوذ مقابله خواهیم ک��رد . به گزارش اصفهان 
زیبا  به نقل از پایگاه اطاع رس��انی دفتر مقام معظم 
رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر معظم انقاب 
اس��امی صبح دیروز در دیدار علما، صاحب نظران و 
میهمانان اجاس مجمع جهانی اهل بیت علیهم السام 
و اج��اس اتحادیه رادی��و و تلویزیون های اس��امی، 
مبارزه با نقش��ه های اس��تکبار در منطق��ه را مصداق 
بارز جهاد فی س��بیل الله خواندند و با اش��اره به مقابله 
قاطع ب��ا »تاش آمریکا ب��رای سوءاس��تفاده از نتایج 
مذاکرات هسته ای و نفوذ اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
 در ایران«، افزودند: نقش��ه نظام س��لطه در منطقه بر 
دو پایه  ایجاد اختاف و نفوذ اس��توار اس��ت که باید با 
نقشه های صحیح هجومی و دفاعی به مبارزه هوشیارانه 
و بی وقفه با آن پرداخت. رهبر انقاب اسامی با اشاره به 
برگزاری ششمین مجمع عمومی مجمع جهانی اهل 
بیت علیهم الس��ام ، لازمه  پیروی از اهل بیت پیامبر 
صلوات الله علیهم اجمعین را ترویج معارف اس��امی، 
اقامه  احکام الهی، مجاه��دت در راه خدا با همه وجود 
و مب��ارزه با ظلم و ظالم برش��مردند و تاکی��د کردند: 
مجاهدت در راه خ��دا فقط به معن��ای جنگ نظامی 
نیست، بلکه شامل مبارزه  فرهنگی، اقتصادی و سیاسی 

نیز می شود.

   امروز مصداق عینی مجاه�دت در راه خدا 
مبارزه با استکبار است

حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنش��ان کردند: امروز 
مصداق عینی مجاهدت در راه خدا شناخت نقشه های 
استکبار در منطقه  اسامی و به ویژه منطقه  راهبردی 
و حس��اس غرب آس��یا و برنامه ریزی ب��رای مبارزه با 
آنهاس��ت که این مبارزه باید ش��امل مقابله  دفاعی و 
مقابله هجومی باشد. رهبر انقاب اسامی با اشاره به 
توطئه های استکبار در منطقه در یکصد سال گذشته 
گفتند: اگر چه توطئه های استکبار در منطقه اسامی 
سابقه ای طولانی دارد، اما فش��ارها و توطئه ها از زمان 
پیروزی انقاب اس��امی در ایران تش��دید شد تا این 
تجربه در دیگر کشورها تکرار نشود. ایشان خاطرنشان 
کردند: نظام جمهوری اس��امی از 35س��ال گذشته 
همواره هدف تهدیدها، تحریم ها، فشارهای امنیتی و 
توطئه های گوناگون سیاسی بوده و ملت ایران به این 
فشارها عادت کرده است. رهبر انقاب اسامی افزودند: 
البته توطئه های دشمنان در منطقه  غرب آسیا بعد از 
نهضت بیداری اس��امی که چند س��ال قبل از شمال 
آفریقا آغاز شد، به دلیل سراس��یمگی دشمن شدت 

بیشتری گرفت. 

   نهض�ت بیداری اس�امی سرکوب ش�دنی 
نیست

حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: تصور آنها این است 
که توانس��ته اند نهضت بیداری اس��امی را سرکوب 
کنند، اما این نهضت سرکوب شدنی نیست و همچنان 
ادامه دارد و دیر یا زود واقعیت خود را نشان خواهد داد. 
حضرت آیت الله خامنه ای نظام س��لطه و در راس آن 
ایالات متحده آمریکا را مص��داق عینی و مظهر کامل 

»مفهوم دشمن« خواندند و تاکید کردند: آمریکا هیچ 
بهره ای از اخاقیات انس��انی ندارد و بدون هیچ ابایی 
و در پوش��ش الفاظ زیبا و لبخند، دس��ت به خباثت و 
جنایت می زند. رهبر انقاب اسامی سپس به تبیین 
نقشه دشمن در شرایط کنونی پرداختند و افزودند: این 
نقشه بر دو پایه »ایجاد اختاف« و »نفوذ« استوار است. 
حضرت آیت الله خامنه ای درخصوص طراحی دشمن 
برای اختاف انگیزی خاطرنشان کردند: ایجاد اختاف 
میان دولت ها و خطرناک تر از آن میان ملت ها در دستور 

کار استکبار قرار دارد. 
ایش��ان با اش��اره به اینکه در مقطع فعلی برای ایجاد 
اختاف میان ملت ه��ا از عناوینی همچون ش��یعه و 
سنی اس��تفاده می ش��ود، انگلیس��ی ها را متخصص 
اختاف افکنی و آمریکایی ها را شاگرد آنها خواندند و 
افزودند: ایجاد گروه های جرار، هتاک و جبار تکفیری 
که آمریکایی ها به دست داش��تن در ایجاد آنها اذعان 
کرده اند، مهم ترین ابزار ب��رای ایجاد اختاف های به 
ظاهر مذهبی میان ملت هاس��ت که متاسفانه برخی 
مسلمانان ساده لوح نیز به دلیل نداشتن بصیرت، فریب 
این توطئه و نقشه را خورده و در داخل طراحی دشمن 

قرار گرفته اند.

   آنچه امروز در عراق، سوریه و یمن می گذرد 
جنگ سیاسی است، نه مذهبی

رهبر انقاب اسامی نمونه واضح این موضوع را مساله 
س��وریه بیان کردند و گفتند: هنگام��ی که در تونس 
و مصر حکومت های طاغوتی با ش��عارهای اس��امی 
سرنگون شدند، آمریکایی ها و صهیونیست ها تصمیم 
گرفتند از این فرمول برای نابودی کشورهای مقاومت 
استفاده کنند و به همین دلیل به سراغ سوریه رفتند.

حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنش��ان کردند: بعد از 
آغاز ماجرای س��وریه، عده ای مسلمان بی بصیرت در 
نقشه طراحی ش��ده قرار گرفتند و با پر کردن جدول 
دشمن، کشور س��وریه را به چنین وضعیتی رساندند.

ایش��ان تاکید کردند: آنچه که امروز در عراق، سوریه، 

یمن و مناطق دیگر در حال روی دادن اس��ت و تاش 
می شود از آن به عنوان »جنگ مذهبی« یاد شود، به 
هیچ وجه جنگ مذهبی نیس��ت، بلکه جنگ سیاسی 
است. رهبر انقاب اس��امی خاطرنشان کردند: امروز 
 مهم تری��ن وظیفه، ت��اش ب��رای از بین ب��ردن این 
اختاف هاس��ت.حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: ما 
صریحا و علن��ا گفته ایم که جمهوری اس��امی ایران 
دست دوس��تی را به س��وی همه دولت های اسامی 
منطقه دراز می کن��د و با دولت های مس��لمان هیچ 
مش��کلی ندارد. ایش��ان افزودند: جمهوری اس��امی 
ایران با اغلب همس��ایگان خود روابط دوس��تانه دارد، 
البته برخی کشورها هم با ما اختاف دارند و لجاجت و 
خباثت انجام می دهند، ولی ایران بنا را بر روابط خوب 
با همسایگان و دولت های اسامی و به ویژه ملت های 

منطقه گذاشته است.

   تشدید اختاف در دنیای اسام ممنوع است
رهبر انقاب اسامی خاطرنشان کردند: مبنای رفتار 
جمهوری اسامی ایران، اصولی است که امام بزرگوار )ره( 
به واس��طه پایبندی به آنها توانست انقاب اسامی را 
پیروز کند و به مرحله ثبات برس��اند. حضرت آیت الله 
خامنه ای »اش��داء علی الکفار و رحماء بینهم« را یکی 
از اصول و مبانی مستحکم نظام اسامی خواند و تاکید 
کردند: ما براساس درس امام بزرگوار )ره( و خط مسلم 
جمهوری اسامی، با اس��تکبار سرآشتی نداریم، اما با 

برادران مسلمان بنای دوستی و رفاقت داریم.
 ایش��ان خاطرنش��ان کردند: ما در حمایت از مظلوم 
توجهی به مذهب نمی کنیم و هم��ان حمایتی را که 
از برادران شیعه خود در لبنان کردیم، از برادران اهل 
سنت خود در غزه نیز انجام داده ایم و مساله فلسطین 
را مساله اول جهان اس��ام می دانیم. حضرت آیت الله 
خامن��ه ای در جمع بندی موض��وع »ایجاد اختاف« 
به عنوان پایه اول نقش��ه دش��من در منطقه اسامی 
غرب آسیا، خاطرنش��ان کردند: تش��دید اختاف در 
دنیای اسام ممنوع است و ما با هر رفتار و حرکتی که 

موجب ایجاد اختاف شود حتی از جانب برخی گروه 
های ش��یعه مخالفیم و اهانت به مقدسات اهل سنت 
را محکوم می کنی��م. رهبر انقاب اس��امی »نفوذ« 
در کش��ورهای منطقه را دومین نقشه ش��وم آمریکا 
برشمردند و تاکید کردند: ایالات متحده درصدد نفوذ 
ده ها ساله در منطقه و بازس��ازی آبروی از دست رفته 
خویش اس��ت. حضرت آیت الله خامنه ای با اش��اره به 
تاش واشنگتن برای سوءاس��تفاده از نتایج مذاکرات 
هسته ای افزودند: آمریکایی ها می خواهند از توافقی 
که هنوز نه در ایران و نه در آمریکا تکلیفش و رد یا قبول 
شدنش معلوم نیست، وس��یله ای برای نفوذ در ایران 
بسازند، اما ما این راه را قاطعانه بسته ایم و با همه توان 
بالای خود، اجازه نفوذ اقتصادی، سیاسی، فرهنگی و 
یا حضور سیاسی در ایران را به آمریکایی ها نمی دهیم. 
ایشان سیاس��ت های منطقه ای جمهوری اسامی را 
نقطه مقابل سیاست های منطقه ای آمریکا خواندند و 
افزودند: آنها به دنبال تجزیه کشورهای منطقه و ایجاد 
کشورهای کوچک و تابع هستند، اما به حول و قوه الهی 

این اتفاق رخ نخواهد داد.

   تش�یعی را که پایگاهش لندن است اصولاً 
تشیع نمی دانیم

رهبر انقاب هش��دارهای قبلی خ��ود را درباره تاش 
آمریکا برای تجزیه عراق ی��ادآوری کردند و افزودند: 
برخی از آن س��خنان تعجب م��ی کردند، ام��ا امروز 
آمریکایی ها به صراحت از تجزیه ع��راق دم می زنند. 
حضرت آیت الله خامن��ه ای افزودند: تجزیه عراق و اگر 
 بتوانند س��وریه، هدف مش��خص آمریکایی هاس��ت،

ام��ا تمامی��ت ارض��ی کش��ورهای منطق��ه و عراق 
و س��وریه برای ما بس��یار مهم اس��ت. رهبر انقاب در 
ادامه تبیین تقابل سیاس��ت های منطقه ای جمهوری 
اس��امی با سیاس��ت ه��ای رژی��م ای��الات متحده، 
افزودن��د: ای��ران، از مقاوم��ت در منطق��ه از جمل��ه 
مقاومت فلس��طین کاماً دفاع می کند و از هرکسی 
 که با اس��رائیل مبارزه می کند و رژیم صهیونیستی را 

می کوبد حمایت خواهد کرد. ایشان مقابله با سیاست های 
تفرقه انگی��ز آمریکا و مراکز اختاف افک��ن را از دیگر 
سیاست های اصلی ایران برش��مردند و تاکید کردند: 
ما تش��یعی را که پایگاه و مرکز تبلیغاتش لندن است 
و نقش جاده صاف کن اس��تکبار را ایفا می کند اصولاً 
تشیع نمی دانیم. رهبر انقاب دفاع جمهوری اسامی 
ایران از همه مظلومان از جمله مردم بحرین و یمن را 
خاطرنشان کردند و افزودند: برخاف ادعاهای بی پایه، 
ما در این کشورها دخالتی نمی کنیم، اما به حمایت از 
مردم مظلوم ادامه می دهیم. ایش��ان با انتقاد شدید از 
کشتار مظلومان یمن و ویران کردن این کشور، گفتند: 
پیگیری برخی اهداف سیاس��ی آن ه��م با روش های 
حماقت آمیز، باعث ادام��ه جنایات در حق مردم یمن 
شده اس��ت. حضرت آیت الله خامنه ای در جمع بندی 
این بخش از سخنانش��ان افزودن��د: در مناطق دیگر 
جهان اسام از جمله پاکستان و افغانستان نیز حوادث 
دردآوری روی می دهد که مسلمانان باید با بصیرت و 

هوشیاری این مشکات را عاج کنند.

   امپراطوری رس�انه ای ظالم�ان در خدمت 
اهداف زورگویان جهانی است

رهبر انقاب در بخش دیگری از سخنانش��ان اتحادیه 
رادیو تلویزیون های اس��امی را مرکزی بس��یار مهم 
برای مقابله با امپراطوری خطرناک و مافیای پیچیده 
رس��انه های آمریکای��ی - صهیونیس��تی خواندند و 
افزودند: این حرکت باید کاماً تقویت شود و گسترش 
یابد. ایش��ان فاصله فراوان رسانه های اکثر کشورهای 
اسامی از خواس��ت های مردم مسلمان و تبعیت این 
رسانه ها از سیاس��ت های خطرناک استکبار را یادآور 
ش��دند و افزودند: »امپراطوری رس��انه ای ظالمان«، 
 در عین ادعای بی طرف��ی، با تحری��ف و دروغ و انواع 
روش های پیچیده، در خدمت اهداف زورگویان جهانی 
است. رهبر انقاب در پایان سخنانشان افزودند: با وجود 
رجزخوانی های استکبار و دنباله های آن، بدون تردید 
عزت و قدرت اسام، به برکت حضور مردان و جوانان و 
زنان مجاهد، روشن و تضمین شده است و آینده منطقه 

به ملت های مسلمان تعلق دارد. 

   تاش برای ایج�اد ادبیاتی جدید در عرصه 
رسانه ای با معیارهای اسامی

شایان ذکر اس��ت؛ در پایان این دیدار، رهبر انقاب با 
جمعی از میهمانان از نزدیک دیدار و گفت وگو کردند.

پیش از بیان��ات رهبر معظم انقاب، حجت الاس��ام 
و المسلمین محمد حس��ن اختری، دبیر کل مجمع 
جهانی اهل بیت)ع(با بیان گزارش��ی از اجاس ششم 
مجمع گفت: جلسه عمومی مجمع جهانی اهل بیت )ع( با 
حضور علمای و شخصیت های بیش از 30 کشور جهان 
تشکیل شده است. حجت الاس��ام کریمیان دبیرکل 
اتحادیه رادی��و تلویزیون های کش��ورهای اس��امی 
نیز در گزارش��ی خاطرنش��ان کرد: تاش برای ایجاد 
ادبیاتی جدید در عرصه رسانه ای با معیارهای اسامی، 
کسب اعتماد عمومی، تمرکز بر تربیت نیروی انسانی، 
ایجاد سازوکار تولید توزیع و انتشار خبر و تاش برای 
مدیریت محتوا از مهمترین اقدام��ات اتحادیه رادیو و 

تلویزیون های اسامی بوده است.

محمدجواد ظریف و س��رگئی لاوروف، وزی��ران امور خارجه ایران و روس��یه در 
کنفرانس مش��ترک خبری پایان مذاکرات خود در مسکو اعام کردند مواضع دو 
کشور برای حل بحران های خاورمیانه به ویژه سوریه، عراق و یمن منطبق است 
و از مذاکره برای یافتن راهکار سیاس��ی بدون مداخله خارجی حمایت می کنند. 
لاوروف دیروز در این کنفرانس خبری گفت: روس��یه و ایران به عنوان دو کش��ور 
دوست و همسایه توجه خاصی به همکاری های دوجانبه، منطقه ای و بین المللی 

و گس��ترش آنها دارند و با جدیت نیز دنبال خواهند کرد. وی با استقبال از دعوت 
رس��می ظریف برای س��فر به ایران و وعده انجام آن در آینده ای نزدیک، افزود: 
امیدواریم اجرای برجام از هفته آینده آغاز شود و همچنین از همکاری های ایران 

برای حل مسائل منطقه ای بهره بگیریم.
 لاوروف با تاکید بر اهمیت نشست مشترک کمیسیون اقتصادی دو کشور که قرار 
است ماه اکتبر در مسکو برگزار ش��ود، گفت: در مذاکرات امروز مسائل مربوط به 

روابط دوجانبه و ارتقای آن مورد توجه قرار گرفت و پروتکل بین وزارتخانه ای خارجه 
ایران و روسیه تا سال 2018 افق همکاری های دوجانبه و منطقه ای خواهد بود. 
ظریف، وزیر امور خارجه ایران که صبح دیروز برای یک سفر فشرده یک روزه وارد 
مسکو شد، در این کنفرانس خبری گفت: روسیه در شرایط دشوار با ایران در باره 
مسائل مختلف مش��ارکت کرد و اکنون هم زمینه های مناس��بی برای گسترش 

همکاری ها وجود دارد. 

ظریف افزود: افزون بر مذاکره درباره توس��عه فراگی��ر روابط، بخش های مختلف 
دیگر از جمله تسهیل در صدور روادید و امور مربوط به کنسولی در دستور کار دو 
کشور است که در نشست دیروز مورد توجه قرار گرفت. وزیر خارجه ایران با تاکید 
بر هماهنگی دو کشور درباره بحران های منطقه ای، گفت: وضعیت سوریه خطر 
فرقه گرایی را افزایش داده و باید برای پایان بحران در این کشور و همچنین عراق 

بدون مداخله خارجی اقدام و راهکار سیاسی اتخاذ شود.

 در یکصد و بیست و یکمین جلسه ستاد 
هماهنگی اقتصاد مقاومتی؛

 تایید  سیاست های متناسب
 با شرایط پساتحریم

 رییس جمهور در نشس��ت س��تاد هماهنگ��ی اقتص��اد مقاومتی، 
سیاس��ت های متناس��ب با ش��رایط پس��اتحریم را برای جهش در 
صادرات کالا و خدمات تایی��د کرد. به گزارش پایگاه اطاع رس��انی 
ریاس��ت جمهوری، حجت الاسام و المسلمین حس��ن روحانی در 
یکصد و بیس��ت و یکمین جلسه س��تاد هماهنگی اقتصاد مقاومتی 
 که به ریاس��ت رییس جمهوری تش��کیل ش��د بر ضرورت حمایت 
 همه جانبه از تولیدات صادرات گرا تاکید کرد. وی از همه دستگاه های

ذیربط خواس��ت که ب��ا اس��تفاده از فرصت حاص��ل از رف��ع تحریم ها 
 و دسترس��ی به بازاره��ای جهانی ب��رای افزایش به��ره وری و ایجاد 
فرصت های ش��غلی پایدار جوانان برنامه ریزی کنن��د. گزارش وزیر 
صنعت، معدن و تجارت نیز در این جلس��ه در م��ورد وضعیت و روند 
صادرات غیر نفتی کش��ور مورد بررس��ی قرار گرفت و سیاست های 
متناسب با شرایط پسا تحریم برای جهش در صادرات کالا و خدمات 
 به تایید رییس جمهوری رس��ید. بر اس��اس این تصمیمات، صدور 
ضمانت نامه ه��ای بانکی برای ص��ادرات خدمات فنی و مهندس��ی 
تسهیل خواهد شد و اعتبارات صادراتی از محل منابع صندوق توسعه 
ملی برای حضور در بازارهای هدف تخصی��ص خواهد یافت. تقویت 
سرمایه صندوق ضمانت صادرات و تسریع در خدمات گمرکی از دیگر 
تصمیمات این جلسه بود. همچنین مقرر شد مجوزها و ممنوعیت های 
موردی برای صادرات حذف شود و سازمان امور مالیاتی، تسهیات لازم 
را در مورد استرداد مالیات بر ارزش افزوده صادر کنندگان کالا و استفاده 

از کالاهای سرمایه ای تولید داخل در مناطق آزاد تجاری فراهم کند.

از سوی معاون اول رییس جمهور؛

 قانون انتشار و دسترسی آزاد
به اطاعات برای اجرا اباغ شد

معاون اول رییس جمهور قانون انتش��ار و دسترسی آزاد به اطاعات 
را برای اجرا اباغ کرد.  به گزارش خبرگ��زاری فارس،  هیات وزیران 
آیین نامه اجرایی تبصره )1( ماده )18( قانون انتشار و دسترسی آزاد 
به اطاعات را برای اجرا اباغ کرد. وزارت فرهنگ و ارش��اد اسامی، 
وزارت ارتباطات و فناوری اطاعات، وزارت اطاع��ات، وزارت دفاع 
و پشتیبانی نیروهای مسلح و سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور 
مورد خطاب این آیین نامه هستند. هیات وزیران در جلسه روز چهارم 
مرداد به پیشنهاد کمیسیون انتشار و دسترسی آزاد به اطاعات و به 
استناد تبصره )1( ماده )18( قانون انتشار و دسترسی آزاد به اطاعات 

- مصوب 1388 - آیین نامه اجرایی تبصره یاد شده را تصویب کرد.

وزیر دفاع:

 خود را برای مقابله با تهدیدات
 آماده می کنیم

وزیر دفاع با بیان اینکه در دکترین ما نگاه تهاجمی وجود ندارد، گفت: 
ما باید با هدف دستیابی به پیروزی، خود را آماده مقابله با تهدیدات 
کنیم. سردار حسین دهقان، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
صبح دیروز در اجاس شورای هماهنگی امروز حقوقی دستگاه های 
اجرایی که در وزارت دفاع برگزار ش��د، گفت: امروز نظام بین الملل 
جهانی در حال گزار است و بعد از فروپاشی شوروی چیز جایگزینی به 
وجود نیامد. سردار دهقان با تاکید بر اینکه امروز در معرض تهدیدات 
متغیر هس��تیم، تصریح کرد: متخصصین ما باید ای��ن تهدیدات را 
شناسایی و خود را متناسب با آنها تجهیز کنند. وی با بیان اینکه در 
دکترین ما نگاه تهاجمی وجود ندارد، افزود: ما باید با هدف دستیابی 
به پیروزی، خود را آماده مقابله با تهدیدات کنیم. وزیر دفاع خاطرنشان 
کرد: نگاه ما مبتنی بر دفاع و بازدارندگی است تا دشمنان جرات اقدام 
نداشته باشند و یا اگر اقدامی کردند، آنها را پشیمان کنیم تا از تکرار یا 
ادامه آن منصرف شوند. سردار دهقان، برداشت دشمن از توانمندی 
دفاعی کش��ورمان را مهم دانس��ت و افزود: ما یک اص��ل را در همه 
طرح ریزی ها مد نظر داریم و آن این است که دفاع، متکی بر مردم است 
و بر همین اساس نیازی به ساح نامتعارف و اتمی نداریم، ضمن اینکه 
رهبری معظم انقاب نیز فتوا بر حرام بودن این تسلیحات داده اند. وی 
اظهار داش��ت: وزارت دفاع عضوی از دولت و از طرف دیگری بخشی 
مرتبط با نیروهای مسلح که ماموریت اصلی آن پشتیبانی از نیروهای 
مسلح است تا قادر باشند ماموریت خود را به نحو احسن انجام دهند.

وزیر دفاع تصریح کرد: نگاه ما این است که بتوانیم نیازهای نیروهای 
مسلح را به خوبی در جغرافیای تهدید برطرف کنیم.

به منظور رایزنی درباره تحولات منطقه ای؛

 امیر عبداللهیان عازم آلمان 
و سوئیس شد

معاون عربی- آفریقای وزیر ام��ور خارجه به منظ��ور رایزنی درباره 
تحولات منطقه ای عازم آلمان و سوئیس شد. به گزارش ایرنا، حسین 
امیرعبداللهیان در این س��فر با مقامات این دو کش��ور در خصوص 
تحولات و آخرین وضعیت منطقه از جمله اوضاع سوریه ، یمن ، عراق 
و مبارزه با افراط گرایی گفت و گو می کند.تبیین راهکارهای سیاسی 
برای برون رفت از بحران های موجود منطقه از جمله اهداف سفر معاون 
وزیر خارجه بیان شده است. این سفر در پی دعوت رسمی همتایان 

آلمانی و سوئیسی انجام می شود.

اخبار کوتاه
رهبر  معظم انقلاب:گروه ایران

اجازهنفوذوحضورآمریکاییهارادرایراننمیدهیم

اشتراک مواضع ایران و روسیه در باره بحران های منطقه
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در کنفرانس مشترک خبری ظریف و لاوروف اعلام شد؛

رییس قوه قضاییه با بیان اینکه جمهوری اسلامی مثل 
قبل و بر مبنای اصول همیش��گی خود هر جا مظلومی 
باشد به داد او خواهد رسید، گفت: آمریکا خیال فشار بر 

ایران را به گور خواهد برد.
 به گ��زارش اصفهان زیبا ب��ه نق��ل از اداره کل روابط 
عمومی قوه قضاییه، آیت الله ص��ادق آملی لاریجانی 
 دیروز در جلس��ه مس��وولان عالی قضایی، آزادگان را 
جلوه های��ی از مقاومت و پایداری ملت ای��ران در برابر 
استکبار اعلام کرد و تصریح کرد: استکبار ستیزی ملت 
ایران و حمایت آن��ان از مظلومان پایان��ی ندارد و همه 
مسوولان کشور نیز در پرتو رهبری معظم انقلاب و در 
چارچوب قانون اساسی به انجام وظایف خود می پردازند 

و اجازه دخالت را به بیگانگان نمی دهند. 
آیت الله آملی لاریجانی با اشاره با برخی اظهارنظرهای 

سیاس��تمداران و مقامات آمریکایی در خصوص توافق 
هسته ای و گره زدن این توافق به برخی مسائل داخلی 
ایران اظهار داشت: روحیه مداخله جویانه آمریکایی ها 
همواره وجود داش��ته، اما بر زبان جاری کردن سخنانی 
درباره شرایط ایران بعد از توافق و دخالت کردن در امور 

داخلی ایران قابل توجه و البته تاسف آور است. 
وی با تاکید ب��ر اینکه آمریکایی ها بای��د بدانند »ایران 
اسلامی امروز، ایران س��ال 32 نیست«، افزود: چگونه 
اس��ت که آمریکا و برخی کش��ورهای اس��تکباری به 
خود اج��ازه می دهن��د که از ه��زاران کیلومت��ر دورتر 

 از ای��ن منطق��ه، ب��ه حمای��ت از برخی دول��ت های 
کودک ک��ش بپردازند، اما حمایت جمهوری اس��لامی 
ایران از مظلومان منطق��ه را برنمی تابند. آیت الله آملی 
لاریجان��ی تصریح ک��رد: انقلاب اس��لامی ایران خط 
بطلانی بر حضور اس��تکبار در ایران ب��ود و با رهبری و 
تدبیر حض��رت امام خمینی)ره( و مق��ام معظم رهبری 
 اکنون عنوان شیطان بزرگ برای آمریکا بر همه زبان ها

و بیان همه ملت های مس��لمان و مظلوم و آزاده جاری 
اس��ت، گرچه برخی دولت ها هنوز در خیال باطل خود 
هس��تند، اما ملت ه��ا بیدارن��د و این بی��داری مرهون 

استکبارستیزی جمهوری اسلامی ایران، حضرت امام )ره( 
و مقام معظم رهبری اس��ت. رییس قوه قضاییه گفت: 
خیال و تصور ایجاد تغییرات تدریجی باب میل آمریکا 
در ایران و یا دست برداشتن مردم و مسوولان کشورمان 
از اهداف و ارزش های اصیل اسلامی خود خیالی باطل 
اس��ت و در این کش��ور با ولایت مقام معظم رهبری و 
دشمن شناسی و اس��تکبار ستیزی ایش��ان و حضور با 
بصیرت و همیشگی مردم، مجالی برای تخیلات آنان 
نیست و این مساله در جریان فتنه 88 نیز به خوبی خود 
را نش��ان داد. آیت الله آملی لاریجانی افزود: جمهوری 

اسلامی ایران از اصول اصلی خود درست بر نمی دارد 
و راه مبارزه و ظلم س��تیزی اش عوض نخواهد ش��د. 
رییس دستگاه قضا اظهار داشت: مطابق قانون اساسی، 
 جمهوری اس��لامی ایران از مظلوم��ان جهان حمایت

می کند و نمون��ه آن نیز جریان کمک ب��ه مقاومت در 
منطقه است؛ چرا که نمی تواند صدای استغاثه مسلمانان 
و مظلومان جهان را بشنود و از آنان حمایت نکند. آیت الله 
آملی لاریجانی افزود: کمک نکردن به مظلومان و مدافع 
آنان نبودن با ماهیت جمهوری اس��لامی ایران سازگار 
نیس��ت و البته این حمایت ها تنه��ا مختص همفکران 
جمهوری اسلامی ایران نیست، بلکه شامل همه آنهایی 
می شود که مورد ظلم و جنایت قرار گرفته اند و همه این 
حمایت ها در اثر تعالیم حضرت امام )ره( و مقام معظم 

رهبری و ظلم ستیزی آنان بوده است. 

رییس قوه قضاییه:

جمهوری اسامی همواره از مظلومان جهان حمایت می کند
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آگهی مناقصه و مزایده 

س���ازم���ان ع���م���ران ش����ه����رداری اص��ف��ه��ان 

سازمان عمران شهرداری اصفهان در نظر دارد عملیات ذیل را از طریق مناقصه و مزایده عمومی واگذار نماید. 
1-فاز اول عملیات لکه گیری مکانیزه در معابر مناطق 15 گانه شهرداری اصفهان 

2-فروش یک باب مغازه تجاری واقع در کندرو شرقی اتوبان صیاد شیرازی 
متقاضیان ش�رکت در مناقصه می توانند با ارایه رزومه کاری متناس�ب، جهت دریافت اسناد از تاریخ نشر آگهی لغایت 94/6/5 به سازمان عمران 
ش�هرداری اصفهان واقع در خیابان 22 بهمن، مجموعه اداری امیرکبیر مراجعه و پیش�نهادهای خود را تا پایان وقت اداری مورخ 94/6/7 به دبیرخانه 

سازمان تحویل نمایند.  تلفن: 031-32670813
www.Isfahan.ir/sazmanomran وب سایت



 مدیری��ت دانش ابت��دا در درون س��ازمان؛ 

�ی
دان�

 یز
�ا

 دریک��ی از مناط��ق ش��هرداری،یکی از لی�
س��ازمان ها و یکی از معاونت های ستادی 
عملیاتی می شود و پس از آن نتایج به همه 
معاونت ها، س��ازمان ها و مناطق شهرداری 

اصفهان تسری پیدا می کند.
پ��س  از عملیاتی کردن مدیری��ت دانش در درون 
ش��هرداری، مخاطبان ای��ن مدیریت  گس��ترش 
 می یاب��د  و مدیریت دان��ش همه ش��هروندان را

 در بر می گیرد. 
مع��اون برنام��ه ری��زی، پژوه��ش و فن��اوری 
اطاع��ات ش��هرداری اصفه��ان ب��ا اش��اره ب��ه 
اینک��ه در معاون��ت  برنام��ه ری��زی، پژوه��ش 
و فن��اوری اطاع��ات ش��هرداری اصفه��ان، 
 مدیریت��ی به عن��وان مدیری��ت بهب��ود روش ها،

تش��کیات و آم��وزش فعال اس��ت، گف��ت: نظام 
پیشنهادات در مدیریت بهبود روش ها،تشکیات 
و آموزش معاونت  برنامه ریزی، پژوهش و فناوری 
 اطاعات شهرداری اصفهان مورد  توجه قرار گرفته

 است. 
محمود محمدی گفت که در این مدیریت بر اساس 
فرآیند کارشناسی و تخصصی، فرصتی فراهم می 
آید که نقطه نظرات ش��هروندان و مخاطبان شهر 
داری اخذ شود و فعالیت ها براساس این ایده ها و 

نظرات جلو برود. 
معاون برنامه ریزی،پژوهش و فن��اوری اطاعات 
ش��هرداری اصفهان عنوان کرد: براس��اس میزان 
تخصص فرد پیش��نهاد دهنده و ارائه ایده در قالب 
طرح پژوهشی، ممکن است ایده ها به عنوان طرح 

پژوهشی مورد توجه قرار گیرد. 
به گفته وی ایده ها و پیشنهادات می تواند توسط 
ش��هروندان از طریق س��امانه ارتباط��ات مردمی 
137 نیز مطرح شود که بیشتر موارد را  مشکات 

موجود در سطح شهر در بر می گیرد که شهروندان 
خواستار رفع آن هستند. 

معاون برنامه ریزی، پژوه��ش و فناوری اطاعات 
شهرداری اصفهان با بیان اینکه نظام پیشنهادات در 
سطح بالاتر از طرح موارد ازطریق سامانه ارتباطات 
مردمی 137 ق��رار دارد و فکر و ای��ده ای به ذهن 
ش��هروندان می رسد که ممکن اس��ت این ایده ها 
 پس از طرح  اجرایی ش��ود و حتی برخی از آنها به 

سرانجام برسد. 
محمدی گفت که دردوره قبلی نظام پیشنهادات 
وجود داش��ت و پیش��نهاداتی مطرح می شد و بر 
روی آن پیشنهادات کار کار شناسی انجام می شد 
ولی در دوره جدید در س��اختار نظام پیشنهادات 

بازنگری می شود.  
معاون برنامه ریزی، پژوه��ش و فناوری اطاعات 
شهرداری اصفهان عنوان کرد: با بازنگری بر ساختار 
نظام پیشنهادات، به شیوه ای قوی تر و منسجم تر 
از ایده های مراکز رشد و شرکت های دانش بنیان و 

شهروندان حمایت می کنیم. 
محمدی گفت که ایده هایی که توسط شهروندان 
ارائه می شود به گروه های تخصصی ارائه می شود 
تا بر روی آن کارشناسی شود و شیوه عملیاتی شدن 

آن مشخص شود. 
معاون برنامه ریزی،پژوهش و فن��اوری اطاعات 
ش��هرداری اصفهان تاکید کرد: بر روی س��اختار 
نظام پیش��نهادات تفکر می ش��ود تا  این مبحث  
 پ��س از این با کیفیت بهتری نس��بت به گذش��ته

 عملیاتی شود. 
به گفته وی افرادی که در قالب شرکت های دانش 
بنیان و گروه های تخصصی ایده طرح می کنند در 
واقع خلق نیاز می کنند و برای رفع آن نیاز راهکار 

عملیاتی  می دهند. 
معاون برنامه ریزی،پژوهش و فن��اوری اطاعات 

شهرداری اصفهان گفت که از هر1000 ایده ای که 
طرح می شود، ممکن اس��ت تنها یک یا دو ایده به 
مرحله ارائه خدمت برسند و این طور نیست که هر 

1000 ایده به مرحله ارائه خدمت برسند. 
 محمدی با بیان اینک��ه مدیریت دان��ش در حوزه 
برنامه ریزی،پژوهش و فناوری اطاعات شهرداری 
اصفهان مورد توجه قرار گرفته اس��ت، عنوان کرد: 
مدیریت دانش یکی از مباحث جدید علم مدیریت 

است.
معاون برنامه ریزی،پژوهش و فن��اوری اطاعات 
شهرداری اصفهان گفت که دانشگاه ها و موسسات 
علمی از مراکز تولید کننده علم به صورت مستقیم 
هستند و شهرداری ها تولیدکننده دانش به صورت 

نهفته و پنهان هستند. 
به گفته وی مدیریت دانش به دنبال خلق، جست 
وجو و کش��ف دانشی اس��ت که در ذهن پرسنل و 
مخاطب وجود دارد و ش��هروندان نی��ز می توانند 

مخاطب مدیریت دانش باشند. 
معاون برنامه ریزی،پژوهش و فن��اوری اطاعات 
ش��هرداری اصفه��ان گفت ک��ه در مرحل��ه اول 
ک��ه در ح��ال عقد ق��رارداد ب��ا مش��اور و انتخاب 
پیمانکارهستیم،مدیریت دانش در درون سازمان؛ 
در یکی از مناطق ش��هرداری، یکی از سازمان ها و 

یکی از معاونت های ستادی عملیاتی می شود.  
محمدی تاکید کرد:پس از عملیاتی شدن مدیریت 
دانش در این حوزه ها، نتایج ب��ه همه معاونت ها، 
 س��ازمان ها و مناطق ش��هرداری اصفهان تسری 

پیدا می کند.
معاون برنامه ریزی، پژوه��ش و فناوری اطاعات 
شهرداری اصفهان گفت که پس از عملیاتی کردن 
مدیریت دان��ش در درون س��ازمان، مخاطبان را 
گس��ترش م��ی دهی��م و مدیری��ت دان��ش همه 

شهروندان را در بر می گیرد. 

هنر؛  صنایع و محصولات فرهنگی
در ادامه سلسله مقالات مدیریت جامع فرهنگ پس از بیان ضرورت 
موضوع، چند سوال کلیدی درباره فرهنگ مطرح کردیم و سپس 
به تعریف مدیریت و ابعاد آن و نیز فرهنگ، س��طوح و ویژگی های 
آن پرداختیم؛ و اشاره ای اجمالی به زنجیره خاق فرهنگ کردیم. 
اینک در مقاله ششم و در ادامه بحث فرهنگ، به موضوع هنر، صنایع 

و محصولات فرهنگی می پردازیم.
با برداشتی سیس��تمی از تعاریف موجود سیس��تمی و فرهنگی، 
مفهومی تحت عنوان »چرخه تولید محص��ولات فرهنگی«  قابل 
طرح است. بدین معنا که برای تولید محصولات فرهنگی می بایست 

فرآیندی طی کرد؛ به شرح زیر:
1. هنر

2. صنایع فرهنگی
3. محصولات فرهنگی

اولین گام در چرخه تولید محصولات فرهنگی، هنر است. هنر در 
حقیقت نقطه شروع خاقیت های فرهنگی است که از احساس نیاز 
درونی یا بیرونی شروع می شودو با آفرینش هنری در قالب انواع هنر 

به بروز و ظهور می رسد.
سپس بر اساس هنر خلق ش��ده و با بهره گیری از صنایع فرهنگی 
مختلف موجود، مانند صنایع انتش��اراتی، صنایع چند رس��انه ای، 
صنایع فردگرا، صنایع هن��ری، صنایع مکتوب؛ هن��ر را تبدیل به 

محصولات فرهنگی می کنند.
به عبارتی هنر ورودی و محص��ولات فرهنگی خروجی این چرخه 

هستند.
 

  تعریف هنر و مصادیق آن
تعاریف بسیار متنوع و متکثری از هنر بیان شده که به تعدادی از آنها 

اشاره می شود.)مطهری الهامی & اعوانی, 1379(
1. هنر، انعکاس تخیل و تصور هنرمند است.

2. هنر، آفرینش زیبایی است به نیروی دانایی
3. هنر دعوتی است به سوی سعادت )شیلر(

4. هنر، تشبیهی از جهان است که ما از آن لذت می بریم.
5. هنر، بیان آرمانی است که هنرمند توانسته در قلمرو آن به اشیای 

صورت تجسمی بخشد.
6. هنر، کوششی است برای ایجاد زیبایی و عالم ایده آل

7. هنر، نوعی شهود خداست در ظهور جمال
باید اش��اره کرد که در ایجاد هنر عوامل مختلفی موثرند؛ ازجمله 

تخیل، ذوق، خاقیت و زیبایی
هنر در مدرسه عش��ق نش��ان دهنده نقاط کور و مبهم و معضات 

اجتماعی، اقتصادی، سیاسی و نظامی است.» امام خمینی )ره(«

  تعریف صنایع فرهنگی و مصادیق آن
یک��ی از پدیده هایی که تح��ت تاثیر عص��ر صنع��ت، موردتوجه 
اندیش��مندان قرار گرفت، فرهنگ بود؛ و یکی از موضوعات مهمی 
که توسط اندیش��مندان مکتب فرانکفورت و در انتقاد به صنعتی 
شدن مطرح شد، بحث »صنایع فرهنگی« بود. بر این اساس تعاریف 
زیادی برای صنایع فرهنگ��ی وجود دارد، ک��ه از زوایای مختلفی 

تعریف شده اند؛ ازجمله:
الف( صنعت فرهنگی به مجموعه ای از صنایع اطاق می شود که 
محصولات آنها درون مایه فرهنگی و معنوی دارند و برای غنی سازی 

حیات درونی و پالایش روح به کار می روند.
ب( بر اساس تعریف یونس��کو »صنایع فرهنگی به صنایعی گفته 
می شود که خروجی های خاق و هنری ملموس و ناملموس تولید 
می کنند که دارای پتانس��یل تولید، ثروت و ایجاد درآمد از طریق 
بهره برداری از دارایی ه��ای فرهنگی و تولید خدم��ات و کالاهای 

دانش بنیان هم سنتی و هم نو هستند.« 
ج( از ن��گاه دیگر صنع��ت فرهنگ��ی از طریق تولی��دات، ابزارها و 
فرآیندهای متنوع در عصر حاضر باعث این ش��ده است که دانش 
و منابع فرهنگی یک جامعه به محصول تجاری و خدماتی تبدیل 

شود.
مصادیق متفاوتی هم درباره صنایع فرهنگی مطرح است؛ ازجمله 

موارد زیر:
• صنای�ع فرهنگی هنری: س��ینما، تئاتر، هنرهای تجس��می، 
موسیقی، نمایشگاه های هنری صنایع دستی، دکوراسیون و طراحی

• صنایع فرهنگی چندرس�انه ای: ماهواره، رادیو و تلویزیون، 
وب سایت های اینترنتی و تبلیغات

• صنایع فرهنگی مکتوب: کتاب، نشریات و روزنامه ها
• صنایع فرهنگی سرگرمی: موزه داری، جشنواره ها، تفریحات، 

گردشگری، اسباب بازی و بازی های رایانه ای
و به طور خاصه می توان گفت، صنایع فرهنگ��ی حدفاصل و ابزار 

تبدیل هنر به محصولات فرهنگی است.

  تعریف محصولات فرهنگی و مصادیق آن
همان طور که گذشت، محصولات فرهنگی، حاصل انجام عملیات 
اجرایی و فنی بر مفهوم هنر اس��ت که در قال��ب صنایع فرهنگی 
انجام ش��ده اند. بدین معنا که در چرخه تولید محصولات فرهنگی 

گام آخر رسیدن به محصول یا کالای فرهنگی است.
کالاهای فرهنگی آن دسته آفرینش هایی هستند که نقطه کلیدی 
تاثیرآنها، حوزه فرهنگ و یا به عبارت��ی روح و جان افراد و جوامع 
بشری اس��ت. هرچند این کالاها ارزش و تاثیر اقتصادی نیز دارند 
ولی عمدتاً به خاطرتاثیراتی که می توانند بر ذهن، اندیشه  و رفتار و 
فرهنگ انسان ها داشته باشند، موردتوجه اند. کالاهای فرهنگی از 
سرمایه های ارزشمند فکری، هنری و فرهنگی جامعه نشأت گرفته 
و با نیازهای روحی و روانی انسان در ارتباط اند و شکل گیری هویت 

جامعه موضوعیت می یابند. )نظری زاده، 1393(
در آخر از همه صاحب نظران و نخبگان عرصه مدیریت و فرهنگ 
تقاضا می ش��ود تا نقدها و نظرات تکمیلی خود را از طریق سایت 

www.amaher.ir با نگارنده در میان گذارند.

مقا له
معاون برنامه ریزی ، پژوهش و فناوری اطلاعات شهرداری اصفهان:

 مدیریت دانش در شهرداری اصفهان عملیاتی می شود 

س��ه ش��نبه  27 م��رداد 1394 30ش��ماره 2442  i s f a h a n z i b a . i rش������ه������ر

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان استفاده از فناوری های نوین در حل معضل 
ترافیک و دیگر مشکات رانندگی در شهر را راهگشا دانست و تاکید کرد: مدیریت شهری 
اصفهان نیز در این راستا و برای  گام نهادن در مس��یر تحقق شهر الکترونیک، اقدامات 
موثری انجام داده و برای  استفاده موثر از نرم افزارهای کارآمد و به کارگیری تکنولوژی های 

متناسب با برنامه های در نظر گرفته شده در زمینه حمل و نقل و ترافیک تاش می کند.
علیرضا صلواتی از حمل و نقل درون شهری و ترافیک به عنوان یکی از دغدغه های مدیریت 
کانشهرها یاد کرد و افزود: اس��تفاده از سیستم های کنترل ترافیک به روز و جایگزینی 

سیستم های موجود با فناوری های نوین، می تواند راهگشا باشد و به ایجاد رفاه،آسایش، 
امنیت و صرفه جویی بیشتر در هزینه ها منجر شود.

وی خاطرنشان کرد:  در بررسی مسائل مربوط به بهبود، ساماندهی و مدیریت ترافیک 
کانشهرها، همچنین مسائل حقوقی و اجرایی مقررات راهنمایی و رانندگی را نیز نباید در 
حوزه حمل و نقل و ترافیک از نظردور داشت که در این زمینه نیازمند تعامل و همفکری 
با سایر ارگان ها و نهادهای خدمتگزار و یکپارچه سازی عملکردها هستیم تا بتوانیم سهم 

قابل توجهی را در پیشبرد اهداف این حوزه داشته باشیم.

دوره تخصصی آموزش همیاران سامت در رشته پرستاری و بهداشت محیط از توسط ستاد 
فرهنگ  سامت آغاز ش��د.  به گزارش روابط عمومی س��ازمان فرهنگی تفریحی شهرداری 
اصفهان، دبیر ستاد فرهنگ سامت بیان کرد: ستاد فرهنگ سامت  شهرداری اصفهان پس 
از جذب همیاران سامت از طریق برگزاری آزمون های تخصصی، در راستای نیاز به نیروی 
تخصصی  و کارآمد برای آموزش فرهنگ سامت به  شهروندان به امر آموزش و آماده سازی این 
عزیزان پرداخته است.  حمیدرضا مهماندوست افزود: آموزش همیاران سامت در دو رشته 
پرستاری و بهداشت محیط، از روز شنبه 24 مردادماه آغاز  شده که برای رشته پرستاری 20 

ساعت و رشته بهداشت محیط هشت ساعت برنامه ریزی آموزشی صورت گرفته است.  وی 
در ادامه گفت: این کاس ها به مدت پنج جلسه ویژه 12 همیار سامت در دو رشته عنوان 
شده از ساعت 15 بعدازظهر در  فرهنگسرای خانواده  برگزار می شود.  وی تصریح کرد: فراخوان 
ستاد فرهنگ سامت شهرداری اصفهان در راستای جذب نیروی همیاران سامت شهرداری 
در  دو  گروه مرد و زن در رش��ته های کارشناس تغذیه، کارش��ناس تربیت بدنی، کارشناس 
 روانشناسی،  کارشناس بهداشت عمومی، پرستار،  ماما، مشاوره و کارشناس بهداشت محیط 

در سال 93 اعام شد.  

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان: 

استفاده از فناوری های نوین در حل معضل ترافیک راهگشاست
دبیر ستاد فرهنگ سلامت:

دوره آموزش تخصصی »همیاران سلامت« آغاز شد

مدیر عامل سازمان میادین و س��اماندهي مشاغل شهري 
ش��هرداري اصفهان از برگزاري دهمین جشنواره گیاهان 

دارویي در شهریور ماه خبرداد.
مهندس اصغر کشاورز گفت که دهمین جشنواره گیاهان 
دارویي از دوم الي ششم شهریور ماه در محل بازار گیاهان 

دارویي در خیابان پروین برگزار مي شود.
وي افزود: هدف از برگزاري این جش��نواره ارتقای سطح 
آگاه��ي ش��هروندان در جهت خ��واص گیاه��ان دارویي 
 و ف��رآورده ه��اي گیاه��ي و تروی��ج مص��رف گیاه��ان

 دارویي است.
مدیرعامل سازمان میادین و س��اماندهي مشاغل شهري 
ش��هرداري اصفهان با بیان اینکه تمام محصولات در این 
جشنواره با 10 الي 30 درصد تخفیف به فروش مي رسد، 

تصریح کرد: برگزاري نمایشگاه محصولات طبیعي و سنتي 
از برنامه هاي جنبي این جشنواره است.

کشاورز خاطرنش��ان کرد: به دنبال برپایي این جشنواره؛ 
نمایشگاه محصولات طبیعي و س��نتي، پخت نان سنتي، 
آش سنتي، س��بک زندگي س��نتي در جهت آشنا شدن 
مردم با زندگي سنتي به شهروندان برگزار و  آموزش های 

مرتبط داده مي شود.
وي اظهار کرد: هر شب ساعت 20 برنامه هاي شاد همراه 
با قرعه کشي و اهدا جوایز در این جشنواره برگزار خواهد 

شد.
گفتني اس��ت؛ این جشنواره از دوم ش��هریور ماه به مدت 
چهار روز از س��اعت هش��ت صبح الي 13 بعد ازظهر و از 

ساعت 16 الي 22 شب دایر است.

علی ماهر النقش

پاکس��ازي و نظاف��ت رودخان��ه زاین��ده رود 
روزان��ه انجام مي ش��ود و پاکس��ازی رودخانه از 
هرنوع زباله، عل��ف زنی و جلبک زن��ی در زمانی 
 ک��ه آب در رودخان��ه جاری اس��ت، نی��ز انجام

 مي شود.
مدیرعامل س��ازمان خدمات موتوری شهرداری 
اصفهان اعام کرد: نیروه��ای خدماتي در طول 
روز پاکس��ازي و نظافت رودخانه زاین��ده رود را 

انجام مي دهند.
حمیدرض��ا صبور عن��وان کرد: برای پاکس��ازي 

رودخانه زاینده رود از هر نوع آلودگي و زباله انجام 
سه اقدام در دستور کار سازمان قرار دارد.

وی با بیان اینکه نظاف��ت رودخانه در زمان های 
جاری بودن آب و خشکی انجام مي شود، افزود: 
پاکس��ازی رودخانه از هر نوع زبال��ه، علف زنی و 
جلبک زنی در زمانی ک��ه آب در رودخانه جاری 

است، نیز انجام مي شود.
مدیرعامل س��ازمان خدمات موتوري شهرداري 
اصفهان تصریح کرد: س��ومین اق��دام لایه روبی 
رودخانه و برط��رف کردن نق��اط حادثه خیزی 

 که در زم��ان جاری ب��ودن باع��ث ایجادگرداب 
مي شود، است.

صبور درخصوص بوی نامطبویی که در رودخانه 
زاینده رود ایجادش��ده خاطرنش��ان ک��رد: بوی 
نامطبوع به دلیل ماهیانی اس��ت ک��ه هم در آب 

برکه شده، تلف شده اند.
وی گفت که از ش��هروندان و مس��افران اصفهان 
انتظار داریم به رعایت نظافت رودخانه زاینده رود 
توجه کنند  و از ریختن هرگونه زباله حتی کوچک 

به داخل این رودخانه خودداری کنند.

مدیرعامل سازمان خدمات موتوری شهرداری اصفهان:

پاكسازي و نظافت رودخانه زاینده رود روزانه انجام مي شود

 برگزاري دهمین جشنواره گیاهان دارویي
 و فرآورده های گیاهی در شهریور ماه

خبر روز
گروه شهر

مناطق
گروه شهر

پیش�رفت 70 درصدي عملیات آزادسازي و 

منــطقـه
اجراي خیابان 11 محرم

 مدی��ر منطق��ه 5 ش��هرداري اصفهان با اش��اره 
به اینک��ه عملیات احداث و آزادس��ازي خیاب��ان 11 محرم 
همزمان در حال انجام است، اعام کرد: عملیات آزادسازي 
 و اج��راي خیابان 11 مح��رم70 درصد پیش��رفت فیزیکي 

داشته است.
حمید عصارزادگان گفت: آزادس��ازي و احداث خیابان11 
محرم حد فاصل مسجد اعظم حسین آباد و خیابان محتشم 

کاشاني در دستور کار شهرداري منطقه قرار دارد.
وي با اشاره به اینکه عملیات احداث و آزادسازي خیابان 11 
محرم همزمان در حال انجام است، افزود: عملیات آزادسازي 
و اج��راي خیابان11 مح��رم 70 درصد پیش��رفت فیزیکي 

داشته است.
مدیر منطقه 5 ش��هرداري اصفه��ان با بی��ان اینکه عرض 
خیابان 11 محرم در کمیس��یون ماده پنج، 22 متر تصویب 
شده است، تصریح کرد: احداث این خیابان تاثیر بسزایي در 
احیاي بافت فرسوده این محدوده و تسهیل در عبور و مرور 

شهروندان دارد.

بازگش�ایي یکي از گره هاي ترافیکي رینگ 

منــطقـه
دوم با تکمیل احداث تقاطع 25 آبان

مدیرمنطقه 7 ش��هرداری اصفه��ان گفت: تقاطع 
غیر همس��طح 25 آب��ان در امت��داد حلق��ه دوم ترافیکی 
اصفه��ان قرار می گی��رد که با اتم��ام عملی��ات احداث آن 
 یک��ی دیگ��ر از گ��ره ه��ای ترافیک��ی ش��هراصفهان ب��از

 می شود.
علي اصغر شاطوری افزود: میدان 25 آبان از نقاط پر ازدحام 
اصفهان به شمار می رفت، اما از حدود سه سال پیش برای 
این موضوع گزینه های مختلفی ارائه شد تا اینکه در نهایت 

طراحی روگذر غیر همسطح به جهت شرقی – غربی )انتهای 
خیابان آیت الله ادیب به سمت باهنر تصویب شد.

وی درباره ویژگی های این پ��روژه تصریح کرد: طول پروژه 
25 آبان 480 متر و عرض آن از 23 تا 27 متر است که ارتفاع 
این پل 9 متر و هزینه اجرای آن 180 میلیارد تومان پیش بینی 

شده است.
مدیر منطقه 7 ش��هرداری اصفهان یادآور ش��د: قرار است 
طبق قرارداد منعقد ش��ده با پیمانکار تقاطع غیر همسطح 
25 آبان تا خ��رداد 95 به بهره برداری برس��د که امیدواریم 
با تاش بی وقفه همکاران سازمان عمران شهری اصفهان، 
 زودت��ر از برنامه زم��ان بندی ش��ده در اختیار ش��هروندان

 قرار گیرد.
شاطوري به مزایای اجرای پروژه تقاطع غیر همسطح 25 آبان 
اشاره کرد و گفت: با تحقق این پروژه با توجه به اینکه برخی 
ترددها به صورت غیرهمسطح انجام می شود، تداخل ها در 
داخل میدان کاه��ش پیدا می کند و ترافی��ک روان تری را 

شاهد خواهیم بود.
وي اضافه کرد: پیمانکار تاکنون40 شمع از 154 شمع پیش بینی 

شده در پل را اجرا کرده است.
وی یکی از مشخصه های این تقاطع را طراحی دو خط رفت 
و برگشت و یک خط ویژه BRT  خواند و تصریح کرد: روی 
این پل پله برقی و ایستگاه BRT   قرار می گیرد و مسافرانی 
که از مترو خارج می ش��وند و قصد عزیمت به س��مت شرق 
و غرب اصفهان را دارند،  توس��ط پله برق��ی به بالای تقاطع 
25 آبان منتقل و با اتوبوس های BRT  به مسیرهای خود 

هدایت می شوند. 
مدیر منطقه 7 ش��هرداری اصفهان تاکید ک��رد: اهالی این 
منطقه همکاری بسیار خوبی با خادمان خود در اجرای این 
پروژه داشته اند که از صبر و تحمل ش��هروندان و همکاری 

خوب آنها تشکر و قدردانی می کنم.

 هادي نباتي نژاد ب��ا اعام این خبر گف��ت: با توجه به 
اینکه اصفه��ان آیینه تمام نمای کش��ور ایران اس��ت 
اعضاي هش��تمین اج��اس مجمع عموم��ي اتحادیه 
رادی��و و تلویزی��ون ه��اي اس��امي ط��ي روزه��اي 
 28 و 29 مردادم��اه س��ال ج��اري از ای��ن ش��هر 

دیدن مي کنند.
وی ب��ا بیان اینکه اعض��ای این اجاس از کش��ورهای 
منطقه و از قاره ه��ای آفریقا، اروپا و حت��ی آمریکا در 
اجاس حضور دارند، تصریح کرد: شرکت کنندگان در 
این اجاس با مباني و اصول فعالیت هاي رسانه اي در 
فضاي ضد استعماري آشنا هستند و یکي از رویکردهاي 
این اتحادیه حرکت در مس��یر توجه ب��ه فعالیت هاي 
شاخص کشورهاي اسامي اس��ت از این رو، حضور در 
اصفهان و بازدید از جاذبه هاي گردشگري و میراثي این 
شهر که با عنوان پایتخت فرهنگ و تمدن ایران اسامي 
در جهان شناخته مي شود مي تواند بسترهاي سرمایه گذاري 
و توسعه صنعت گردشگري در این کانشهر را توسعه 
دهد و به واسطه نگاه رسانه اي نمایندگان این کشورها 
مي توان به جهش صنعت گردشگري اصفهان در آینده 

بسیار نزدیک امیدوار بود.
وي همچنین تصریح کرد:تعداد زیادي از شرکت کنندگان 
در این اجاس ابراز عاقه من��دي کردند از اصفهان به 
عنوان پایتخت فرهنگ و تمدن ایران اسامي و دومین 
 پایتخ��ت فرهنگ��ي جهان اس��ام بعد از مک��ه دیدن

 کنند.
مدیر روابط عمومي شهرداري اصفهان ادامه داد: در طي 
این دو روز اعضاي هش��تمین اجاس مجمع عمومي 
اتحادیه رادیو و تلویزیون هاي اس��امي ضمن دیدار با 
ش��هردار اصفهان از اماکن تاریخي بازار و کارگاه هاي 

صنایع دستي و نقاط دیدني شهر بازدید مي کنند.
وي اضافه کرد: شهرداری اصفهان برنامه های خوبی را 

بازدید اعضاي هشتمین اجاس مجمع عمومي اتحادیه 
رادیو و تلویزیون هاي اسامي پیش بینی کرده و امید 
است در این فرصت بسیار کوتاه  بستر خوبي در زمینه 

گردشگري برای این شهر تاریخي ایجاد شود.
گفتني است؛ هشتمین اجاس مجمع عمومی اتحادیه 
 رادیو و تلویزیون های اسامی با شعار» پیامبر رحمت، 
رسالت رسانه های مقاومت« از25 تا27مرداد سال جاري 
در مرکز همایش بی��ن المللی صدا و س��یمای تهران 

برگزار می شود.
در هش��تمین اجاس اتحادیه رادی��و و تلویزیون های 
اسامی220 ش��بکه تلویزیونی و رادیویی از 35 کشور 
جهان از جمله عراق، کویت، عربستان، بحرین، لبنان، 
فلسطین، ترکیه، تاجیکستان، آرژانتین، تونس، لیبي، 
مصر، انگلی��س، آمری��کا، نیجریه، س��نگال، مالزي و 

نمایندگان ایران حضور دارند.
گفتني اس��ت؛ میهمانان داخلي و خارجي در روزهاي 
چهارشنبه و پنجش��نبه 28 و 29 مرداد ماه 1394 در 
اصفهان حضور مي یابند تا روزهاي پایاني سفر خود را 

در ایران، در نصف جهان سپري کنند.
هش��تمین اجاس مجم��ع عمومی اتحادی��ه رادیو و 
تلویزیون های اس��امی از دو روز گذش��ته با برگزاری 

افتتاحیه ای آغاز به کار کرد.
دیروز نیز در این اجاس تعدادی کمیسیون و نشست 
برگزار ش��د و افراد و وزرای حاضر در تهران در مراسم 

اختتامیه حضور به هم خواهند رساند.
 از حاض��ران در اج��اس می ت��وان به ن��وری المالکی

رییس ائتاف دولت قانون و نخس��ت وزیر سابق عراق، 
حجت الاس��ام والمس��لمین علی کریمی��ان دبیرکل 
اتحادی��ه رادی��و و تلویزیون های اس��امی،عبدالباری 
جهانی وزیر اطاعات و فرهنگ افغانستان و حیدر نوری 

جلوخان اشاره داشت.

پس از دیدار با رهبر معظم انقلاب؛

مدیران رسانه هاي 35 كشور جهان 
میهمان نصف جهان مي شوند
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با وجود آنکه اصفهان ظرفیت های گردش��گری 
فراوانی دارد و اصفهان را شهری فرهنگی، تاریخی 
و گردشگری می شناسند تا صنعتی و کشاورزی و 
با وجود آنکه طی سال های اخیر شعار های فراوانی 
برای ضرورت توسعه گردشگری در اصفهان داده 
شده، اما آنگونه که باید و شاید حرکت محسوسی در این 
 راستا صورت نگرفته است. این موضوع دلایل مختلفی 
می تواند داشته باشد. آنچه در ادامه می آید گفت و گو با 

برخی از اعضای شورای اسلامی در این رابطه است.

  اصل�ی تری�ن نیازمن�دی در ای�ن بخ�ش
سرمایه گذاری است

رییس کمیسیون اقتصادی، امور حقوقی و گردشگری 
شورای اسلامی ش��هر اصفهان با اشاره به اینکه در حوزه  
گردش��گری برخی از الزامات انجام ش��ده است، گفت: 
 البته شورا در این موضوع پیشگام بوده که به عنوان مثال 
 می توان به تصویب طرح بخش��ودگی ع��وارض مالیات 
هتل سازی اشاره کرد. فتح الله معین این حرکت را نیازمند 
یک حرکت تکمیلی از سوی مجلس عنوان کرد و افزود: 
به طور مث��ال مجلس می تواند ب��ا تصویب یک طرحی 
واحدهای اقامتی را تا یک زمان مشخص مثل 10 سال، از 

پرداخت مالیات معاف کند.
 وی سرمایه گذاری در حوزه ساخت واحدهای اقامتی را 
ضروری دانسته و تصریح کرد: بخشی از این کار که مربوط 
 به س��رمایه گذاری ها برای واحدهای اقامتی که ش��اید

 اصل��ی تری��ن نیازمن��دی ای��ن کار باش��د، در حیطه 
شهرداری هاست که انجام شده، اما احداث این واحدها 
سرمایه گذاری های بالایی لازم دارد که نیازمند همکاری 
و مساعدت بانک ها و اعتبارات تکلیفی است تا این موضوع 

محقق شود. 

  برخی امور باید تنها توس�ط س�ازمان میراث 
فرهنگی انجام شود، نه شهرداری

معین با اشاره به اینکه ش��هرداری نباید به سمت قبول 
برخی کارها در حوزه گردشگری حرکت کند، خاطرنشان 
کرد: از طرفی برخی کاره��ای خدماتی وجود دارد که به 
نظر می رس��د واگذاری آن به شهرداری نتیجه مطلوبی 
نداشته و با سیاست های اجرایی شهر همخوانی نداشته 
باشد؛ چرا که این کارها توسط سازمان میراث فرهنگی و  
گردشگری انجام می شود، مثل آموزش راهنمایان تور که 
این موارد نیازمند گستردگی بیشتری است و به طور مثال 
در مکان هایی که گردش��گری رونق دارد تمام پرسنل و 
کارکنان واحدهایی که به نوعی با گردشگران در تماس 
 هس��تند آموزش های ویژه ای دیده ان��د و کنترل های 
ویژه ای می شوند که در کشور ما این مهم به خوبی دیده 
نمی ش��ود، از این رو این قبیل کارها از عهده شهرداری 

خارج است و سازمان مربوط باید انجام دهد. 

  بخشی از کارها در گردشگری بین بخشی است
رییس کمیسیون اقتصادی، امور حقوقی و گردشگری 
شورای اسلامی شهر اصفهان با تاکید بر اینکه  بخشی از 
کارها در گردشگری بین بخشی است، گفت: به طور مثال 
ایجاد تاکسی و خودرو ویژه گردشگران کاری بین بخشی 

است که اینگونه موارد را نباید خود شهرداری مستقیم 
بر عهده بگیرد، بلکه باید ش��رکت یا موسساتی از طریق 
سازمان گردشگری تعریف شده و شهرداری ملزم شود 
که از نظر صدور مجوز تامین ایستگاه و ... بسترها را فراهم 
کند. معین با تاکید بر این مهم که نیازمندی ها و کلیات 
حوزه گردشگری که گفته می شود هنوز احصا نشده است 
خاطر نشان کرد: یعنی هنوز کار جدی صورت نگرفته که 
نیازمندی های گردشگری تعریف شده باشد. وی ادامه 
داد: به ط��ور طبیعی هرجایی نیازمن��دی خاص خود را 
دارد. به طور مثال ش��اید در اصفهان که بخش زیادی از 
آثار تاریخی آن در یک محدوده خاص قرار دارد نیازمند 
خودروهای ویژه نباش��د و در عوض باید مسیرهای ویژه 

پیاده تعریف کنیم.

  در رس�انه ه�ا هنوز دی�د مناس�بی راجع به  
گردشگران ارائه نمی شود

معین با انتقاد از رس��انه ها که دید مناس��بی نسبت به 
گردشگران ارائه نمی کنند، اظهار داشت:  از طرفی ایجاد 
یک فرهنگ عمومی که رسانه ها باید به طور جدی در این 
 زمینه وارد شوند، در رس��انه ها و به خصوص رسانه های

 ملی هن��وز دید مناس��بی راجع ب��ه  گردش��گران ارائه 
نمی شود. ممکن است اخبار آن گفته شود، اما این دید 
مناس��ب را ارائه نمی کنند. وی خاطرنشان کرد: در واقع 
نیازمند حرکتی این چنینی است تا حقوق  گردشگران 
در همه زمینه ها تامین ش��ود؛ هرچند نمی توان گفت 
در همه دنیا، هر جایی که  گردش��گر وج��ود دارد همه 
 این حقوق تامین می ش��ود، اما حداق��ل این طور تلقی 
می شود که دولت یا دستگاه های اجرایی نسبت به این 

حقوق تعهد دارند. 

  باید این احساس نیاز را تقویت کنیم
رییس کمیسیون اقتصادی، امور حقوقی و گردشگری 
ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان گفت:  در مجموع در 
 اصفهان ش��روع این کار آغاز ش��ده و این نیاز احس��اس

می ش��ود و اینکه همه در خصوص گردشگری صحبت 

می کنند این احساس نیاز اس��ت و به نظر می رسد باید 
این احساس نیاز را تقویت کنیم و هم در راستای رفع آن 

گام برداریم و تلاش کنیم کار به نحو مطلوب انجام شود.

  بای�د ب�رای اصفه�ان پ�روژه ه�ای مختلف 
گردشگری تعریف کنیم

س��یدکریم داوودی، عضو کمیس��یون اقتصادی، امور 
حقوقی و گردشگری ش��ورای اسلامی ش��هر اصفهان 
ضمن انتقاد از شعاری عمل کردن در حوزه گردشگری 
گفت: هرچند متولی اصلی بحث گردش��گری سازمان 
 میراث فرهنگی و گردشگری اس��ت، اما در حال حاضر

90 درصد ساختمان این س��ازمان به میراث فرهنگی و 
تنها 10درصد آن به گردشگری اختصاص دارد. وی با بیان 
اینکه کار اساسی در زمینه گردشگری انجام نشده است، 
خاطر نشان کرد: نمی خواهیم که کار بزرگی در این حوزه 
انجام شود، اما در حال حاضر ضروری است چند هتل برای 
جذب گردشگر در اصفهان احداث شود. داوودی با تاکید 
بر اینکه بحث فرودگاهی اصفهان نیز وضعیت مناسبی 
ندارد، اظهار داشت: باید به وضعیت فرودگاهی اصفهان 

رسیدگی شود. 
عض��و کمیس��یون اقتص��ادی و گردش��گری ش��ورای 
اس��لامی ش��هر اصفهان با اش��اره به اینکه بای��د برای 
اصفه��ان پ��روژه ه��ای مختل��ف گردش��گری تعریف 
کنی��م، گف��ت: در ای��ن ص��ورت اس��ت که ی��ک قدم 
 عملیات��ی ب��رای گردش��گری اصفه��ان برداش��ته

می ش��ود. داوودی با بیان اینکه تعریف های بسیاری در 
زمینه بحث گردشگری در اصفهان وجود دارد، خاطرنشان 
کرد: ما باید در راس��تای جذب گردش��گر در اصفهان به 
معنای واقعی اقداماتی را در س��طح ش��هر انجام بدهیم. 
وی احداث چند هتل مناسب در شهر اصفهان را از جمله 
راهکارهای کمک به جذب گردشگر عنوان و تصریح کرد: 
در حال حاضر ما تنها در راستای توسعه بحث گردشگری 

در اصفهان شعار می دهیم.

  نگاه مدیران در حوزه گردش�گری، برد شهر 

بوده است
دیگر عضو کمیسیون اقتصادی، امور حقوقی و گردشگری 
شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه نگاه مدیران 
استانی و شهری ما در زمینه بسترسازی برای سرمایه گذاری، 
برد شهرداری بوده است، گفت: این نگاه حتی به صورت 
برد-برد هم نبوده؛ هر چند اعتقاد دارم شهرداری باید در 
برخی زمینه ها و پروژه ها نباید به دنبال برد و سود خود 
باشد و حتی خود شهرداری هزینه کند، چرا که این هزینه 
کردن در اصل نوعی سرمایه گذاری برای آینده شهر است. 
رسول جهانگیری با اشاره به اینکه تاکنون نگاه اینگونه 
بوده است که برد شهر چیس��ت، افزود: این نگاه بیشتر 
اقتصادی و ریالی بوده و نه اینکه اگر سرمایه گذاری شود 
این سرمایه گذاری هزینه کردن نیست، بلکه آینده نگری 

برای شهر است.
وی وجود موانع ذهنیتی را ازدیگر عوامل عدم توفقی در 
توسعه گردشگری اصفهان عنوان و خاطرنشان کرد: نه 
تنها بستر سازی مناس��بی در این زمینه صورت نگرفته 
 اس��ت بلکه ذهنیتی مبنی بر وجود موانع زیاد بر سر راه 
سرمایه گذاری در اصفهان ایجاد شده و دلیل آن نگرش 
برد شهر بوده است و منافع مادی که ممکن بود برای شهر 
حاصل ش��ود، در حالی که اگر از این مرحله عبور نکنیم 
اتفاق خاصی در حوزه توسعه گردشگری اتفاق نمی افتد.

  حرف زدن و شعار دادن فایده ای ندارد
عضو کمیس��یون اقتصادی، امور حقوقی و گردشگری 
شورای اسلامی شهر اصفهان با تاکید بر اینکه اگر فرش 
قرمز برای س��رمایه گذار گردش��گری پهن نشود و این 
موضوع در عمل به اثبات نرسد حرف زدن و شعار دادن 
فایده ای ندارد، گفت: باید بسترهای لازم برای سرمایه گذاری 
فراهم ش��ود و به این دید نگاه شود که آینده این موضوع 
برای شهر جواب می دهد. جهانگیری افزود: باید هر چه 
مانع بر سر راه توسعه گردشگری شهر وجود دارد برداشته 
بشود و در این راستا نباید با دید اقتصادی و ریالی نگاه کرد.

جهانگیری با تاکید بر اینکه در حوزه گردشگری زیاد شعار 
داده ایم، خاطرنشان کرد: این درحالی است که گردشگری 

تنها ظرفیت باقیمانده برای اصفهان است؛ چرا که صنعت 
به اشباع رسیده است و کشاورزی نیز به دلیل کم آبی دیگر 

جواب نمی دهد.

  ایجاد درآمد پایدار  برای شهر با سرمایه گذاری 
حوزه گردشگری 

وی ادامه داد: هر چند ش��ورای اس��لامی ش��هر مصوبه 
 رایگان بودن عوارض هتل س��ازی برای سه سال را برای 
سرمایه گذاران به تصویب رساند، اما در این زمینه تبلیغات 
کافی صورت نگرفت تا سرمایه گذاری بیاید و در عمل از 
ظرفیت های این طرح اس��تفاده کند و جذابیت برایش 
ایجاد شود تا این سرمایه گذار خود، سرمایه گذاران دیگر 

را ترغیب به شرمایه گذاری در اصفهان کند.
عضو کمیس��یون اقتصادی، امور حقوقی و گردشگری 
شورای اسلامی شهر اصفهان، گفت:  از یک سو  بسترسازی 
نکرده ایم و از سوی دیگر در زمینه تبلیغات خارجی نیز 
این بستر فراهم نشده، اما مدیران اس��تانی و شهری در 
این زمینه بسیار ش��عار داده اند. جهانگیری خاطرنشان 
کرد: سرمایه گذاری در توسعه ظرفیت های گردشگری 
اصفهان می تواند آمار بی��کاری را کاهش داده و موجب 
رونق اقتصاد شهری ش��ود و از طرفی باعث پایدار شدن 

درآمدهای شهرداری شود.

  بای�د ظرفیت ه�ا و جذابی�ت ه�ا را در حوزه 
گردشگری  افزایش دهیم

وی با تاکید بر این مهم که باید ظرفیت ها و جذابیت ها 
در حوزه گردش��گری را افزایش دهیم، گفت: زمانی که 
این کارها انجام شد، در مرحله بعدی می توان در راستای 
ماندگاری بیشتر توریست در اصفهان برنامه ریزی کرد 
که مقتضیات و تخصص خاص خ��ود را می طلبد. عضو 
کمیسیون اقتصادی، امور حقوقی و گردشگری شورای 
اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه نگاه برخی مدیران 
این اس��ت که بسترس��ازی در حوزه گردشگری هزینه 
 کردن است، اظهار داشت: این در حالی است که هرگونه 
سرمایه گذاری در حوزه گردشگری موجب ایجاد درآمد 

پایدار در بلندمدت برای شهرداری می شود. 
جهانگیری با تاکید بر اینکه اصفهان از ظرفیت گردشگری 
بالایی برخوردار اس��ت، خاطرنش��ان کرد: باید ظرفیت 
گردشگری اصفهان را احیا کنیم؛ زیرا این ظرفیت زیربنای 
اقتصادی را تحت تاثیر قرار می دهد و سازمان گردشگری 

باید با راهکار های خود در اصفهان راه اندازی شود. 

  مدیران باید برای توسعه گردشگری هزینه کنند
جهانگیری با تاکید بر اینکه ما باید در شهر اصفهان روی 
توسعه صنعت گردشگری سرمایه گذاری کنیم، گفت: 
بستر ها و زمینه های توسعه صنعت گردشگری باید برای 
ایجاد اشتغال زایی برای افراد در اصفهان فراهم شود. وی 
خاطرنش��ان کرد: مدیران باید برای توسعه گردشگری 
هزینه کنند عضو کمیس��یون اقتصادی، امور حقوقی و 
گردشگری شورای اسلامی شهر اصفهان  گفت: اصفهان 
ظرفیت بیشتری برای پذیرش توریست دارد و مدیریت 
شهری می تواند در این حوزه سرمایه گذاری کند و  با سایر 
ارگان ها، با حمایت از این صنعت فواید زیادی برای شهر 

به ارمغان بیاوردند.

سخنگوی شورای اسلامی شهر مطرح کرد؛
تحقق 21/5 درصدی بودجه شهرداری 

در 4 ماهه اول امسال
سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به ارائه گزارش 
درآمدی شهرداری در صحن علنی شورا، گفت: تا پایان تیرماه 
 س��ال جاری حدود  21/5  درصد از بودجه ش��هرداری معادل

350 میلیارد تومان محقق ش��ده اس��ت. ندا واش��یانی پور در 
 نشست این هفته خود با اصحاب رسانه، ضمن اشاره به اینکه در 
نود و نهمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان ابتدا از 
حضور مردم فهیم، مومن و انقلابی شهر اصفهان در تشییع پیکر 
پاک و منزه ش��هدای غواص و برگزاری مراسم ویژه استقبال از 
آنها قدردانی شد، اظهار داشت: مردم با حضور خود، حماسه ای 
دیگر را در تاریخ این ش��هر کهن رقم زدن��د و 19 مرداد 94 را 

به مانند 25 آبان61 در حافظه تاریخی اصفهان ثبت کردند. 
وی ادامه داد: در نط��ق این هفته اعضای ش��ورا همچنین روز 
بازگشت آزادگان به ایران اس��لامی به مردم شجاع به  خصوص 
 خانواده ه��ای آنها و آغ��از دهه کرام��ت و روز می��لاد حضرت 
 معصومه )س( به خصوص به دختران تبریک گفته شد. واشیانی پور

در بخش دوم نشس��ت خود به بندهای تصویب شده این هفته 
شورا اشاره کرد و گفت: این هفته گزارش کارشناسی از عملکرد 
درآمدهای نقدی اسفندماه 93 تا تیرماه 94 شهرداری اصفهان 
در مقایس��ه با بودجه  مصوب توس��ط خزانه دار قرائت شد. وی 
اظهار داشت: بودجه مصوب سال 93 شهرداری1500 میلیارد 
تومان بود که بر اساس گزارش ارائه  شده سرجمع 78 درصد آن 
یعنی 1200 میلیارد تومان وصول شده است. سخنگوی شورای 
اسلامی شهر اصفهان با اشاره به اینکه در بودجه 94 شهرداری 
نیز 1650میلیارد تومان بودجه نقدی منظور ش��ده بود، گفت: 
بودجه 94 شهرداری اصفهان تا پایان تیرماه 21/5درصد معادل 
350 میلیارد تومان محقق شده که 130 میلیارد تومان توسط 
ش��هرداری مرکزی و 225 میلیاردتومان توسط مناطق جذب 
 شده است. وی افزود: عوارض پروانه های ساختمانی 14 درصد، 
ارزش افزوده بر تراکم 25 درصد، عوارض نوس��ازی 11درصد و 
بقیه موارد مربوط به تفکیک اراضی، کسر پارکینگ، جرائم ماده 
100 و فروش اموال غیرمنقول اس��ت که از جمله درآمدهای 

شهرداری است.
واش��یانی پور به تصویب لایحه تفریغ بودجه سال 93 سازمان 
پایانه های مس��افربری ش��هرداری اصفهان و گ��زارش بازرس 
قانونی و حسابرسان اشاره و تصریح کرد: این لایحه با 11 تاکید 
در صحن علنی شورا بررسی و مصوب شد که از جمله تاکیدات 
می توان به استفاده از خدمات بیمه جامع شهری در مکان های 
عمومی پایانه ها و پارک سوارها، استفاده از سیستم الکترونیکی 
اصفهان کارت در هوشمند سازی س��ازمان، تاکید بر طراحی 
passive به ص��ورت همزم��ان در طرح های آین��ده پایانه ها و 
پارک س��وارها، تعیین وضعیت مغازه های زیرگذر پایانه صفه، 
ارائه زمان بندی ط��رح جامع خدماتی تج��اری محدوده پایانه 
کاوه و سازمان قطار شهری، تسریع در ساماندهی پایانه صمدیه 
و پیگیری اجرای رتبه بن��دی اتوبوس های ارائه دهنده خدمات 
در پایانه ها اش��اره کرد. وی تصویب پیشنهاد فروش واحدهای 
 باقیمان��ده مجموعه تج��اری حکیم از طریق ترک تش��ریفات 
برمبنای حداق��ل قیمت پایه مبن��ای مزایده ب��ه متقاضیان و 
تصویب پیش��نهاد ف��روش واحده��ای باقیمان��ده از مجموعه 
جهان نما در فازهای سوم و چهارم به متقاضیان آتی با حداقل 
نرخ پای��ه مورد اعلام کارشناس��ی پس از انج��ام مزایده و وفق 
مقررات قانونی را از دیگر مصوبات جلسه علنی این هفته شورا 
عنوان و به آخرین بند تصویب  شده اشاره کرد و گفت: آخرین 
بند تصویب  شده این هفته جلسه علنی شورا در رابطه با لایحه 
با قید یک فوریت مصوب ش��ده، پیش��نهاد واگ��ذاری عملیات 
خرید، بومی س��ازی، نصب و راه اندازی و پش��تیبانی سیس��تم 
یکپارچه شهرس��ازی بود که با قید تاکیدات��ی در صحن علنی 

شورا مصوب شد.

عضو کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر 
اصفهان تاکید کرد:

از نخبگان و هنرمندان در طراحی های 
شهری استفاده شود

عضو کمیس��یون فرهنگی، اجتماعی و ورزش شورای اسلامی 
ش��هر اصفهان گفت: باید از طراحان، نخبگان و هنرمندان در 
طراحی های شهری در اصفهان استفاده شود. محمدرضا فلاح 
اظهار کرد: اصفهان شهری با هویت معماری و اسلامی است و 
اگر قرار اس��ت که کاری در اصفهان و به ویژه در حوزه سیما و 
منظر ش��هری صورت بگیرد، باید به معماری و هویت اصفهان 
توجه ش��ود. وی به وجود برج های کبوتر خان��ه، کوه ها، پل ها، 
تقاطع ها و موارد دیگر در ش��هر اصفهان اشاره کرد و ادامه داد: 
حدود 22 برج در محدوده شرق اصفهان وجود دارد که به صورت 
زنجیره ای هس��تند که باید به نور پردازی آنها توجه شود. عضو 
کمیس��یون فرهنگی، اجتماعی و ورزش شورای اسلامی شهر 
اصفهان با بیان اینکه اصلاح و مرمت تصاویر شهدا در سطح شهر 
باید صورت بگیرد، تصریح کرد: بسیاری از این تصاویر به دلیل 

بارش های باران و نور آفتاب از بین رفته اند.
وی ب��ا تاکی��د ب��ر اینک��ه تابلو ه��ای خیابان های ش��هر باید 
اصلاح ش��ود، اضافه کرد: همچنین بای��د از طراحان، نخبگان 
و هنرمن��دان در طراحی ه��ای ش��هری در اصفهان اس��تفاده 
ش��ود. فلاح با اش��اره به اینکه دکل های مخابراتی بی رویه در 
ش��هر احداث می ش��وند، تاکید کرد: احداث ای��ن دکل ها باید 
 براساس ضابطه باشد و آیین نامه هایی باید در این زمینه وجود 

داشته باشد.

در گفت و گو با برخی از اعضای شورای اسلامی تاکید شد؛اخبار کوتاه

هنوز نیازمندی های گردشگری اصفهان تعریف نشده است
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نایب رییس کمیسیون امور اقتصادي، حقوقي و گردشگري شوراي اسلامي شهر 
اصفهان عدم اجراي کامل طرح هاي عمراني و انتقال و هزینه کردن اعتبارات این 

طرح ها در ردیف هاي جاري را علت کسري بودجه شهرداري بیان کرد.
 به گزارش اصفهان زیبا به نقل از روابط عمومي ش��وراي اس��لامي شهر اصفهان، 
سید احمد علي عاملي، زمین ماندن طرح هاي عمراني و عقب ماندن آنها را از برنامه هاي 
زمانبندي ارائه شده نتیجه کسري بودجه دانست و گفت: این امر علاوه بر تحمیل 
هزینه هاي سنواتي همراه با افزایش هاي مرتب به آن از جمله نرخ تورم و نارضایتي 
مردم را به دنبال دارد. وي، طولاني شدن طرح ها و تحمیل هزینه هاي سال هاي 
متمادي به مردم و عقب افتادن و اجرایي نش��دن پروژه هاي مناس��ب مورد نیاز 
را حاصل کس��ري بودجه عنوان و تاکید کرد: اجراي دقی��ق برنامه و بودجه هاي 

 تدوین شده و مقایسه با عملکرد بودجه سنواتي، متوقف کردن تغییر ردیف هاي
بودجه هاي عمراني، هزینه کرد در ردیف هاي جاري ضروري است. 

رییس مرکز پژوهش هاي شوراي اسلامي شهر اصفهان، تقویت و به روز رساني و 
افزایش بهره وري در جهت جلوگیري از کسري بودجه در شهرداري را خواستار شد 
 و گفت: در صورت توجه لازم به این موارد و توصیه ها، تحقق طرح ها و پروژه هاي

عمراني که منجر به تطبیق و انجام برنامه هاي ارائه شده و تکمیل و بهره برداري 

به موقع از پروژه هاي عمراني و انجام برنامه هاي ارائه شده باتکمیل و بهره برداري 
به موقع از پروژه هاي اجرا ش��ده در ش��هر را ش��اهده خواهیم ب��ود. نایب رییس 
کمیس��یون امور اقتصادي، حقوقي و گردشگري شوراي اس��لامي شهر اصفهان 
تاکید کرد: مناس��ب اس��ت کمیته هاي نظارتي این ش��ورا تحقق اجراي برنامه 
 و بودجه هاي تدوین و تصویب ش��ده توس��ط شوراي اسلامي ش��هر را نظارت و 

پیگیري کنند.

ضرورت تحقق کامل طرح هاي عمراني و عدم تغییر ردیف هاي بودجه اي 
رییس مرکز پژوهش هاي کاربردی شوراي اسلامي شهر اصفهان:

�لو
ش�

منت
بر 

اک

عضو کمیسیون حمل و نقل، محیط زیست و فناوری 
اطلاعات شورای اس��لامی شهر اصفهان با تاکید بر 
این مهم که برای هوشمندس��ازی فقط شهرداری 
مسوول نیست و دیگر ارگان ها هم باید نقش آفرینی 
کنند، گفت: موضوع فناوری اطلاعات در سه حوزه 

زیرساخت ها، نرم افزار و آموزش قابل بحث است. 
 وحی��د فولادگر ب��ا اش��اره ب��ه اینک��ه در بخش 
زیرساخت ها طی چند س��ال اخیر اقدامات خوبی 
در مدیریت شهری صورت گرفته است، افزود: اکثر 
سازمان ها و ارگان های شهرداری متصل به شبکه 

فیبر نوری هستند و در تمام مناطق شهرداری این 
امکان فراهم ش��ده اس��ت. وی با یادآوری این مهم 
که میزان موفقیت در حوزه های مختلف مرتبط با 
فناوری اطلاعات متفاوت است، تصریح کرد: به طور 
 AVL مثال در حوزه بلیت الکترونیک و یا سیستم های
موفق عمل کرده ایم و یا در بخش اتوماسیون اداری 
و کمیسیون ماده 100 اما در بخش هایی همچون 
سامانه هوشمند تاکسیرانی و یا پرداخت الکترونیک 
و محاسبات پرونده ها یا مباحث شهرسازی توفیق 

کامل حاصل نشده است. 

فولادگر ب��ا تاکید بر اینک��ه امیدواریم ب��ا تغییرات 
ساختاری که در حوزه فناوری اطلاعات پیش بینی 
شده است کاستی ها جبران شود، خاطرنشان کرد: 
شهروندان و همچنین کارمندان شهرداری متناسب 
با زیرساخت ها آموزش دیده اند، اما تناسب چندانی 
در حوزه نرم افزاری ایجاد نشده و برای موفقیت در این 
حوزه نیز باید آموزش های لازم داده ش��ود.این عضو 
ش��ورا با تاکید بر این مهم که اگر به دنبال هوشمند 
اداره کردن شهر هستیم باید نگرش مدیران نسبت 
به فناوری اطلاعات تغییر کند، گفت: با توجه به اینکه 

امروز در موقعیتی هس��تیم که به لحاظ مدیریتی، 
مدیرانی بر سرکار هستند که با دوران فناوری اطلاعات 
نزدیک تر بوده و آش��نایی بیش��تری دارند، به طور 
قطع این تغییر نگرش اتفاق خواهد افتاد. فولادگر با 
یادآوری این نکته که مدیران شهری در زمینه فناوری 
اطلاعات نگران هستند، خاطرنشان کرد: این نگرانی 
شاید به این دلیل باشد که هنوز زیرساخت ها به اندازه 
کافی فراهم نش��ده اس��ت. وی ادامه داد: به هر حال 
استفاده از سیستم های مبتنی بر فناوری اطلاعات 
برای اداره شهر یک تغییر رویکرد و روش است و هر 

تغییری با مقاومت روبه رو می شود که برخی ناشی از 
نگرانی در سطح مدیریتی است و برخی هم از سوی 
 افرادی که ممکن است در برخی سازمان ها به دنبال 
س��وء اس��تفاده بوده اند. عضو کمیس��یون فناوری 
اطلاعات شورای اسلامی شهر اصفهان خاطرنشان 
 کرد: امیدواریم با آگاه سازی و آماده شدن زیرساخت ها،

تغییر نگرش برای هوشمند اداره کردن شهر اتفاق 
 بیفتد و در این راس��تا ش��اهد تس��ریع اس��تفاده از 
سیس��تم های مبتنی بر فناوری اطلاع��ات در اداره 

شهر باشیم.

عضو کمیسیون حمل و نقل،  محیط زیست و فناوری اطلاعات شورای اسلامی شهر اصفهان:

استفاده از سیستم های مبتنی بر فناوری اطلاعات در اداره شهر تسریع شود

رییس کمیسیون عمران، معماری و شهرسازی شورای 
اسلامی شهر اصفهان با اشاره به حساسیت ویژه برای 
شفاف س��ازی در حوزه ضوابط شهرس��ازی و فرایند 
گردش کار در شهرداری اصفهان گفت: این دغدغه ها 
از ابتدای فعالیت شورا مطرح بود و اقداماتی هم از سوی 
ش��هرداری در این راس��تا صورت گرفت، اما اقدامات 

صورت گرفته هنوز کافی نیست. 
عبدالرسول جان نثاری با تاکید بر اینکه این دغدغه ها 
به شهرداری منتقل شده است، افزود: شفافیت سازی 
می تواند هم در ابهامات و ایراداتی باشد که در قوانین 
تنظیم ش��ده و هم در فرایندهای انجام امور صورت 

بگیرد. وی با تاکید بر اینکه اگر مشکل از قوانین باشد 
باید ضوابط طرح بازنگری را مج��ددا بازنگری کرد، 
تصریح کرد: در این زمینه خود معاونت شهرس��ازی 
ش��هرداری اصفهان حدود 100 مورد رف��ع ابهام در 
قوانین را پیشنهاد داده که باید س��یر قانونی خود را 
برای ابلاغ طی کند. جان نثاری با اشاره به اینکه مرجع 
تصویب این قوانین کمیسیون ماده 5 است، تصریح 

کرد: این ابهامات در کمیسیون ماده 5 طرح موضوع 
ش��ده و عمده آن به تصویب رس��یده، اما متاسفانه 
ابلاغ نشده است. رییس کمیسیون عمران، معماری 
و شهرسازی شورای اسلامی ش��هر اصفهان با اشاره 
به اینکه در بحث فراینده��ای انجام کار نیز اقداماتی 
صورت گرفته است، خاطرنش��ان کرد: در این راستا 
چارت ها و فلوچارت هایی به عن��وان وحدت رویه در 

امور همانند وحدت رویه در صدور پروانه، صدور پایان 
سفت کاری و پایان کار، استعلام از آتش نشانی، ارجاع 
پرونده ها و... تهیه شده اس��ت، اما در بخش اجرایی و 
اینکه در مناطق ش��هرداری خود را مکلف به اجرای 
وحدت رویه ها کنند هنوز دیده نمی شود. جان نثاری 
با تاکید بر اینکه می دانیم چه اقدامی باید صورت بگیرد 
اما انجام نمی گیرد، گفت: مشکلات آسیب شناسی 

شده و پاس��خ ها نیز معلوم اس��ت، اما در مرحله اجرا 
مشکل داریم. جان نثاری یکی از راهکارهای رفع این 
مشکل در مرحله اجرا را آموزش دانسته و اظهار داشت: 
یکی از حرکت های جهادی در این زمینه این است 
که فراخوانی را اعلام کنند و جلساتی را تحت عنوان 
وحدت رویه در امور برگزار کرده و هم به متخصصان 
و هم به مردم آموزش های لازم داده شود. وی تصریح 
کرد: اهم مشکلات برای شفاف س��ازی به شهرداری 
اعلام شده و از شهرداری خواس��ته ایم در قالب یک 
بسته پیشنهادی راهکارهای رفع این مشکلات را به 

شورا ارائه دهد.

رییس کمیسیون عمران و  شهرسازی شورای شهر اصفهان تاکید کرد:

شفاف سازی با آموزش وحدت رویه در امور ممکن می شود



بررسی ویندوز 10 مایکروسافت

ویندوز 10؛
 لذت یک روز کاری

اوایل مهر ماه س�ال گذش�ته ب�ود که مایکروس�افت اولی�ن پیش نمای�ش از وین�دوز 10 را 
منتش�ر ک�رد. از آن زمان ت�ا عرض�ه  نهای�ی، تغییرات بس�یاری را ش�اهد بودیم و ش�اید 
بت�وان گفت ک�ه پ�س از اعمال ای�ن تغیی�رات وین�دوز 10 ب�ه بلوغ خود رس�یده اس�ت.
چند روزی بیش�تر از زم�ان عرضه رس�می وین�دوز 10 نمی گذرد، ام�ا با این وجود ش�اهد 
نص�ب سیس�تم عام�ل جدی�د مایکروس�افت ب�ر روی بی�ش از ۲۵ میلی�ون کامپیوت�ر 
هس�تیم. اگر ش�ما نیز قصد ارتق�ا به وین�دوز 10 را داری�د، ام�ا تصمیم قطع�ی نگرفته اید 
با این بررس�ی اختصاص�ی همراه باش�ید تا ن�کات ضع�ف و ق�وت آن را بهتر بشناس�ید.

قبل از شروع بررسی ویندوز ۱۰ بد نیست نگاهی به روند نصب و ارتقای آن بیندازیم. در نصب سیستم عامل جدید یا 
ارتقای آن دیگر خبری از صرف چندین ساعت وقت و سر در گمی بین گزینه های مختلف نیست و به راحتی می توانید 
با دانلود فایل ISO مراحل نصب را طی کنید. علاوه بر گزینه  نص��ب از اول، می توانید ویندوز ۷، ۸ یا ۸.۱ خود را به 
راحتی ارتقا دهید ؛ چرا که تمامی اپلیکیشن ها که از ویندوز قبلی انتقال داده اید بدون کوچک ترین مشکلی اجرا شده 
و تمامی اطلاعات شما نیز حفظ می شوند. مراحل نصب بسته به مشخصات فنی سیستم شما بین ۳۰ تا ۶۰ دقیقه 
زمان برده و فرآیند نصب به غیر از چند مرحله ابتدایی، بدون نیاز به دخالت کاربر صورت می گیرد.پس از اتمام مراحل 
نصب، اگر نصب از اول یا کلین را انتخاب کرده باشید، باید اطلاعات شخصی مانند نام کاربری و رمز عبور جدید خود 
را وارد کنید. پس از وارد کردن اطلاعات به راحتی می توانید وارد ویندوز جدید شوید. اگر از کاربران همیشگی ویندوز 
هستید، ویندوز ۱۰ نیز محیطی آشنا برای شما خواهد داشت. اولین نکته ای که در ویندوز جدید توجه ما را به خود 
جلب کرد بازگشت منوی استارت بود، دیگر خبری از استارت اسکرین بلوکی ویندوز ۸ نیست. ویژگی که بسیاری از 
جمله من را از ارتقا به ویندوز ۸ منصرف کرده بود، حالا جای خود را به منوی دوست  داشتنی استارت داده است. هر 
چند منوی بلوکی استفاده شده در ویندوز ۸ برای کاربران صفحات نمایش لمسی بسیار کاربردی است، اما استفاده 
از کیبورد و ماوس در آن سخت است. شاید برگشت منوی استارت به نوعی بازگشت به عقب به حساب آید، اما به 
طور قطع برای کاربران لپ تاپ و کامپیوترهای شخصی یک اتفاق جذاب است. حالا می توانید کلید ویندوز را بر روی 
کیبورد خود فشار دهید و جستجوی مورد نظر خود را بدون درنگ تایپ کنید و از سایر امکانات منوی استارت لذت 
ببرید. از لحاظ طراحی، مایکروسافت نیز سراغ طراحی های ساده و مسطح رفته است. منوی استارت و بخش تنظیمات 
طراحی مناسبی داشته و وجود پس زمینه تیره در منوی استارت نیز به نوعی نشان از بلوغ ویندوز دارد. البته می توانید 
از بخش تنظیمات منوی استارت را طوری تنظیم کنید که مانند شیشه ای مات بر روی دسکتاپ شما ظاهر شود. 

در حالت کلی طراحی ویندوز ۱۰ بسیار مدرن و چشم نواز است و می تواند علاقه مندان به ویندوز را راضی نگه دارد.

شروع به کار

بازگشت منوی استارت برای علاقه مندان سیستم عامل ویندوز خبری خوشحال کننده است. این منو شامل دو بخش 
است؛ بخش سمت راست ویژگی به جا مانده از ویندوز ۸ است که اخبار، ایمیل ها و سایر اطلاعات مورد نیاز شما را در 
قالب بلوک ها به نمایش می گذارد. گفتنی است؛ می تواند بروز شدن این بخش را از بخش تنظیمات بنابر خواسته  خود 
تنظیم کنید. این بخش خود نیز به دو قسمت Life at glance و Play and explore تقسیم شده که با حرکت 
عمودی در طی این قسمت می توانید هر دو بخش را مشاهده کنید. در بخش سمت چپ نیز طبق روال گذشته  منوی 
استارت اپلیکیشن های پراستفاده  را خواهید دید که یافتن برنامه مورد نظر در بین آنها کمی دشوار است، اما در اصل 

نیازی به این کار نیز نخواهید داشت؛ چرا که کافی است دکمه  ویندوز را فشار داده و نام برنامه  مورد نظر را تایپ کنید.

بازگشت باشکوه منوی استارت ویژگی ها و  امکانات

کورتانا؛ دستیار مجازی و هوشمند شما

Continuum ویژگی برای راحتی استفاده در هر دو حالت تبلت و لپ تاپ
یکی از ویژگی های جدید و جالب ویندوز ۱۰، قابلیت اس��تفاده از آن در هر دو حالت دس��کتاپ و لمسی 
اس��ت. ویندوز ۱۰ در واقع برای دستگاه هایی مانند س��رفیس پرو مایکروس��افت طراحی شده که هر دو 
 استفاده  تبلت و لپ تاپ را دارند. اگر در حالت اس��تفاده لمسی باشید، اپلیکیشن ها مانند استارت اسکرین 
ویندوز ۸ به نمایش گذاشته می ش��وند و نوار وظایف شما شکلی ساده تر به خود می گیرد. به محض اتصال 
کیبورد، ویندوز۱۰ به صورت خودکار به حالت آشنای دسکتاپ درمی آید. این ویژگی راحتی استفاده در 

دو حالت تبلت و لپ تاپ را برای کاربران بیشتر از قبل خواهد کرد.

ابزارهای مجازی و گویا ویژگی جدیدی نیس�تند؛ چرا که قبلا نیز ش�اهد ابزارهایی مانند 
سیری و گوگل ناو بوده ایم، اما خلا این دستیارهای مجازی در سیستم های عامل دسکتاپ 
مانند ویندوز حس می شد و مایکروسافت با معرفی کورتانا قصد پر کردن این خلا در ویندوز 
10 را دارد.باکس مربوط به جستجو از منوی استارت خارج شده و در نوار وظایف قرار گرفته 
است. در حالت پیش فرض کورتانا غیرفعال است و با نوش�تن کلمه یا جمله  مورد نظر خود 
می توانید از ویندوز بخواهید که از میان منابع و محتوای موجود نتایج مورد نظر را به نمایش 
بگذارد. اما در قسمت تنظیمات با فعال کردن کورتانا، این دستیار مجازی همواره گوش به 
فرمان بوده و با گفتن کلمه  Hey Cortana  می توانی�د آن را فعال کنید. حالا می توانید از 
او درباره  تاریخ یا مواردی که در دستور کار امروز خود دارید سوال کنید و یا از وی بخواهید 
که در اینترنت به دنبال محتوای مورد نظر شما بگردد.کورتانا مانند دستیاران واقعی در طی 
زمان علاقه مندی های ش�ما را یاد گرفته و خود را با برنامه  روزانه  ش�ما وفق می دهد. البته 
می توانید خود شما نیز به صورت دستی وارد این لیست شده و علاقه مندی های خود را به 
آن اضافه کنید. به علاوه مایکروسافت قصد دارد تا کورتانا را برای اندروید و iOS نیز عرضه 
کند تا به راحتی بتوانید در تمام گجت های خود از دس�تیاری واحد با نام کورتانا اس�تفاده 
کنید.کورتانا بسته به کیفیت میکروفون کامپیوتر شما در شناخت صدا نیز به خوبی عمل 
می کند و به اندازه  کافی هوش�مند است تا قرار ملاقات پیش روی ش�ما را یادآوری کرده و 

کارهای روزمره  شما را یاد بگیرد و خود را با آنها وفق دهد.

مایکروسافت اج؛ مرورگری برای علاقه مندان به ویندوز

اپلیکیشن ها نگاهی به سایر بخش ها

شاید مهم ترین تغییر ایجاد شده در ویندوز جدید، ورود مرورگر جدید مایکروسافت اج است. مرورگر 
اینترنت اکسپلورر با رابط کاربری خسته کننده و نواقص بسیاری که داشت، عملا برای کاربران ویندوز 

استفاده از آن را غیرممکن می کرد.
هر چند مایکروسافت اج مرورگر کاملی نیس��ت و در حال حاضر توانایی کافی رقابت با کروم گوگل و 
فایرفاکس موزیلا را ندارد، اما نشان از آینده ای امیدوارکننده دارد. محیط کاربری این مرورگر ساده و 

زیبا طراحی شده و کار با آن به غیر از برخی موارد بدون مشکل است.
Reading View نیز پشتیبانی می کند که خواندن مطالب بلند در اینترنت را راحت تر می کند. وقتی 
که مایکروسافت اج را اجرا می کنید، بخش تایپ آدرس سایت را در بالای آن مشاهده می کنید. بخش 

تایپ آدرس URL محل دیگری است که از وجود کورتانا می توانید بهره ببرید. 
در هنگام نوش��تن آدرس س��ایت، کورتانا در صورت داشتن پیش��نهاد آن را به ش��ما ارائه می دهد و 
علاوه بر آن در خود صفحات وب نیز با انتخاب کلمه یا جمله و کلیک راس��ت ب��ر روی آن، می توانید 
"Ask Cortana را انتخ��اب کنی��د ت��ا او نتایج جس��تجوی ش��ما را به س��رعت در گوش��ه صفحه 

نمایش بدهد.
مشکل اصلی در مرورگر اج عدم پشتیبانی از افزونه هاس��ت که باعث شد تا مجبور به نصب فایرفاکس 
موزیلا بر روی ویندوز ۱۰ شویم. هر چند مایکروسافت اعلام کرده که قابلیت پشتیبانی از افزونه ها را 
پاییز امس��ال به مرورگر خود اضافه خواهد کرد، اما حداقل تا آن زمان برای استفاده از افزونه ها نیاز به 

نصب مرورگری دیگر علاوه بر اج خواهید داشت.

مایکروسافت اپلیکیشن های پیش فرض مانند Mail، تقویم و عکس ها را به روز کرده است. در بخش عکس ها با رابط 
کاربری عمودی رو به رو هستیم که محتوا را براساس تاریخ مرتب می کند.به علاوه، اپلیکیشن Photos، به صورت 
خودکار کیفیت عکس های شما را بهتر می کند که در واقع عملکرد خوبی را نیز از خود نشان می دهد. این اپلیکیشن 
با وجود امکانات کمی که دارد، می تواند برای کاربران عادی و غیرحرفه ای ابزاری کاربردی نیز باشد. به علاوه با وجود 
دکمه  به اش��تراک گذاری به راحتی می توانید محتوای موجود در بخش Photos را به اپلیکیشن ایمیل منتقل 
کرده و به آدرس مورد نظر خود ارسال کنید. اپلیکیشن میل نیز تغییرات زیادی نسبت به ویندوز ۸ نکرده است، اما 
دگرگونی های کوچکی که در طراحی ایجاد شده، تشخیص ایمیل های خوانده شده از خوانده نشده ها را کمی دشوار 
می کند. طراحی این اپلیکیشن طوری است که آن را مناسب برای استفاده در حالت لمسی می کند، به این دلیل اگر 
قصد استفاده از آن را در حالت دسکتاپ دارید، توصیه  ما به شما استفاده از سایر نرم افزارهای موجود مدیریت ایمیل 
است. اپلیکیشن تقویم حالا به یک تقویم کاربردی و قابل استفاده تبدیل شده است. اپلیکیشن Maps نیز به بلوغ 
رسیده و دقیق تر از گذشته عمل می کند. به علاوه رندرهای سه بعدی برخی از شهرهای مشهور جهان نیز در آن 

وجود دارند که شما را به سفری مجازی درون آن شهرها می برند.

فروشگاه اپلیکیشن های ویندوز 10 بدون محدودیت در دسترس کاربران ایرانی است
اما شاید بهترین خبر برای کاربران ایرانی در بخش اپلیکیشن استور باشد. کاربران ایرانی با استفاده از انتخاب محل 
زندگی به غیر از کشور ایران می توانند از تمامی امکانات استور ویندوز بهره ببرند. اپلیکیشن استور دیگر نیازی به 
اجرا در حالت فول اسکرین ندارد و به این دلیل در سایر کارهای شما اختلالی ایجاد نمی کند. با وجود بهبودهای زیاد 
استور ویندوز، کاربران این سیستم عامل عادت به دانلود و نصب نرم افزارها از استور مشخصی را ندارند و ترغیب آنها به 
استفاده از این استور می تواند زمان بر باشد، اما باید گفت این استور تمامی برنامه های مورد نیاز را در خود جا داده و کار 
با آن بسیار راحت است.تغییر جزئی و کاربردی دیگر برای کاربران ایرانی تقویم شمسی جدید اضافه شده به ویندوز 
 ۱۰ است که به خوبی عمل کرده و به تقویمی کامل تبدیل شده است. اپلیکیشن اکس باکس نیز که در ویندوز ۸

ابزاری برای برقراری ارتباط با س��ایر گیمرها بود، حالا خود به یک اپلیکیش��ن بازی تبدیل ش��ده است. ویندوز 
 ۱۰ می تواند بازی ها را از روی اکس باکس وان ش��ما بر روی ش��بکه  خانگی اس��تریم کند. کافی اس��ت کنترلر 
اکس باکس وان خود را به کامپیوتر متصل کرده و با فشار دکمه  Streaming در اپلیکیشن اکس باکس استریم 
را آغاز کنید. بازی همچنان بر روی اکس باکس شما قابل اجرا خواهد بود و این اپلیکیشن در واقع ویدئویی زنده از 
بازی شما را به اشتراک می گذارد. همان طور که احتمال می رفت استفاده از این سرویس نیاز به لوازم قدرتمندی 
دارد و بهره گیری از آن در حال حاضر تجربه ای ناقص و بعضا ناخوشایند را به همراه دارد. با این حال این بخش نوپا در 
آینده با کار بیشتر مایکروسافت می تواند به ابزاری کاربردی برای علاقه مندان به بازی های کامپیوتری تبدیل شود.

ویندوز ۱۰ مانند خانه ای بازسازی شده است که طبقاتی که در آن زندگی می کنید، از نو طراحی شده و زیباتر شده اند،  
اما زیرزمین آن مانند انباری برای وسایل غیرضروری شما عمل می کند. با کمی گشت و گذار در بخش های کم استفاده 
ویندوز می  توانید نشانی از ویندوزهای قدیمی را ببینید. بخش رجیستری بدون تغییر مانده است، بخش تجهیزات و 
پرینترها به ندرت تغییری نسبت به ویندوز ویستا داشته و بخش مدیریت تجهیزات کاربران را به فضای ویندوز ۲۰۰۰ 
می برد. تغییر در این بخش ها از نظر مایکروسافت لازم نبوده است که به نظر منطقی می آید؛ چرا که به ندرت پیش 
می آید کاربری از این بخش ها به صورت مداوم استفاده کند.باید به این نکته اشاره کرد که تغییرات در تقویم و اضافه 
شدن ماشین حساب مهندسی و بسیاری تغییرات جزئی دیگر همگی بسیار جذاب هستند و عدم تغییر در بخش های 

کم استفاده را پوشش داده و جبران می کنند.
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سال هاست که دانشمندان ادعا می کند گوش دادن به موسیقی موتزارت می تواند شما )و فرزنداتان( را باهوش تر کند. فواید گوش 
دادن به موتزارت پایان ندارد و اکنون هم گروهی از محققان به یافته هایی رسیده اند که مهر تاییدی بر مزایای موسیقی این نابغه 
کلاسیک می زند. براساس یافته های محققان دانشگاه ایالت اوهایو، افرادی که به صرع دچار هستند در مقایسه با افرادی که این 
بیماری را ندارند، واکنش های عصبی متفاوتی به انواع خاصی از موسیقی دارند )موسیقی موتزارت و جان کولتران(. درواقع، نتایج 
تحقیقات نشان می دهد که واکنش های متناسب و همگام این بیماران با موسیقی می تواند از بروز تشنج های ناتوان کننده ای که 
با صرع همراه هستند، پیشگیری کند. چنین یافته ای آشکار می کند که پتانسیل ها و راه های بسیاری برای درمان این اختلال 
وجود دارد. دکتر کریستین کاریتون، نویسنده   اصلی این تحقیق، هنگام توضیح نتایج گفت: »80 درصد از افراد که به صرع دچار 
هستند، نوع قشر گیجگاهی صرع را دارند؛ بدین معنی که تشنج آنها از قشر گیجگاهی مغز ) لوب تمپورال( ناشی می شود. « او 
اضافه کرد که قشر شنوایی مغز که به شنیدن و صدا و گوش دادن به موسیقی مربوط می شود، در همین قشر گیجگاهی مغز قرار 

دارد. مدارک جدید تایید می کنند که موسیقی تنها جنبه  زیبایی شناختی ندارد و کاربردهای مفیدی هم دارد.

گرچه شرکت سونی دیگر مالکیت برند وایو را ندارد، اما همچنان این شرکت در قبال بسیاری از کاربران وایو مسوولیت دارد. 
از این رو، این شرکت به صاحبان کامپیوترهای شخصی وایو توصیه کرده است که به روز رسانی کامپیوترشان به ویندوز 10 
را که اوایل این ماه منتشر شد، به تعویق بیندازند. براساس گزارش سونی، علت چنین توصیه ای این است که آنها همچنان 
مشغول کار روی به روزرسانی درایورها هستند. هدف از این به روزرسانی ها این است که ویندوز 10 کاملا روان روی سیستم 
اجرا شود. سونی اشاره کرده است که:» برای تضمین سازگاری و هم خوانی کامپیوترهای وایو با ویندوز 10، اکیدا توصیه 
می شود برای ارتقای کامپیوترهایتان تا زمان آماده شدن درایورها صبر کنید. « این شرکت همچنین اضافه می کند که: » ما 
در نظر داریم اطلاعات مربوط به ارتقا به ویندوز 10 را براساس برنامه  معین شده منتشر کنیم. همچنین بر مبنای سیستم 
عاملی که روی کامپیوتر نصب شده، اطلاعاتی مربوط به مدل های 8 و 8.1، درایورها و برنامه ها منتشر می کنیم.« براساس 
جدول های زمانی درج شده در این گزارش، این درایورها در ماه اکتبر یا نوامبر سال 2015 میلادی، بسته به نسخه  ویندوزی 

که روی کامپیوتر نصب شده، به روزرسانی خواهند شد. 

توصیه سونی به کاربران:
وایو  ویندوز 10 نصب نکنید

اطلاعات جدیدی از گوشی متفاوت بلک بری منتشر شد سامسونگ یک گوشی قدرتمند تاشو  معرفی کرد

 1280x800 8.0 است. ال جی در این تبلت از یک صفحه نمایش 8  اینچی با رزولوشن G Pad II نام این محصول
پیکسل همراه با فناوری گوریلا گلس 3 بهره گرفته است. توان پردازشی این محصول مانند نسخه  قبلی از طریق 
یک چیپ ست اسنپ دراگون 400، پردازنده چهار هسته ای Cortex-A7 با سرعت 1.2 گیگاهرتز و پردازنده  
گرافیکی Adreno 305 تامین می شود. یکی از تفاوت های این تبلت با نسخه  قبلی میزان ظرفیت حافظه رم 
است. حافظه رم این تبلت نسبت به نسخه  قبلی 50 درصد افزایش داشته و ال جی در این محصول  1.5 گیگابایت 
رم قرار داده است. همچنین حافظه داخلی این تبلت 32 گیگابایت است که قابلیت ارتقا تا 128 گیگابایت را هم 
دارد. از دیگر ویژگی های این محصول باید به قابلیت پشتیبانی از شبکه اینترنت 4G LTE، باتری 4200 میلی آمپر 
ساعتی و اندروید لالی پاپ اشاره کرد. همچنین ال جی در این تبلت یک دوربین اصلی 5 مگاپیکسلی و یک دوربین 

2 مگاپیکسلی برای عکس برداری های سلفی قرار داده است. این تبلت همراه با یک قلم نوری خازنی عرضه خواهد شد.

پیش از این اخبار و شایعه های زیادی در مورد بلک بری ونیز، گوشی هوشمند شرکت بلک بری منتشر شده است. 
همچنین اخیرا تصاویری از این گوشی در فضای مجازی فاش ش��د، این در حالی است که به تازگی هم تصویر 
جدیدی از گوشی بلک بری ونیز منتشر شده است. هما طور که می دانید پیش از این احتمال هایی در مورد وجود 
کیبورد فیزیکی و پلتفرم اندروید در این گوشی بلک بری وجود داشت که با انتشار این تصویر به یقین تبدیل شد. 
بر اساس اخبار منتشر شده، شرکت بلک بری قصد دارد در ماه آبان )نوامبر( گوشی هوشمند جدید خود یعنی 
بلک بری ونیز را تحت شبکه اپراتور AT&T در بازار عرضه کند. به نظر می رسد بلک بری ونیز یک گوشی کشویی 
است که با باز کردن آن، کیبورد فیزیکی دیده خواهد شد و در مواقعی که از آن استفاده نمی کنید پشت صفحه 
نمایش قرار می گیرد. همچنین شرکت بلک بری در این گوشی هوشمند یک کیبورد مجازی برای افرادی که نیازی 

به کیبورد فیزیکی ندارند هم در نظر گرفته است تا با استفاده از آن بتوانند متن های خود را سریع تر تایپ کنند.

این شرکت به تازگی یک گوشی هوشمند قدرتمند اندرویدی با ش��ماره مدل G9198 همراه با سیستم عامل 
اندروید 5.1.1 لالی پاپ معرفی کرده است. سامسونگ در این گوشی از دو صفحه نمایش 3.9 اینچی لمسی از نوع 
Super AMOLED بهره گرفته است. توان پردازشی این محصول از طریق یک چیپ ست اسنپ دراگون 808 
همراه با پردازنده  16 هسته ای تامین می شود. همچنین شرکت سازنده در این گوشی هوشمند 2 گیگابایت رم و 16 
گیگابایت حافظه ی داخلی قابل ارتقا قرار داده است. سامسونگ در این گوشی از یک دوربین اصلی 16 مگاپیکسلی 
همراه با فلش LED و دیافراگم f/1.9 در کنار یک دوربین 5 مگاپیکسلی با دیافراگم f/1.9 برای عکسبرداری های 
سلفی بهره گرفته است. از دیگر ویژگی های گوشی هوشمند جدید تاشو سامسونگ باید به قابلیت پشتیبانی از 
شبکه اینترنت 4G LTE، حسگر ضربان قلب، قابلیت پشتیبانی از دو سیم کارت و باتری 2020 میلی آمپر ساعتی 

اشاره کرد.  براساس اخبار منتشر شده، سامسونگ قصد دارد این گوشی را تنها برای بازارهای چین عرضه کند.

ی موبایل 
پ ها

ا

تاثیر مفید  موسیقی موتزارت 
بر سلامت انسان

تبلت جدید ال جی رسما معرفی شد

گ��وگل اخی��را از ارای��ه  
 نسخه  7.8 سرویس های 
گوگل پلی خب��ر داد که 
هدفش آس��ان تر کردن 
برنامه ه��ای  توس��عه 

موبایل اس��ت. یکی از تاثیرگذارترین جنبه های این نس��خه 
 Nearby یک رابط برنامه نویس��ی نرم افزار جدید ب��ا عنوان

Messages اس��ت ک��ه به توس��عه دهندگان 
این امکان را می ده��د که محتوای 

درون برنامه ها را در اختیار 

دس��تگاه ها یا آنتن های اطراف قرار دهند. امروزه برای تبادل 
اطلاعات ساده  به فردی که درست در کنار شماست باید چند 
مرحله طی کرد که می تواند ش��امل تبادل اطلاعات تماس، 

اسکن کردن کد QR یا جفت کردن بلوتوث ها شود.
اما ای��ن روش های پیچی��ده  تبادل اطلاع��ات محدودکننده 
هس��تند و در حال��ت ای��ده آل بای��د بتوانی��م ب��ه راحت��ی 
داده ه��ا را ب��ه ف��رد م��ورد نظ��ر منتق��ل کنیم؛ درس��ت 
 همانط��ور ک��ه در دنی��ای واقع��ی ای��ن کار را 

انجام می دهیم. 
در حال حاض��ر Pocket Casts، Trello و 
Trulia در برنامه ه��ای موبایل ش��ان از ای��ن 

رابط برنامه نویس��ی جدید اس��تفاده می کنند. به کمک رابط 
برنامه نویس��ی Nearby Messages، کارب��ران می توانند 
افراد نزدیک به خود را پیدا کنند و به عنوان مثال با آنها روی 

موبایل بازی کنند. 
این سرویس می تواند از طریق WiFi، بلوتوث و حتی صدای 
ماورای صوت دستگاه ها را پیدا کند و به کاربران این امکان را 
می دهدکه پیام ها یا محتواها را به اشتراک بگذارند. سرویس 
7.8 همچنین فرایند به کارگیری قابلیت های تشخیص چهره 
و اسکن کردن بارکد را برای توسعه دهندگان آسان تر می کند 
 Mobile Vision که به لطف رابط برنامه نویس��ی نرم افزار

ممکن شده است.

رابط Mobile Vision به توس��عه دهندگان اجازه می دهد 
ک��ه چهره ه��ای انس��ان ها را در تصاویر و فیلم ها تش��خیص 
دهند. این رابط جدید، چهره ه��ا را در هر جهتی پیدا می کند 
و توسعه دهندگان را قادر می س��ازد که قسمت های مختلف 
چهره مثل چشم ها، بینی و دهان را پیدا کنند و علاوه بر این، 
چهره هایی را هم که لبخند می زنند یا چشمانش��ان باز است، 

شناسایی می کند. 
این سرویس های جدید گرچه جذاب هستند و پتانسیل های 
مختلفی دربردارند، اما تاحدودی امنیت اطلاعات را هم تحت 
تاثیر قرار می دهند. با این اوصاف، امیدواریم که گوگل اقدامات 

امنیتی لازم را هم در نظر گرفته و اعمال کند.

با امکان جدید گوگل، اپلیکیشن تشخیص چهره بسازید

اخبار فناوری

 با توجه به فراگیر شدن استفاده از تلفن های همراه با سیستم عامل اندروید، برای اولین بار نرم افزار کاربردی آموزش احیای 
قلبی ریوی با رویکرد آموزش همگانی زیر نظر مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی کشور در اصفهان طراحی شد.

عباس عابدی، کارش�ناس پرس�تاری در گفت وگو با ایمنا تصریح کرد: با توجه به اینکه بیش�ترین علت ایس�ت قلبی ریوی، 
بیماری های قلبی عروقی است در بسیاری از موارد حتی در صورت فراهم بودن تمامی شرایط و امکانات برای نجات جان بیمار 

اورژانسی و یا مصدوم، تنها به دلیل محدودیت زمان طلایی )6-4 دقیقه( این امکانات کارایی کافی را ندارند.
وی با بیان این مطلب ادامه داد: باید ترتیبی اتخاذ شود تا بتوان در چنین شرایطی امکان ادامه حیات را برای فرد مصدوم فراهم 
کرد و این مساله جز با اجرای عملیاتی بسیج  همگانی آموزش کمک هاي اولیه میسر نمی شود. با آموزش اصول اولیه در بین 
عموم مردم، آنها می توانند در زمان وقوع حادثه و تا رسیدن نیروهای امدادی ضمن حفظ خونسردی نسبت به انجام اقدامات 
اولیه احیا اقدام کنند. طراح این نرم افزار آموزشی در حوزه پزشکی، اظهارداشت: با توجه به فراگیر شدن استفاده از تلفن های 
همراه با سیستم عامل اندروید، برای اولین بار نرم افزار کاربردی آموزش احیای قلبی ریوی با رویکرد آموزش همگانی زیر نظر 

مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی کشور در اصفهان طراحی شد.
عابدی عنوان ک�رد: این نرم افزار از طریق س�ایت های ارائه کننده نرم افزاره�ای اندرویدی به طور رای�گان در اختیار عموم 
مردم قرار گرفته اس�ت. وی هدف از طراحی این نرم افزار را  آموزش اصول اولیه در برخورد با بیمار و مصدوم، فرهنگ سازی 
امدادخواهی و امدادرسانی دانست و افزود: از خصوصیات بارز این نرم افزار می توان به مطالب به روز و محیط کاربری ساده و 

تصاویر و فیلم های آموزشی آن اشاره کرد.
طراح این نرم افزار خاطرنش�ان کرد: در کنار مطالب علمی، مطالبی در خصوص تاریخچه اورژانس پیش بیمارستانی، فرایند 

امدادخواهی و آشنایی با سیستم اورژانس 115 هم در این نرم افزار گنجانده شده است.

کاربران اندروید بخوانند

نرم افزار  آموزش
  » احیای قلبی ریوی«

 در اصفهان طراحی شد



70ش��ماره 2442  س��ه ش��نبه  27م��رداد 1394 i s f a h a n z i b a . i r

اولین نرم افزار Mars Trek است که توسط بخش تولید نقشه و مدل سازی ماه ناسا ساخته شده است. این نرم افزار که 
توسط مرورگرهای وب قابل دسترسی است، نقشه هایی تعاملی را از مریخ ارائه می دهد و روی آنها ماموریت هایی که حتی به 
دهه60 میلادی باز می گردند را به تصویر می کشد. درست مثل بازی های ویدیویی، می توان به عقب و جلو زوم و نقشه های 
مختلف را انتخاب کرد. می توان همچنین داده های مختلفی از مریخ را که در سال های قبل ذخیره شده اند روی نقشه ها 
دید و مطالعه کرد. همچنین فایل هایی آماده برای پرینترهای سه بعدی در این نرم افزار وجود دارد تا کاربران خودشان 
سطحی از مریخ را بسازند. ناسا می گوید که نرم افزار Mars Trek توسط دانشمندان برای انتخاب مکان های مناسب 
 ماموریت Mars 2020 استفاده می شود. انتخاب مناطق فرود برای سفر فضانوردان به مریخ که برای 10 یا 15 سال آینده

 برنامه ریزی شده است هم از وظایف دیگر این نرم افزار است. نرم افزار بعدی Experience Curiosity است که این 
امکان را فراهم می کند تا در محیطی سه بعدی، سوار بر این مریخ نورد سطح مریخ را گشت. همچنین می توان دوربین را 

تغییر داد و از زاویه های مختلف به مدلی سه بعدی از سطح مریخ نگاه کرد. 

شاید برای شما هم پیش آمده باشد که وقتی برای دانلود یک یا چند برنامه  جدید و متنوع به سراغ پلی استور گوگل می  روید 
با آماجی از برنامه ها یا بازی هایی رو به رو می شوید که کاملا تکراری بوده و کپی کاری هایی از برنامه ها یا بازی های موفق 
قبلی مثل Flappy Bird هستند. این برنامه های کپی شده معمولا به کیفیت یا خاصیت برنامه  اصلی نیستند و صرفا 
برای اهداف مالی ساخته.گوگل دقیقا به همین منظور وب سایتی را راه اندازی کرده است. تیم اندروید یک وب سایتی  را 
معرفی کرده تا خلاقانه ترین برنامه های این پلت فرم را متمایز کند. این وب سایت Android Experiment نام دارد. 
وب سایت Android Experiment در قالب نوعی از گالری طراحی شده که در آن پروژه هایی به نمایش گذاشته شده 
است. تیم اندروید امیدوار است که این پروژه ها توسعه دهندگان را مشتاق سازند که بستر فکری شان را گسترش دهند و 
فراتر از محدودیت ها بیندیشند. در حال حاضر، تنها تعداد20 پروژه  برنامه به نمایش گذاشته شده که از برنامه های آزمایشی 
مربوط به دوربین تا برنامه های اندورید پوشیدنی را شامل می شود. هیچ فکر و ایده ای در اینجا ناگفته نمی ماند. برای اینکه 

پروژه های ارسال شده را ببینید می توانید به وب سایت Android Experiment سر بزنید.

 برنامه های متفاوت را  در
 سایت جدید گوگل پیدا کنید

  با  اپلیکیشن جدید ناسا 
در مریخ گردش کنید

اخبار شرکت ها

ال جی سرویس دانلود فایل های 
موسیقی Hi-Fi ارائه می کند

 س��رویس جدید ال جی از اواخر این ماه بر روی برنامک و وب س��ایت
 LG SmartWorld موجود خواهد بود.

 این سرویس که سال گذش��ته در کره جنوبی اجرا شد، قرار است در 
حدود ۷0 کش��ور دنیا از جمله ایالات متحده، چین و روس��یه موجود 
باشد. در نظر داشته باشید که این یک سرویس پخش موسیقی نیست 
و فایل ها باید دانلود شوند. مهم ترین نکته، کیفیت صداست که قدری 
از فایل های MP3 معمول بالاتر است و تنها با دستگاه هایی سازگاری 
دارد که از پخش 24 بیت پش��تیبانی می کنند، که شامل گوشی هایی 
نظیر G2 ،G3 ،LG G4 و G Flex 2 می ش��ود. ش��رکت LG اعلام 
کرده که »این موسیقی های Hi-Fi با بازپخش 24 بیت / 192 کیلو 
هرتز، بسیار نزدیک به صدای اصلی است و حدود شش برابر غنی تر و 
تمیزتر از صدایی است که در لوح های فشرده معمول )16 بیت / 44.1 
کیلو هرتز( یافت می شود. هزینه اولیه هر فایل موسیقی حدود 2 دلار 
آمریکاس��ت، گرچه با توجه به گفته های سخنگوی LG، این عدد در 
کش��ورهای مختلف و با تخفیف های وارده، متفاوت خواهد بود. برای 
نمونه، کاربران هر ماهه دو فایل Hi-Fi رایگان دریافت خواهند کرد 
و حتی می توانند برخی فایل های موس��یقی را به صورت نیم بها تهیه 
 LON کنند. فایل های موسیقی با کیفیت بالا توسط شرکت کره ای
Music عرضه می شوند و در ابتدا تنها برخی از موسیقی های گلچین 
ش��ده در اختیار کاربران خواهند بود؛ گرچه به مرور زمان و هر ماه این 

فایل ها بیشتر خواهند شد. 
این سرویس هیچ نام مشخصی ندارد و کاربران می توانند دسته بندی 
Hi-Fi را در وب س��ایت LG SmartWorld انتخ��اب کنند. این 
شرکت سال هاست که فایل های موس��یقی را به کمک شرکای همکار 

خود در این حوزه به کاربران عرضه می کند.
به جز سرویس های ارائه فایل های موس��یقی با کیفیت بالا نظیر Tidal از 
شرکت Jay Z که اوایل امسال شروع به کار کرد یا Deezer، سایر سرویس 
 Google Pay Music، Apple Musicدهندگان پخش موسیقی نظیر 
و غیره در این حوزه فعال هس��تند. س��ال گذش��ته نیز سامس��ونگ  
سرویس Milk را معرفی کرد که یک س��رویس پخش رادیویی فاقد 
 Google Play تبلیغات بازرگانی است و از طریق اپ استور 

در دسترس کاربران است.

مایکروسافت و اپلیکیشن خبرخوان صوتی

سامسونگ حافظه ها ی SSD با تکنولوژی V-NAND را معرفی کرد. این تکنولوژی قرار است تحولی در این نوع 
از درایوهای حافظه ایجاد کند و امکان افزایش قابل توجه حافظه ها ی SDD را فراهم کند. اکنون هم این شرکت 
بزرگ کره ای یک حافظه  SSD 16 ترابایتی را معرفی کرده است. اصولا، سامسونگ یکی از بزرگ ترین سازندگان 
هارد دیسک در جهان محسوب می ش��ود و در این زمینه مهارت و تخصص ویژه ای دارد. این دستگاه هم که از 
حافظه  16 ترابایتی بهره می برد، در نشست حافظه  فلش کالیفرنیا معرفی شد. اما این شرکت چگونه موفق شد به 
 3D V-NAND دست یابد؟ سامسونگ چنین دستاوردی را مدیون تکنولوژی SSD   چنین ظرفیتی از حافظه
است. درایوهای SSD در واقع از کنار هم قرار دادن تعداد زیادی حافظه  فلش ساخته می شوند که در حال حاضر 
به صورت دو بعدی کنار هم قرار می گیرند. اما با 3D V-NAND این فلش ها به صورت عمودی و سه بعدی در 
کنار هم قرار می گیرند. این باعث می شود فضای بیشتری برای تعداد بیشتری از فلش ها فراهم شود. این درایوها 
برای کاربران عادی نیستند؛ زیرا بسیار گرانقیمت هستند و معمولا شرکت ها برای سرورهای شان از آنها استفاده 

می کنند. حافظه  16 ترابایتی SSD سامسونگ هم از این قاعده مستثنی نیست.

توییتر به صورت رسمی محدودیت 140 کاراکتری در پیام های مستقیم را حذف کرده و سقف آن را به 10 هزار 
کاراکتر رسانده است. توییتر چهارشنبه  گذشته محدودیت 140 کاراکتری پیام های مستقیم خود را در فاز اول 
از روی سیستم عامل اندروید، iOS و پلتفرهای وب محور برداشته و این محدودیت را به 10 هزار کاراکتر رسانده 
است. این کمپانی تصمیم خود را این گونه اعلام کرد:حالا می توانید در بخش پیام های مستقیم با دوستان خود به 
صورت مداوم پیام رد و بدل کنید و محدودیتی از لحاظ کاراکتر نداشته باشید. البته توییتر به این نکته نیز اشاره کرد 
که با وجود لغو محدودیت کاراکتری در پیام های مستقیم، توییت ها همچنان محدودیت140 کاراکتری گذشته  
خود را حفظ خواهند کرد. توییتر این تصمیم خود را در روز برکناری مدیر عامل اسبق در تیر ماه گذشته اعلام 
کرده بود و روز چهارشنبه آن را عملی کرد.پیام های مستقیم همواره در رده  پایینی از اهمیت برای کاربران توییتر 
قرار داشته اند، اما در ماه های گذشته این شرکت با اضافه کردن سرویس هایی مانند گفت وگوی گروهی و ایجاد 
امکان ارسال پیام مستقیم برای هر فرد، سعی دارد تا توجه کاربران را به سمت پیام های مستقیم نیز جلب کند. 
توییتر با معرفی سرویس پیام مستقیم قصد رقابت با اپلیکیشن های پیام رسان مانند واتس اپ و تلگرام و...را ندارد. 

برنامه  NewsCast پلی لیستی از خلاصه  اخبار جدید تهیه می کند و آنها را برای شما می خواند. این برنامه در یکی 
از صفحه های دامین Microsoft Azure برای دانلود گذاشته شده بود. مایکروسافت در آن صفحه اشاره کرده 
بود که برنامه  NewsCast توسط تیم »بینگ« )Bing( طراحی شده است. هدف از طراحی این برنامه این است 
که افراد از زمانی که صرف رفت و آمدهای روزانه می کنند، استفاده  مفید ببرند، به عنوان مثال شما می توانید حتی 
هنگام رانندگی به اخبار روز گوش دهید. متاسفانه، دیگر امکان دانلود وجود ندارد، اما اعضای تیم Neowin موفق 
شدند از صفحه  مربوط به دانلود اسکرین شات بگیرند. نیوزکست از نرم افزار متن به سخن بینگ استفاده می کند تا 
اخبار را به مدت 30 ثانیه بلند بخواند، هرچند که صدای آن به اندازه  کورتانا طبیعی نیست. برنامه خبری مایکروسافت 
این امکان را به شما می دهد که خلاصه  اخبار را ذخیره کنید تا بعدا هم به آن دسترسی داشته باشید؛ همچنین یک 
کلید بازخورد دارد که نظرسنجی های سه سوالی را در اختیار آزمایش کنندگان قرار می دهد. نکته  جالب اینجاست 
که این برنامه که در Azure گذاشته شده بود، تنها برای دستگاه های مجهز به iOS قابل دانلود بود؛ البته شاید 
این موضوع به خاطر این است که اکثر کارکنان یا آزمایش کنندگان مایکروسافت از آیفون و آیپد استفاده می کنند.

IT ی
اخبار دنیا

چند سالی می شود که بخش » لایف ساینس «)Life Science( گوگل )یا بهتر است بگوییم آلفابت( که 
مش��غول کار روی پروژه های مربوط به دیابت بوده است. اکنون هم این ش��رکت اطلاعات مربوط به پروژه  
جدیدی را منتش��ر کرده اس��ت. گوگل در همکاری با »دکس کام« )DexCom( قصد دارد یک حسگر 
اینترنتی به اندازه  یک باند پانسمان بس��ازد تا به مردم برای زیر نظر گرفتن میزان قند بدنشان کمک کند. 
دکس کام یک شرکت تثبیت شده با تخصص در زمینه تولید سیستم های نظارت بر قند خون است. دکس کام 
حسگرها را خواهد ساخت و لایف ساینس هم کوچک سازی این دستگاه را به عهده خواهد داشت. محصولی 
که این دو شرکت به کمک یکدیگر می خواهند تولید کنند، قرار است هزینه  کمی داشته و یک بار مصرف 
باشد، به اینترنت متصل شود و میزان قند خون بدن را به طور دقیق اطلاع دهد. دکس کام می گوید هدف اش 

این است که استانداردهای جدید برای کنترل قند خون معرفی کند و تست های انگشتی کنار گذاشته شود. 
این محصول برای دیابت های نوع یک و 2 طراحی ش��ده است. یکی دیگر از مزایایی که لایف ساینس برای 
این محصول به همراه آورده، تحلیل داده های گوگل محسوب می ش��ود. دکس کام می گوید این همکاری 
باعث می شود که این دستگاه ها از داده هایی که جمع آوری می کنند، بهتر استفاده کنند. هدف استفاده از 
حسگرها این است که مردم بتوانند در مورد اطلاعاتی که به دست می آورند، دست به اقدامات لازم بزنند و 

بهتر بتوانند دیابت خود را کنترل کنند.
همکاری لایف ساینس با دکس کام یکی از دو قراردادهای این شرکت برای کنترل دیابت است. سال گذشته 
لایف ساینس با شرکت دارویی »نووارتیس» )Novarits(، قراردادی بست تا لنزهای چشمی را که میزان 

قند خون را تحت نظر 
می گیرن��د، وارد بازار 
کن��د. لایف س��اینس 

جزو اولین شرکت هایی است 
که از تغییرات تش��کیلاتی گوگل 

 ،)Larry Page( »سود می برد. »لری پیج
یکی از بنیان گذاران گوگل، به لایف س��اینس به عنوان یکی از 

شرکت های زیرمجموعه  آلفابت اشاره می کند.

یگوگل حسگر کنترل قند خون می سازد
خبر گجت

 SSD رفع محدودیت 1۴۰ کاراکتری از پیام های مستقیم توییتر رونمایی سامسونگ از حافظه های 16 ترابایتی

  با اپلیکیشن

Hide Secrets 
آشنا شوید

Hide Secrets اپلیکیشنی بی نظیر برای گوشی های اندروید 
است که به کمک آن می توانید هر فایلی را فارغ از نوع و فرمت 
آن، در گوشی خود مخفی کنید. گاهی در گوشی خود اطلاعاتی 
ش��خصی و خانوادگی و حتی کاری را نگه��داری می کنیم که 
هیچ علاقه ای به اشتراک آنها با دیگران نداریم و خصوصی نگه 
داش��تن آن برایمان حائر اهمیت اس��ت. در این مواقع معمولا 
اپلیکیش��ن های مخفی کننده به کمک ما می آمدند که البته 
با توجه به فایل مورد نظر که عکس، یادداش��ت، شماره تلفن، 
پیامک یا ... باشد نوع اپلیکیشن دانلودی نیز باید متفاوت می بود

 Hide Secrets ام��ا اپلیکیش��نی فوق الع��اده در 
زمینه مخفی سازی اطلاعات مهم و شخصی شماست که 
محدودیت ذکر شده را از بین برده و قادر به مخفی سازی هر 

نوع فایل که فکرش را کنید است. 
عک��س ه��ا، ویدئوه��ا، اپلیکیش��ن های نصب ش��ده در 
گوش��ی، پیامک ها، ش��ماره تلفن ها، یادداشت ها و حتی 
 PDF، Zip فایل های��ی با پس��وندهای دلخ��واه مانن��د 
ی��ا ... همگ��ی در Hide Secrets قاب��ل مخفی س��ازی 
هس��تند و ش��ما با نص��ب همین ی��ک برنام��ه، از نصب 
 اپلیکیش��ن های قفل کنن��ده ی��ا مخف��ی کنن��ده  دیگر

 بی نیاز خواهید شد. از ویژگی های جالب این اپلیکیشن 
می توان ب��ه حال��ت Fake Crash اش��اره کرد که 
توسط آن می توانید در هنگام اجرای اپلیکیشن های 
قفل شده، پیغامی مبنی بر خرابی فایل اجرایی برنامه  
مورد نظر به کاربر نش��ان دهید تا به طور کل از خیر 

آن برنامه بگذرد.

محبوب ترین اپلیکیشن 
مدیریت یادداشت
Evernote 

 Evernote به عقیده  بس��یاری از کاربران، اپلیکیشن
بهترین و کامل ترین نرم افزار در زمینه  مدیریت یادداشت هاس��ت که برای پلتفرم های اندروید، iOS و ویندوزفون منتشر 
شده است. اگر شما هم از گوشی  خود به عنوان مکانی برای مدیریت و ذخیره  یادداشت ها استفاده می کنید با ما همراه باشید. 
Evernote علاوه بر ثبت یادداشت ها، قابلیت ضمیمه کردن صدا و تصاویر را نیز به یادداشت های نوشته شده دارد و به نوعی 
شما را در هیچ زمینه ای نا امید نخواهد کرد. از یادداشت های ساده گرفته تا یادداشت های کامل تر، نکته برداری های سر کلاس 
و مواردی که نیاز به توضیح صوتی یا تصویری نیز دارند، همگی با اورنوت ممکن خواهند شد. این اپلیکیشن از محبوبیت زیادی 
در استورهای مختلف برخوردار است و شما نیز احتمالا پس از نصب و استفاده، مجذوب این نرم افزار خواهید شد. امکانات 
فراوان و حرفه ای این اپلیکیشن در کنار ظاهر به روز و گرافیکی آن که جدیدا به طراحی متریال نیز تزیین شده، باعث می شود 
اورنوت یک اپلیکیشن خاص، با امکانات کامل و فوق العاده 
محبوب باشد. در این اپلیکیشن علاوه بر ثبت یادداشت ها، 
می توانید اقدام به ذخیره  فایل ه��ای تصویری از جمله 
عکس و نقاشی نیز کنید. بخشی برای کشیدن طرح های 
مختلف یا دست نویس مهیا شده است که به شما امکان 
انتخاب چند رنگ، و سایز مختلف را می دهد. این بخش 
می تواند محیط مناسبی برای ذخیره یادداشت های فوری 
و یا مواردی که نیاز به علامت گذاری دارند باشد. علاوه بر 
روش های مختلف پشتیبان گیری از یادداشت ها، که در 
این برنامه در اختیار شما قرار داده شده است شما می توانید 
از طریق وب سایت این برنامه نیز، به یادداشت های خود 
دسترس��ی داش��ته باش��ید و اقدام به ذخیره یا هرگونه 
استفاده از آنها کنید. در این حالت، شما یادداشت هایتان 
را همان طور که در گوشی خود ذخیره کرده اید مشاهده 
خواهید ک��رد. این اپلیکیش��ن قدرتمند ب��رای تمامی 
پلتفرم های رایج از جمله اندروید، آی او اس و ویندوزفون، 
همچنین برای ویندوز و مک منتشر شده است که با توجه 
به قابلیت ارزشمند Sync در این نرم افزار، شما می توانید 
همیشه و همه جا به یادداشت های خود دسترسی داشته 

باشید و محدود به موبایل یا ویندوز نباشید. 

مــعرفی اپلیکـــیشن

قـفل گــــــذاری فـایل ها،
پیامک ها، شماره ها و برنامه ها
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  هر چند دولت دهم با تدبیر »مصوبه 9 ماده ای«  

دی
 اس

ین
تلاش کرد تا برای دیگر بار روح امید را در دیار حس

نصف جهان زنده کند، اما مثل اینکه قرار نیست 
مش��کل زاینده رود برای همیش��ه حل ش��ود. 
 براس��اس ماده 9 مصوبه معروف ب��ه »مصوبه

9 ماده ای« ش��ورای عالی آب کشور و دستور ریاست 
جمهور مبنی بر اینکه »اگر آب زاین��ده رود به اندازه 
کافی هم نباشد، نباید خشک شود« آب برای مدتی در 
بستر زاینده رود جریان گرفت و به گاوخونی هم رسید. 
براساس مصوبات ش��ورای عالی آب و دستور ریاست 
جمهور، مقرر شد تا زاینده رود حتی با جریان حداقلی 
آب زنده نگه داشته شود و مردم اطراف این رودخانه و 
زیس��ت بوم طبیعی حوضه این حق را دارند که از آب 

استفاده کنند. 
زاین��ده رود که زمانی پ��رآب تری��ن رودخانه دائمی 
منطقه مرکزی کشور به شمار می رفت در سال های 
اخیر به سبب بروز پدیده ادواری خشکسالی، تغییرات 
اقلیم، بازگذاری بیش از اندازه و مدیریت چندگانه از 
سراب تا پایاب، به رودی خشک و فصلی تبدیل شده 
 و کام اصفهانی ها را حس��ابی تلخ کرده است. به نظر 
می رسد دستور رییس جمهور و مصوبات شورای عالی 
آب کشور هم قادر به درمان زخم کهنه زنده رود نیست. 
اصفهان زیبا در این گزارش مختصر به بررسی آخرین 
اخبار و اظهارنظرهای مسوولان استانی پرداخته است. 

  خشکی زاینده رود معضلی ملی است
کارشناس��ان حوزه آب بر این باور ند که خشک شدن 
زاینده رود در چند س��ال پیاپی، نابودی کش��اورزی 
در بخش ه��ای میانی و پای��اب رودخان��ه زاینده رود، 
خشک ش��دن باغ های با قدمت چند صدساله و دارای 
حق آبه تصریح شده در طومار شیخ بهایی را به همراه 
دارد؛ ضم��ن اینکه افت مداوم مناب��ع آب زیرزمینی، 
فاجعه  غیرقابل جبران نشس��ت سراسر دشت ها و در 
معرض نابودی قرار گرفتن ت��الاب گاوخونی از جمله 
پیامدهای بح��ران کمبود آب در حوض��ه زاینده رود 

است.
نکته مه��م اینکه بح��ران آب در حوض��ه زاینده رود، 
معضلی محل��ی و مربوط به یک اس��تان و یک ناحیه 
نبوده و معضلی ملی اس��ت. آب ش��رب 5 میلیون نفر 
جمعیت س��اکن در حوضه زاینده رود، یزد، کاش��ان، 
 نائین، اردس��تان و ...، 68 درصد تولید فولاد کش��ور، 
8/5 درص��د تولید ب��رق کش��ور و 26درص��د تولید 
فرآورده های نفتی کشور به جریان دائم و مطمئن آب 

در زاینده رود وابسته است و بنابراین تداوم کمبود آب 
در حوضه زاینده رود، باعث بحرانی تمام عیار در تمامی 
ابعاد اجتماعی، اقتصادی، فرهنگی، زیست محیطی و 

امنیتی خواهد شد.

   رهاسازی آب مشکلی در سهمیه آب کشت 
پاییزه ایجاد نمی کند

 عل��ی بصیرپور، مع��اون بهره ب��رداری س��ازمان آب 
منطقه ای اس��تان اصفهان در خصوص جاری شدن 
آب در روزهای اخیر در منطقه پایین دست رودخانه 
در ناحیه غربی اصفهان، گفت: این رها سازی محدود 
آب مش��کلی در تخصیص س��همیه آب کشت پاییزه 

ایجاد نمی کند. 
معاون بهره برداری س��ازمان آب منطقه ای اس��تان 
اصفهان افزود: باز ش��دن آب زاینده رود با حجم 100 
متر مکعب در روزه��ای اخیر برای تغذی��ه چاه های 

فلاورجان از سد نکو آباد مبارکه انجام شده است.
بصیرپور ذخیره فعلی س��د زاینده رود را حدود 520 
میلیون متر مکعب اعلام کرد و گفت: متاسفانه وضعیت 
ذخیره سد زاینده رود مناسب نیست و ما باید آب شرب 
مورد نیاز مردم و صنعت استان را با این حجم ذخیره تا 

نیمه آبان ماه تامین کنیم.

  درصورت جاری بودن آب برای کشت پاییزه 
کشاورزان، آبی نداریم

معاون بهره برداری شرکت آب منطقه ای اصفهان در 
خصوص خش��کی دوباره زاینده رود گفت: در شورای 
هماهنگی حوضه زاینده رود با قید دو شرط قرار شد 

که آب در رودخانه جاری باشد.
 وی در ادامه افزود: براین اس��اس، قرار ش��د آب برای 
رودخانه از س��د زاینده رود رهاسازی شود، همچنین 
تصمیم گرفته ش��د آب تا زمانی جریان داشته باشد 
که تامین آب کش��اورزی ش��رق اصفهان در پاییز به 
خطر نیفت��د و هر زمان ک��ه این موض��وع پیش آمد، 
جریان زاینده رود قطع ش��ود. وی با اشاره به جریان 
آب در زاینده رود حدود دو ماه بعد از خاتمه کش��ت 
پاییزه ش��رق اصفهان، تصریح ک��رد: در حال حاضر 
زمزمه های مخالفت کشاورزان به گوش می رسد و از 
 مدتی پیش اعتراضات شدیدی نسبت به این صورت 

گرفته است.
بصیرپور در خصوص حق آبه محیط زیس��ت و وعده 
رییس جمهور برای جریان دائمی آب در زاینده رود، 

گفت: رییس جمه��ور وعده داده بود ک��ه جریان آب 
زاینده رود تا زمانی خواهد بود که تامین آب کشاورزی 
ش��رق اصفهان به مخاطره نیفتد. وی ب��ا بیان اینکه 
درست نیست که در رودخانه آب جریان داشته باشد 
اما در پاییز برای کش��اورزان آبی وجود نداشته باشد، 
خاطرنشان کرد: بر این اساس شورای هماهنگی حوضه 
زاینده رود که نماینده محیط زیست، جهاد کشاورزی، 
استانداران دو استان اصفهان و چهارمحال و بختیاری 
در آن حضور داش��تند تصمیم گرفتند که اگر تامین 
آب کش��اورزی به خطر بیفتد جریان آب رودخانه به 
سمت اصفهان قطع ش��ود؛ چرا که کشاورزان نسبت 
 به تامی��ن آب کش��ت پاییزه خ��ود در س��ال جاری 

به شدت ابراز نگرانی می کردند.

  جریان زاین�ده رود بر اس�اس واقعیت ها؛
نه رویاها

وی در خصوص احی��ای تالاب گاوخون��ی و حق آبه 
محیط زیس��ت نیز گفت: به هر حال با این میزان آب 
محدود نمی توان امیدوار بود که تالاب گاوخونی به کل 
احیا شود، اما اینکه امسال بعد از چندین سال آب به 

تالاب رسید، جای خوشحالی دارد.

وی در خص��وص وضعی��ت زاین��ده رود در ماه های 
آین��ده، اظهار داش��ت: از آب��ان ماه آب برای کش��ت 
پاییزه ش��رق تحویل کش��اورزان داده می شود و قرار 
است همچون سال گذشته اگر ش��رایط فراهم بود و 
 بارندگی خوبی داش��تیم آب مختصری در زاینده رود 
جاری شود. بصیرپور تصریح کرد: تا دو ماه آینده نباید 
به جاری بودن آب در زاینده رود امیدوار باش��یم؛ چرا 
که اگر جریان آب ادامه یابد تامین آب کش��ت پاییزه 
کش��اورزان ش��رق به مخاطره می افتد. وی در پایان 
تاکید کرد: جری��ان آب در زاینده رود باید براس��اس 

واقعیت ها باشد و نه براساس رویاها و تخیلات.

  باز ه�م پای اضافه برداش�ت در بالادس�ت 
در میان است 

محمدعلی اس��فنانی، نماینده فریدون ش��هر در این 
خصوص گفت: در زمانی که اس��تاندار اصفهان طبق 
قانون اجازه حفر چاه های اضافی و برداش��ت آب را به 
کشاورزان اصفهان نداده است، استاندار استان مجاور، 
کشاورزان این منطقه را برای حفر چاه و برداشت هایی که 

غیرمجاز نیز محسوب می شود همراهی کرده است.
علی ایرانپور، نماینده مردم مبارکه در مجلس و عضو 
کمیس��یون کش��اورزی   نیز با بیان اینکه در ماه های 
گذش��ته اضافه برداش��ت ها در بالادس��ت زاینده رود 
 به می��زان قابل توجه��ی انجام ش��ده، گف��ت: باید با 
اضافه برداش��ت های جدید در بالادس��ت زاینده رود 

برخورد جدی صورت گیرد.
وی با انتقاد از اضافه برداش��ت های صورت گرفته در 
بالادست زاینده رود گفت: متأس��فانه اخیرا بر خلاف 
مصوبات 9ماده ای ش��ورای عالی آب، در بالادست در 

حال حاضر بخشی از اراضی را زیر کشت برده اند.
ایرانپور افزود: انتظار نمایندگان اس��تان اصفهان که 
بارها درباره آن تذکر داده و آن را به مسوولان منتقل 
کرده اند، این است که در ش��رایط کنونی و با توجه به 
نیاز به فضای آرام و آرامش برای بررس��ی موضوع آب 
و نجات زاینده رود و ت��الاب بین المللی گاوخونی، این 

موضوع مد نظر قرار گیرد.
وی با بیان اینک��ه نجات نزدیک به پن��ج میلیون نفر 
در اس��تان اصفهان و صنایعی که اش��تغال و اقتصاد 
کشور به آنها وابسته است بس��یار اهمیت دارد، ادامه 
 داد: نبای��د اجازه دهی��م که برخ��ی اف��راد به دنبال

اضافه برداشت باش��ند و در این زمینه باید به صورت 
 جدی برخورد  و در رابطه با توسعه های صورت گرفته 

برخورد شود.

  معاون عمران و روستایی بنیاد مسکن انقلاب کشور 
خبر داد؛

 آماده سازی ۵ روستای اصفهان 
به عنوان »روستای گردشگری« 

معاون عمران و روستایی بنیاد مسکن انقلاب کشور گفت: از بین 150 
روستا در کشور که برای تبدیل به روستای گردشگری هدف گذاری 

شده، پنج روستا از استان اصفهان انتخاب می شود.
محمدرضا شاملو در س��فر به اصفهان و بازدید از پروژه های مسکن 
استان در نشستی با اصحاب رسانه، اظهار داشت: بر اساس تفاهم نامه 
پنج جانبه بین بنیاد مس��کن انقلاب اسلامی کشور، سازمان میراث 
فرهنگی، وزارت کش��ور، راه و شهرس��ازی و معاونت توسعه ریاست 
جمهوری مقرر شد 800 روستا در کشور تبدیل به روستای گردشگری 
شوند. وی بیان داش��ت: از بین 800 روستا در کش��ور ،20 روستا از 
اصفهان است که در برنامه امسال 150 روستای کشور در اولویت است 

که از این تعداد پنج روستا از اصفهان انتخاب می شود.
معاون عمران و روستایی بنیاد مس��کن انقلاب کشور تصریح کرد: 
وظایف بنیاد مس��کن در فراهم کردن زیرس��اخت ه��ا برای تبدیل 
یک روس��تا به روس��تای گردش��گری ارتقای بهداش��ت عمومی، 
اصلاح معابر، اعطای تس��هیلات مسکن به روس��تاییان و تخصیص 
 وام ، س��نددار کردن املاک، جم��ع آوری دفع آب های س��طحی و

 غیره است.
وی ادامه داد: تاکنون در اجرای این ط��رح موفق عمل کردیم و این 
در حالی است که به میزان تخصیص اعتبارات اقدام به اجرای طرح 
روستای گردش��گری در سطح کشور کردیم. ش��املو گفت: تا پایان 
سال زیرساخت های روستای گردشگری در روستاهای ابیانه، نشلج، 

خوروبیابانک، اسفرجان و شهرضا آماده می شود. 

معاون امور عمرانی استانداری اصفهان: 
طرح ساماندهی زاینده رود به جریان 

دائمی آب در این رودخانه کمک می کند
معاون امور عمرانی استانداری اصفهان با اشاره به اهمیت دائمی بودن 
جریان آب در زاینده رود گفت: طرح ساماندهی زاینده رود به جریان 

دائمی آب در بستر این رودخانه کمک می کند. 
محمدعلی طرفه، معاون امور عمرانی اس��تاندار اصفهان در جلس��ه 
ساماندهی رودخانه زاینده رود، افزود: س��اماندهی زاینده رود باعث 
محدود ش��دن جریان آب ، کاهش نفوذ و اتلاف آن می شود و زمینه 
استفاده عموم را فراهم می کند. وی با اشاره به خشکسالی های متوالی 
سال های اخیر و مشکلات ناشی از آن، خاطرنشان کرد: امیدواریم در 
س��ال های آینده با افزایش بارش ها و منابع آب، از مشکلات موجود 

قدری کاسته شود.
معاون عمرانی استانداری اصفهان بااشاره به ظرفیت خوب شهرستان 
فلاورجان، اف��زود: ش��هرداری ه��ای فلاورجان با تم��ام ظرفیت و 
امکانات موجود و با همکاری بین بخشی باید در راستای ساماندهی 
رودخانه زاینده رود تلاش کنند. اصغر هدای��ت، فرماندار فلاورجان 
نیز در این جلسه با اشاره به خشکس��الی منطقه در سال های اخیر، 
اظهارکرد: اقتصاد بیش��تر مردم این شهرستان به کشاورزی وابسته 
 اس��ت و خشکس��الی های اخیر آنان را با مش��کلات فراوانی مواجه 

کرده است.
فرماندار فلاورجان با تاکید بر ضرورت س��اماندهی س��واحل زاینده 
رود در این شهرس��تان، افزود: حدود 20 کیلومتر از مس��یر زاینده 
رود از شهرس��تان فلاورج��ان عبور می کن��د که با برنام��ه ریزی و 
 تعاملات بین بخش��ی می توان این مح��دوده را در آین��ده نزدیک

 ساماندهی کرد.

فرمانده ناحیه مقاومت بسیج امام علی)ع( خبر داد؛
پرداخت  9 میلیاردتومان تسهیلات 

اشتغال زایی به مردم شرق استان
فرمانده ناحیه مقاومت بس��یج امام علی)ع( از پرداخت 9 میلیارد و 
100 میلیون تومان تسهیلات به مردم شرق اصفهان در سال 93 برای 

راه اندازی 501 فرصت شغلی خبر داد. 
سرهنگ پاسدار مهدی ساعی گفت: بیش از 200 نفر از دانش آموزان 
در عرصه حف��ظ و نگهداری م��دارس و مرمت م��دارس در مناطق 
 مح��روم در قالب اردوهای 10روزه طرح هجرت در س��ال گذش��ته

 حضور داشتند. 
ساعی ادامه داد: امسال نیز 655 نفر از دانش آموزان در اردوهای هجرت 
سه در محدوده جغرافیایی ناحیه مقاومت بسیج امام علی)ع( در شرق 
اصفهان حضور دارند و به فعالیت می پردازند که این مهم با همکاری 
و مشارکت متقابل آموزش و پرورش میسر شده است. فرمانده ناحیه 
مقاومت بسیج امام علی)ع( افزود: در سال 93 بیش از دو هزار و 428 
نفر - روز از طرف ناحیه مقاومت بس��یج امام عل��ی)ع( به اردوهای 
جهادی اعزام ش��ده اند و امس��ال نیز دوهزار و 520 نفر- روز تاکنون 
 به مناطق محروم شرق اصفهان و دیگر اس��تان های کشور از جمله 

چهارمحال و بختیاری اعزام شده اند. 
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج  امام علی)ع( با تاکید بر اینکه در سال 
گذشته 16 گروه جهادی از این ناحیه اعزام شده  اند، گفت: ناحیه شرق 
اصفهان با مشکلات متعددی از جمله بحران کمبود آب،  بیماری سالک 
و حتی ریزگردهای غبار مواجه است که بسیجیان این ناحیه آمادگی 
کامل خود را برای کمک به دستگاه های دولتی به منظور رفع مشکلات 

مردم شرق اصفهان در همه ابعاد ذکر شده، اعلام می کنند. 
وی اظهار داشت: در راستای تحقق اقتصاد مقاومتی، در سال 93 بالغ 
بر 9 میلیارد و 100 میلیون تومان تسهیلات به مردم شرق اصفهان 
پرداخت شد که موجبات راه اندازی 501 فرصت شغلی در زمینه های 
مشاغل خانگی، صنایع دستی، پرورش زنبور عسل، پرورش ماکیان، 

گلخانه و کشت زعفران و پرورش قارچ شد.

اخبار کوتاه
هزار وعده خوبان یکی وفا کند؛ کافی است

زاینده رود باز هم خاطره می شود؟  
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استاندار اصفهان گفت: ایستگاه چهارراه تختي پروژه قطار شهري اصفهان در سال 
95 تکمیل مي شود و کل خط یک مترو در سال 96 به بهره برداري خواهد رسید.

 رسول زرگرپور در جلسه شوراي سازمان قطار ش��هري اصفهان افزود: انتظارات 
مردم پس از بهره برداري از فاز یک خط یک مترو اصفهان براي افتتاح بخش هاي 

دیگر آن بیشتر خواهد شد که این موضوع قطعا حق مردم است.
استاندار اصفهان با اشاره به توصیه رییس جمهور مبني بر عدم عبور خط دو مترو 
از میدان امام )ره( از همه مجریان و کارشناس��ان پروژه متروي اصفهان خواست 
 تا براي پیش��رفت سریع کار، حساس��یت و پافشاري را کنار گذاش��ته و با بحث و 

تبادل نظر، منطقي ترین راه را به تهران ارائه کنند.
زرگرپور ادامه داد: لازم است ابتدا خودمان به یک تصمیم منطقي و کارشناسانه 

در این زمینه برس��یم، س��پس آن را با مقامات تهران مطرح کرده و منتظر گزینه 
ابلاغي از تهران باشیم.

معاون هماهنگي امور عمراني استانداري اصفهان نیز در این جلسه درباره پروژه 
قطار شهري اصفهان، گفت: مباحث مربوط به این پروژه با تشکیل شوراي پنج نفره 
بین سازمان قطار شهري، میراث فرهنگي و شهرداري اصفهان حل شده و پروژه 

پیشرفت زیادي کرده است.

طرفه با اش��اره به تهیه واگن هاي مورد نیاز فاز اول خط یک مترو، افزود: تاکنون 
قطار ش��هري اصفهان پنج رام دارد که س��ه رام در کارگاه و دو رام در حال انتقال 
اس��ت. وي با بیان اینکه 156 میلیاردتومان از طریق ش��هرداري در سال گذشته 
تامین اعتبار شد، اظهار داشت: از طریق دولت نیز حدود 80 میلیاردتومان در این 

سال پرداخت شد.
وي با اشاره به اینکه خط دو مترو اصفهان به مناقصه گذاشته شده است، تصریح 

کرد: درباره موضوع طرح ه��اي جایگزین میدان امام )ره(، ط��رح هاي مختلفي 
مطرح است.

طرفه مقدار سیویل پیش بیني شده براي خط دو مترو را حدود یک هزارمیلیارد 
تومان اعلام کرد و گفت: تکمیل خط یک مترو به بعد از س��ال 95 موکول خواهد 
شد، اما شروع عملیات اجرایي خط دو و سه اقدام مهمي است که در خصوص خط 

دو مترو آمادگي کلنگ زني به طور کامل وجود دارد.
در این جلس��ه، گزارش معاون هماهنگي امور عمراني اس��تانداري و مدیرعامل 
س��ازمان قطار ش��هري اصفهان درباره چگونگي اجرا و اتمام خط یک مترو، تهیه 
واگن هاي مورد نیاز،  آغاز عملیات اجرایي و گزینه هاي پیشنهادي خط دو ارائه و 

درباره آن بحث و تبادل نظر شد.

تشکیل شورای پنج نفره برای حل مباحث مترو
استاندار  اصفهان عنوان کرد:

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان گفت: 
احداث باند دوم راه اصفهان � تهران به علویجه 
به طول 42 کیلومتر با پیشرفت فیزیکی حدود 

45درصد در دست اجراست.
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از روابط عمومی 
اداره کل راه و شهرسازی اس��تان اصفهان، حجت الله 
 غلامی اف��زود: قطعه انتهای��ی این ج��اده به طول 

22 کیلومتر در مرحله اجرا قرار گرفته است. 
وی اظهار ک��رد: همچنین پ��روژه های بهس��ازی 
 محور چهارراه قاس��م آباد، امامزاده س��یده صالحه 
خاتون �  اذان به طول شش کیلومتر به مرحله انتخاب 
پیمانکار و تقاطع غیرهمسطح محور علویجه با جاده 
اصفهان – تهران نیز به مرحله مطالعه و برآورد هزینه 

رسیده است. وی عدم تخصیص اعتبارات کافی و عدم 
آزادسازی محور امامزاده س��یده صالحه خاتون را از 
مهم ترین مش��کلات در کندی پیشرفت این پروژه 
اس��ت. مدیرکل راه و شهرس��ازی اصفهان افزود: در 
حوزه راهداری به منظور ایمن سازی و ارتقای ایمنی 
محورهای شهرستان، اجرای470 کیلومترعملیات 
خط کشی، نصب475 مورد تابلو و علائم و سه هزار 
 و 780 متر گاردریل، 4 کیلومتر نصب نیوجرس��ی،

 28مورد تعمیرات، روشنایی و چراغ های چشمک زن
 و 10مورد رفع نق��اط و مقاطع پرحادث��ه زودبازده 
براساس سند ایمنی شهرس��تان انجام و یا در دست 
اقدام قرار گرفته اس��ت. غلامی پروژه های روبنایی 
در دست اجرای سایت مسکن مهر را شامل دو پروژه 
آموزشی، یک مسجد و چهار پروژه تجاری در بخش 
مدیریت فنی و اجرایی برش��مرد که پروژه مس��جد 
درحال تحویل به دس��تگاه بهره بردار و چهار واحد 

تجاری تکمیل وتحویل شده است.
وی گفت: عملکرد بخش مس��کن مهر تا پایان سال 
93، شامل افتتاح 12هزار و 949 واحد مسکن مهر 
در شهرهای بالای 25 هزار نفر و دو هزار و 76 واحد 
 در ش��هرهای زیر 25 هزار نفر در سه طرح 99 ساله، 

سه جانبه و خودمالک بوده است .
به گفته مدیرکل راه و شهرس��ازی، مس��احت بافت 
فرسوده شهرستان شاهین شهر و میمه به اضافه شهر 

گز، 49/53 هکتار است که حدود 67 صدم درصد از 
مساحت کل بافت فرسوده استان را تشکیل می دهد.

غلامی تصریح کرد: در حوزه معماری و شهرسازی، 
شهرستان شاهین شهر و میمه متشکل از شش شهر 
است که سه شهرگرگاب، گز و لابید دارای طرح جامع 

مصوب هستند. 
وی افزود: ط��رح جام��ع دو ش��هر وزوان و میمه با 
پیش��رفت فیزیکی 95 درصد در مرحله آماده شدن 
اسناد طرح جهت ابلاغ است و طرح جامع بازنگری 

شاهین شهر نیز ابلاغ شده است.
استان اصفهان در مس��یر تردد 9 استان کشور قرار 
گرفته و دارای 25 هزار کیلومتر راه همسنگ و 11هزار 

کیلومتر راه غیر همسنگ است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان خبر داد؛

پیشرفت 4۵ درصدی باند دوم راه اصفهان � تهران به علویجه  ��ر
خب
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 منابع امنیتی اس��تان اصفهان بازداشت یک 
طلبه در اصفهان همزمان با مراس��م تشییع 

شهدای غواص را تکذیب کردند.
منابع امنیتی اس��تان اصفهان در واکنش به 
مطالب منتشره در برخی جراید و شبکه های 
اجتماعی مبنی بر بازداش��ت یک طلبه در اصفهان 
همزمان با مراسم تش��ییع پیکر شهدای غواص این 
مطالب را کذب، خلاف واقعیت و نوعی حاشیه سازی 

و حرکتی اختلاف افکنانه عنوان کردند. 
در بیانیه این مناب��ع که نس��خه ای از آن در اختیار 
خبرگزاری ایرنا گذاشته شد، آمده است: با گذشت 
چند روز از حماس��ه عظیم حضور م��ردم اصفهان 
در تشییع پیکر ش��هدای غواص، حاشیه سازی ها 
همچنان ادامه دارد و در برخی شبکه های اجتماعی 
و جراید مطالبی در این زمینه منتشر شده که موجب 

حیرت همگان شده است. 

در برخی از شبکه های اجتماعی چنین عنوان شده 
که همزمان با مراسم تشییع در اصفهان حوالی ساعت 
17 طلبه ولایی »م- ا« فرزند شهید به حکم شورای 
تامین استان و به خاطر تهیه بیرق ها و سربندهای 
مرگ بر آمریکا دس��تگیر و در راس��تای جمع آوری 
پلاکاردهایی با موضوع استکباری ستیزی، به چند 

کانون فرهنگی تعرض شده است. 
این در حالی اس��ت که در جریان مراس��م تش��ییع 
 ش��هدای غ��واص در اس��تان اصفه��ان پلاکاردها و

پارچه نوش��ته هایی علی��ه آمریکا وجود داش��ت و 
شعارهای گسترده ای علیه استکبار سرداده شد. 

از طرفی، همراه با این ش��بکه ها، برخی نش��ریات 
ارزشی نیز با درج مطالب کذب به این موضوع دامن 
 زدند البته متعاقبا از مردم شریف و انقلابی اصفهان 

پوزش خواستند. 
منابع امنیتی استان اصفهان همچنین تصریح کردند  

که در جریان تش��ییع شهدا، ش��عار مرگ بر آمریکا 
حتی به صورت رسمی بر روی تریلرهای حامل پیکر 
شهیدان وجود داش��ت و در تریبون مراسم به طور 
مداوم سر داده شد. همچنین پلاکاردهای حاوی این 
شعار و حتی پلاکاردهای دست نویس در نقد توافقات 

هسته ای وجود داشت. 
این منابع با اشاره به س��وابق ایجاد تنش در اینگونه 
مراس��م ها در اصفهان تصریح کردند شهدا متعلق 
به هیچ گروه، دس��ته، حزب و باند سیاسی نیستند 
 و متعلق به ملت رشید ایران هس��تند و لذا اینگونه 
مراس��م های فرهنگی و ارزشی بایس��تی به نمادی 

عظیم از وحدت و همدلی و همزبانی تبدیل شود . 
این منابع با اشاره ضرورت رعایت قانون و مقررات و 
دستور العمل صادره از مدیریت های امنیتی و انتظامی 
استان تصریح کردند: طبق این مقررات و نظر داشت 
احتمالات و پیشی بینی ها عناصر افراطی توجیه و از 

آنها خواسته شود با احترام به مقام شامخ شهدا از طرح 
مسائل اختلاف افکنانه دوری جویند که خوشبختانه 
اکثریت افراد با پذیرش موضوع به جمعیت صد هزار 
نفری مردم مومن خداجوی اصفهان پیوستند و تنها 
یک نفر از این افراد با اصرار بر مواضع غلط و افراطی 
خود سعی در اخلال در مراس��م داشت، لذا از ایشان 

دعوت و با وی گفت وگو شد. 
به گفته مقامات مس��وول امنیت استان اصفهان، به 
رغم صدور مج��وز قانونی از س��وی مقامات قضایی 
برای برخورد با هرگونه تش��نج آفرینی، از این مجوز 
استفاده نشد و عملا به وساطت بزرگان، علمای شریف 
و نمایندگان محترم استان دستگیری رخ نداد، ولی 
فرد یاد شده )م -ا (با اعلام موارد کذب و بزرگنمایی، به 
دستگیری خود در منزل اشاره کرده که این موضوع 

نیز کاملا کذب است. 
 این ش��خص ای��ن مطل��ب ک��ذب را در تم��اس با

خبرگزاری ها و برخی جراید مطرح کرده که این اقدام 
تضعیف نهادهای قانونی کشور است. 

از طرفی منابع مسوول در اس��تان اصفهان تصریح 
کردند که برخلاف آنچه توس��ط مدعیان بیان شده 
شورای تامین امکان صدور مجوز دستگیری را ندارد 
و این موضوع نیز کاملا کذب است، لذا به طور حتم 
ش��ورای تامین وظیفه ایجاد امنیت و آرامش را دارد 
ولی هیچ اقدامی را بدون صدور مجوز قضایی انجام 
نداده و نخواهد داد و این امر برای همگان امری روشن 

و بدیهی است. 
از سوی دیگر، تمامی ش��رکت کنندگان در مراسم 
شاهدند که شعارهای استکبار س��تیزانه و مرگ بر 
آمریکا در این مراسم مقایس��ه با مراسم های مشابه 
کاملا مشهود بود و متاسفانه این موضوع نشانه دیگری 
 بر ک��ذب بودن اظه��ارات مغرضانه اف��راد افراطی و 

فرصت طلب است.

منابع امنیتی استان اصفهان مطرح کردند؛

حاشیه های منتشر شده پیرامون مراسم تشییع پیکر شهدا واقعیت ندارد
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مع��اون فن��ی اداره مناب��ع طبیعی و 
آبخیزداری استان اصفهان، گفت: در 
این بازه زمانی 10 مورد کشف قاچاق 
چوب و ذغال گزارش ش��ده است که 
حاوی 240 متر مکع��ب انواع چوب، 
یک ه��زار و 460 کیلو ذغ��ال و 611 

اصله چوب بوده است
وی با اشاره به وجود 300 هزار هکتار 
جنگل دست کاشت در استان اصفهان 
ابراز داش��ت: هزینه کاش��ت و آبیاری 
 اولی��ه ای��ن جنگل ه��ا در ه��ر هکتار

40 میلیون ریال است و این در حالی 

اس��ت که قاچاق چوب این جنگل ها 
خس��ارات زیادی را ب��ه منابع طبیعی 
وارد می کند. وی با اش��اره به اینکه در 
سال گذش��ته 77 مورد کشف قاچاق 
در استان اصفهان گزارش شده است، 
اضافه کرد: این کشفیات شامل 137 

متر مکعب انواع چوب، دو هزار و 909 
اصله چوب و دو هزار و 745 کیلو ذغال 
بوده اس��ت. معاون فن��ی اداره منابع 
طبیعی و آبخیزداری اس��تان اصفهان 
در خص��وص آمار چهار ماهه امس��ال 
قاچاق چوب و ذغال در استان اصفهان 

نیز بیان داش��ت: در این ب��ازه زمانی 
10 مورد کش��ف قاچاق چوب و ذغال 
گزارش ش��ده اس��ت که حاوی 240 
متر مکعب ان��واع چوب، ی��ک هزار و 
460 کیل��و ذغ��ال و 611 اصله چوب 

بوده است.

از ابتدای سال جاری تا کنون؛

۱۰ مورد کشف قاچاق 
چوب و ذغال گزارش 

شده است 



رییس سازمان ملی فرش گفت: فعالان بخش تجارت فرش از ابتدای امسال و بلافاصله 
بعد از توافق لوزان، براساس شنیده هایی که از بازار و بدنه تولید و تجارت فرش به گوش 

می رسید، تلاش خود را برای شناخت بازار و اخذ سفارش بازار آمریکا آغاز کردند.
حمید کارگر افزود:  بیست و چهارمین نمایشگاه فرش دس��تباف ایران از یکم تا هفتم 
شهریور ماه سال جاری در محل نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار می شود که در این 
نمایشگاه شاهد افزایش کمی و کیفی تعداد شرکت کنندگان و وسعت نمایشگاه هستیم 

به طوری که  700 غرفه با رشد کمی  6 درصد حضور دارند.

وی با بیان اینکه وسعت نمایشگاه  فرش امسال 30 هزارمتر مربع است، خاطرنشان کرد: در 
نمایشگاه امسال تولیدکنندگان، بازرگانان، پژوهشگران، دانشجویان و تمام فعالان حوزه 
فرش حضو دارند و  بزرگ ترین رخداد در حوزه کفپوش ها با تمرکز بر روی فرش دستباف 

را شکل می دهند.
رییس سازمان ملی فرش گفت: تا به امروز 71 تاجر و خریدارعمده فرش دستباف از نقاط 
مختلف دنیا حضورشان در این نمایشگاه قطعی ش��ده که از این تعداد 17 نفر مربوط به 

ایرانیان خارج از کشور است.

علی طیب نیا، وزیر امور اقتصادی و دارایی با اش��اره به بار مالی سنگین پرداخت یارانه ها 
در شرایط سخت تامین درآمدهای دولت گفت: شب های پرداخت یارانه، شب مصیبت 

عظمای دولت است.
 علی طیب نیا اظهار داشت: دولت ماهانه 3 هزار و چند میلیارد تومان یارانه می پردازد و 

شب هایی که قرار است یارانه بپردازیم شب عزای دولت است.
 وی گفت: در وضعیت حساسی هستیم. اقتصادی که از س��ال های دور با بیماری نفتی 
رو به رو بوده و در دهه اخیر با سیاست های نادرست اقتصادی، تحریم، رکود و تورم وضعیت 

بدتری پیدا کرده نیازمند مدیریت صحیح است.
طیب نیا افزود: سال قبل با کاهش چشمگیر درآمدهای نفتی رو به رو شدیم و در دو سال 
گذشته تمام تلاش ما این بود که شرایط حاد کشور و تورم لجام گسیخته مهار و از رکود 

به رشد اقتصادی برسیم.
وی با اش��اره به مش��کلات دو چن��دان نفتی ب��ودن اقتص��اد در دوره های گذش��ته و 
سوءمدیریت هایی که رکود تورمی را تشدید کرد، افزود: تلاش کردیم تورم لجام گسیخته 
را مهار کنیم، اگر می شد به این اهداف برسیم توفیق در مذاکرات هسته ای فراهم می شد.

رییس سازمان ملی فرش خبر داد:

آغاز اخذ سفارش فرش ایرانی برای صادرات به آمریکا
وزیر امور اقتصادی و دارایی:

پرداخت یارانه نقدی، شب مصیبت عظمای دولت است
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پنجمین نمایشگاه تخصصی مخابرات،  ارتباطات 
و صنایع وابسته  در اصفهان با حضور مدیرعامل 
شرکت مخابرات استان اصفهان، معاون منابع 
و توسعه انسانی اس��تانداری و مدیرکل روابط 
عمومی س��ازمان ملی فناوری اطلاعات کشور 
گش��ایش یافت. در آیین افتتاح این نمایش��گاه، مدیر 
عامل شرکت مخابرات استان اصفهان گفت: نمایشگاه 
تخصصی مخابرات، ارتباطات و صنایع وابسته به صورت 
دوسالانه برگزار می شود. معاون استاندار در این همایش 
تصریح کرد: در حال حاض��ر جوانان اصفهانی فعالیت 
خوبی در حوزه فناوری اطلاعات دارند و با شرکت های 
بزرگی همچون سونی و مایکروسافت در ارتباطند، اما 
متاسفانه دچارکمبود امکانات هستند. حسین کشایی 
اظهار داشت: این نمایشگاه با هدف گردهم آوری فعالان 
ح��وزه صنعت مخابرات ش��امل اپراتوره��ای موبایل، 
ش��رکت های ارتباطی، تامین کنن��دگان تجهیزات و 
 نرم افزاره��ای ارتباط��ی و توزیع کنن��دگان اینترنت

برگزار می شود.

   بیش از 40 ش�رکت در این نمایشگاه آماده 
نمایش خدمات خود هستند

وی ادامه داد: پیش��رفت فرهنگ، اقتص��اد، اجتماع و 
سیاس��ت هر جامعه در گرو شناخت فناوری اطلاعات 
اس��ت؛ زیرا وقتی متوجه شدیم که ش��ناخت فناوری 
اطلاعات یعنی اطلاع  ازهمه چیز، می توانیم در مسیر 
توسعه گام برداریم. مدیر عامل شرکت مخابرات استان 
اصفهان ضمن بیان اینکه صنعت فن��اوری اطلاعات، 
حیات دهنده همه صنایع اس��ت، خاطرنشان کرد: در 
دنیای امروز هیچ کس نمی تواند نقش فناوری اطلاعات 
در کشور را انکار کند؛ چراکه هر فعالیتی در هر حوزه ای 
از این صنعت تاثرپذیراست. کشایی عنوان کرد: امسال 
پنجاهمین سالگرد س��ازمان itu )مخابرات و فناوری 

اطلاعات محرک نوآوری( است و باید به جایگاه ایران 
و سپس استان اصفهان در فناوری اطلاعات در جهان 
 واقف باش��یم. وی افزود: خوشبختانه کش��ور ما طی 
س��ال های اخیر پیش��رفت خوبی در زمین��ه فناوری 
اطلاعات داشته و در استان اصفهان نیز مردم در جریان 
 فناوری های نو هس��تند و بهترین سرویس ها را تقاضا

می کنند که البته حق ایشان است.
مدیرعامل ش��رکت مخابرات اس��تان اصفهان اذعان 
داشت: برگزاری پنجمین  نمایشگاه مخابرات دراصفهان  
فرصت مغتنمی   اس��ت  و  بیش از 40 شرکت در این 

نمایشگاه آماده نمایش خدمات خود هستند.
کشایی تصریح کرد: در 10 سال آینده شاهد اتفاقاتی 
نظیر فضای ابری و رایانش ابری در پردازش اطلاعات که 
پردازش در شرکت ها را به سرعت پایین می آورد، توسعه 
رابط های کاربری انسان و ماشین، سیستم عامل های 
جدید که کاملا آنلاین و سریع هستند  فناوری اطلاعات 
گس��ترده و همه برای ثبت همه اطلاعات فرد در یک 
جا، گوشی های هوش��مند تلفن همراه با سیستم های 

تشخیص چهره، منطقه یابی و نمایشگر چند لمسی در 
حوزه فناوری اطلاعات خواهیم بود.

  ظرفیت منابع انس�انی متخص�ص در حوزه 
فناوری اطلاعات در کشور بسیار بالاست

مع��اون توس��عه مدیریت و منابع انس��انی اس��تاندار 
اصفهان نیز که در این مراس��م حضور داش��ت، ضمن 
تقدی��ر از روحی��ه خودب��اوری موج��ود در فع��الان 
اقتصادی کش��ور،گفت: پیش��رفت  فناوری اطلاعات 
کشور زمینه ساز جهش رشد اقتصادی کشور خواهد 
شد. حسین سیس��تانی اظهار داش��ت: حوزه فناوری 
 اطلاعات، امروز در تمام دنیا حوزه ای حیاتی محسوب 
می شود؛ زیرا در ایجاد ارتباط میان صنایع و بنگاه های 
اقتصادی نقش  مهمی را ایفا می کند. وی تاکید کرد: 
بنابر نظر اغلب کارشناسان آی تی صنعتی مجزا نیست 
و در هم��ه حوزه های فرهنگی، اجتماع��ی، اقتصادی 
و سیاسی نقش دارد. معاون توس��عه مدیریت و منابع 
انسانی استاندار اصفهان ادامه داد: ظرفیت منابع انسانی 

متخصص در حوزه فناوری اطلاعات در کش��ور بسیار 
بالاست و نسبت دانشجویان رشته های برق و الکترونیک 
و فناوری اطلاعات به کل دانشجویان مهندسی در مقطع 
کارشناس��ی 45 و در مقطع تحصی��لات تکمیلی 28 
درصد است که این امربیانگر ننیاز منابع انسانی کشور به 

سرمایه گذاری در حوزه فناوری اطلاعات است .

  تلاش ب�ی وقفه در اس�تان اصفه�ان برای 
شکوفایی فناوری اطلاعات  

وی افزود: تاکن��ون دولت در حوزه فن��اوری اطلاعات 
س��رمایه گذاری های خوبی کرده و در تلاش اس��ت با 
تعریف و تبیین مبانی مشخص در این حوزه زیربناها 
را آماده کند. معاون توس��عه مدیریت و منابع انسانی 
استاندار اصفهان در ادامه گفت: در استانداری اصفهان  
از سال 81 سند راهبردی آی تی استان و سیستم تکفا 
را داشتیم که متاسفانه چند سال روند پیگیری آن کند 

شد، اما دو سال است که مجددا احیا شده است.
سیس��تانی تاکید کرد: تلاش  برای توسعه و شکوفایی 
اس��تان اصفهان در حوزه فناوری اطلاع��ات بی وقفه 
در ح��ال انجام اس��ت. وی ادام��ه داد: م��ا ثروت های 
نامحسوس مناسبی در این حوزه داریم؛ زیرا متوسط 
جهانی ثروت نامحس��وس )ثروت های فکری و منابع 
انس��انی( در دنیا 73درصد و در ای��ران تنها 12درصد 
اس��ت و این نس��بت بیانگر این نکته اس��ت که  توجه 
به این حوزه می توان��د باعث جهش رش��د اقتصادی 
کشور و استان بشود و زمینه ساز اشتغال باشد. شایان 
ذکر اس��ت؛ این نمایش��گاه در فضای 1500 مترمربع 
و با میزبانی 29 ش��رکت  کننده از اس��تان های تهران، 
خراسان رضوی و اصفهان برپا ش��ده و تا 29 مردادماه 
در مح��ل نمایش��گاه های دائمی بین المللی اس��تان 
 اصفهان واقع در پل شهرستان پذیرای علاقه مندان این

 حوزه است.

خبر اول
در افتتاحیه  نمایشگاه  مخابرات، ارتباطات مطرح شد؛گروه اقتصاد

آیا در حکم جهیزیه و خمس داشتن آن، تهیه لوازم زندگی برای ارتباطات جوانان اصفهانی با غول های فناوری دنیا 
پسر نیز قبل از ازدواج، محلق به دختر است؟ ) یعنی حکم آن در 

خمس، مثل حکم جهیزیه دختر است(؟ 

حضرت آیت الله خامنه ای: محلق است. 

 سیاست های تکلیفی اسلام 
در گسترش عدالت اقتصادی 

یکی از جنبه های مهم در توزیع عادلانه ثروت و درآمد جهت گسترش 
عدالت اقتصادی توجه به سیاس��ت های تکلیفی عمومی مورد نظر 
اسلام در جامعه است؛ سیاست هایی که در قالب انفاقات واجب مالی 
اجرایی می شود که بخشی از آنها واجبات ابتدایی و برخی عارضی و 

بر اثر عملکرد مکلف است. به طور کلی مهم ترین آنها چنین است: 
1- زکات مال که در اصطلاح فقهی، یکی از واجبات ابتدایی اس��ت 
که به 9 چیز تعلق می گیرد: گندم،  جو،  خرما،  کش��مش،  شتر، گاو، 
گوس��فند، طلا و نقره مس��کوک. این واجب در قرآن ب��ا واژه صدقه 
مطرح شده و موارد مصرف آن نیز مشخص شده است.  2- زکات بدن 
فطره.3- خمس که یک پنجم مازاد درآمد س��الانه و مواردی دیگر 
همچون غنیمت جنگی، گنج و غوص )مروارید و اشیای قیمتی که از 
راه غواصی از دریا به دست می آید که به نظر عالمان شیعه به 7 مورد 
می رسد با عنوان خمس از سوی مسلمانان پرداخت می شود و بخشی 
از آن در راه فقرزدایی به دستور حاکم شرعی هزینه می شود.  4- حق 
معلوم )زکات باطنی(.5- واجبات مالی بالعرض که پاره ای از گناهان 
و تخلفات مانند شکستن نذر، قسم و افطار عمدی روزه ای ماه رمضان، 
 کفاراتی مالی را بر فرد واجب می گردانند که به واس��طه آنها واجب 
می شود، این گونه واجبات را واجبات مالی بالعرض می نامند که سبب 

وجوب آنها عملکرد مولف است.

نفت سپاهان از اصحاب رسانه تجلیل کرد
 رونمایی از اقدامات جدید

 نفت سپاهان در پاییز امسال
شرکت نفت سپاهان که پیشرو صنعت روانکاری کشور محسوب شده 
و مقام اول تولید روغن های پایه خاورمیانه را به خود اختصاص داده 
در روز شنبه هفته جاری از جمعی از اصحاب رسانه اصفهان و تهران 
در محل کارخانه خود تجلیل به عمل آورد. مهندس بحرینی در این 
نشست صمیمی با تش��کر از زحمات خبرنگاران در طی سال های 
اخیر به تشریح دستاورد های یک ساله نفت س��پاهان پرداخت. به 
گفته مدیرعامل نفت سپاهان، این شرکت توانسته با ثبت بیشترین 
رش��د تولیدات در منطقه، عنوان بزرگ ترین تولیدکننده روانکار در 
خاورمیانه را به خود اختصاص دهد و حتی در سال های سخت تحریم 

نیز در حداکثر ظرفیت واقعی خود به تولید بپردازد.

  ورود به کسب و کارهای جدید
بحرینی با اشاره به رشد تولیدات و بهینه شدن سبد محصولات شرکت، 
از انجام پروژه های زیر ساختی پرشمار در طی سال های آتی خبر داد 
و گفت: در بخش کسب و کار فله که بیشتر به روغن های پایه و صنعتی 
مربوط می شود، چندین پروژه زیرساختی تعریف کرده ایم که در سال 
جاری آماده بهره برداری خواهد بود. وی هم چنین افزود: در تکمیل 
زنجیره تولید محصولات جانبی که پیش تر به صورت خام به فروش 
می رسیدند نیز طرح های توس��عه افزایش ارزش افزوده و استخراج 
محصول نهایی در دست احداث است و انشاءالله در اواخر پاییز سال 
جاری اخبار خوشی از سوی نفت سپاهان و به همت اصحاب رسانه 

مخابره خواهد شد.

  استقبال از رفع تحریم ها
وی در مورد شرایط نفت س��پاهان در دوران پس��اتحریم، باز شدن 
درهای کشور و امکان همکاری با شرکت های خارجی را به نفع فعالان 
این صنعت و خصوصا نفت سپاهان به منظور مشارکت پیمانکاران و 
لایسنس دهنده های معتبر در طرح های توسعه شرکت خواهد بود 
اما نفت سپاهان در زمان تحریم نیز فروش حداکثری خود را داشته 
و صادرات منظمی به مقصد کشورهای هند، امارات و آسیای جنوب 
شرق داشته است و به تازگی توانسته به بازار آفریقا نفوذ کند. بحرینی 
با اشاره به بالا بودن کیفیت محصولات روانکار ایرانی گفت: در بسیاری 
جهات محصولات ما قابل رقابت با محصولات اروپایی نیز است و رفع 

تحریم ها می تواند بازکننده بازارهای جدید برای نفت سپاهان باشد.

  مشکلی در دریافت خوراک وجود ندارد
مدیرعامل شرکت نفت سپاهان در پاسخ به سوالی در مورد مشکلات 
خوراک واحد های شیمیایی و پالایشی در سال 93 گفت: این مشکل 
متوجه واحد های پتروشیمی و پالایش��گاه های نفت بود و در مورد 
صنعتی که ما در آن فعالیت می کنیم چنین ریس��کی وجود ندارد 
و نفت س��پاهان تمامی خوراک خود را از پالایشگاه اصفهان تامین 
ک��رده و خطوط موازی نی��ز برای مواقع ض��روری در اختی��ار دارد، 
 همچنین مصرف برق و گاز شرکت نیز به میزانی نیست که نگران عدم 

تامین آن باشیم.
بحرینی در مورد استراتژی شرکت در بازار داخلی نیز عدم فشار به سهم 
بازار سایر شرکت ها با حفظ تعامل فعلی و استفاده از ظرفیت افزایش 
تقاضای داخلی عنوان کرد: به این معنی که نفت سپاهان با استراتژی های 
 فروش و بازاریابی بتواند از افزایش تقاضای بازار در بخش روغن موتور 
 و ... اس��تفاده کند که خوش��بختانه تا کنون این اس��تراتژی موفق

بوده است.

احکام
گروه اقتصاد

مدی��رکل بهبود تغذی��ه و جای��گاه دام وزارت 
جهاد کش��اورزی گفت: امس��ال 150هزار تن 
مرغ و تخم مرغ و550 هزار ت��ن لبنیات صادر 
ش��د. صارمی در آیین گش��ایش دوازدهمین 
نمایش��گاه بین الملل��ی کش��اورزی و دهمین 
نمایش��گاه صنعت مرغ��داری، دامپ��روری و 
شیلات اظهارکرد: در بخش دام و طیور علاوه 
بر تامین امنی��ت غذایی و حج��م عمده ای از 
محصولات غذایی جامع��ه زمینه صادرات این 
محصولات فراهم شده است. وی تصریح کرد: 
همچنین 550 هزار تن انواع محصولات لبنی 
درس��ال جاری به خارج از کش��ور صادر شده 
است. وی با اشاره به پتانسیل های بالای کشور 
در بخش دام و طیور عنوان کرد: پتانسیل های 

بالایی در بخش دام و طیور کشور وجود دارد.

مدیرعامل شرکت توزیع برق نواحی استان تهران 
با تاکید بر اینکه مجلس و دولت از هم اکنون به فکر 
صنعت برق در پسا تحریم باشند و ماده 12 قانون 
رفع موانع تولید را اج��را کنند، گفت: مصرف برق 
صنایع بعد از برداشته ش��دن تحریم ها 20 درصد 
رشد خواهد کرد، بنابراین اگر به فکر این حجم بار 

شبکه نباشیم احتمال خاموشی برق زیاد است.
سیدعلی بربند با اشاره به اینکه دولت و مجلس از هم 
اکنون باید به فکر صنعت برق در پسا تحریم باشند، 
گفت: پس از برداشته شدن تحریم ها منابع مالی که 
وارد اقتصاد کشور خواهد شد، دولت قصد دارد آن 
را به صنایع تزریق کند، پس وقتی این تزریق منابع 
مالی انجام شود صنایع تا حدودی با ظرفیت کامل 
کار خواهند کرد. وی افزود: این مساله موجب رشد 

مصرف صنایع خواهدشد.

طرح افزایش ظرفیت و بهبود کیفیت پالایشگاه 
بندرعباس پس از گذش��ت حدود 9 سال از آغاز 
طرح هنوز تکمیل نشده است و طبق برنامه جدید 
ش��رکت ملی پالایش و پخش این طرح 10 ساله 
به پایان می رس��د. اجرای طرح افزایش ظرفیت 
و بهبود کیفیت پالایش��گاه بندرعب��اس با هدف 
تکمیل واحدهای پالایش��ی و خودکفایی کشور 
در تولید بنزین و ارتقای کیفیت اوایل سال 1386 

آغاز شد.
علی رغم وعده های مکرر برای تکمیل طرح ارتقای 
کیفیت و ظرفیت پالایشگاه بندرعباس، این طرح 
پالایشی بعد از گذشت 9 سال تکمیل نشده و  به 
گفته مدیر امور اجرایی ش��رکت ملی مهندسی و 
ساختمان نفت ایران پیشرفت طرح به 93 درصد 

رسیده است. 

یک کارش��ناس اقتصاد مس��کن ب��ا تاکید بر 
اینکه دولت طرحی برای نوس��ازی بافت های 
فرسوده در کشور ندارد، گفت: مکانیسم احیای 
بافت های فرسوده باید بر اساس مشارکت مردم 
و به گونه ای باشد که مالکان و ساکنان از احیای 

این بافت ها منتفع شوند.
فرهاد بیضایی با بیان اینکه در بحث نوسازی و 
بازسازی بافت های فرسوده دولت باید راهبری 
کند، اظهار کرد: در نوسازی بافت های فرسوده 
دولت باید تنها راهبری و نظارت کند و این کار 
را شرکت های خصوصی با مکانیسم های خاص 
معمول در دنیا باید انجام دهند. این کارشناس 
مسکن با یادآوری اینکه احیای بافت فرسوده 
 )developer( توسط شرکت های توسعه ای

در تمام دنیا انجام می شود.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: 88 درصد 
مردم به شدت موافق توافق هسته ای هستند.

وزیر ارتباطات و فن��اوری اطلاعات عن��وان کرد: 
 براس��اس نظرس��نجی هایی ک��ه به عم��ل آمده، 
88 درصد مردم به ش��دت موافق ای��ن توافقنامه 
هستند و از آن حمایت کردند. محمود واعظی در 
 ICT اولین همایش ملی خدمات عمومی الزامی
در مناطق روس��تایی صحبت های��ش را با رویکرد 
سیاسی آغاز کرد و اشاره ای به توافق ایران با بزرگ 
ترین کشورهای جهان تحت عنوان برجام داشت 
و اظهار کرد: در تاریخ سیاس��ی کشور این موضوع 
بی سابقه بوده که کشوری ذیل فصل هفتم منشور 
سازمان ملل دیده باشد  و با شش قطعنامه که علیه 
آن صادر شده، قطعنامه جدیدی صادر شود و تمامی 

محدودیت ها و قطعنامه های قبلی را لغو کند. 

صادرات 150هزار تن مرغ
 و تخم مرغ

دولت و مجلس به فکر صنعت 
برق در پساتحریم باشند

زمان تکمیل طرح  بنزین سازی 
پالایشگاه  بندرعباس

دولت برای نوسازی بافت های 
فرسوده طرح ندارد

۸۸ درصد مردم به شدت 
موافق توافق هسته ای هستند

اقتصاد  مقاومتی
سید مهدی سلطانی

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
مطرح کرد؛

واکنش مردم به ادبیات 
غیرمودبانه خودروسازان

عضو کمیسیون صنایع و معادن در مجلس گفت: وقتی 
خودروسازان در اظهارات صریح خود بیان می کنند به 
کسی بدهکار نیستیم، به این معنی است که هر آنچه را 
خود می خواهند انجام می دهند، در مقابل این ادبیات 

غیرمودبانه قطعا واکنش هایی صورت می گیرد.
علی علیلو  در واکنش به خبر  کمپین »خریدن خودرو 
صفر ممنوع«، گفت: چنین کمپین هایی به ضرر تولید 
ملی است، اما خودروس��ازهای داخلی نیز برای کسب 
رضایت مشتریان خود باید متحول شوند تا زمینه برای 

مطرح شدن چنین موضوعاتی پیش نیاید.
نماینده مردم شبستر درمجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: تمامی مردم ایران دوست دارند از تولید ملی حمایت 
کنند، ام��ا برخی مواق��ع انحصارات،گرانفروش��ی ها و 
همچنین کم توجهی به خواسته های مردم در صنعت 
 خودرو باعث می ش��ود بخش��ی از مردم نی��ز واکنش 

نشان دهند. 
علیلو با بی��ان اینکه می توان ازم��ردم خواهش کرد در 
کمپین های��ی مانند»خری��دن خودرو صف��ر ممنوع« 
ش��رکت نکنند، افزود: وقتی مدیرعامل ایران خودرو و 
رییس سازمان گس��ترش و نوسازی صنایع در اظهارت 
صریح خود بیان می کنند به کسی بدهکار نیستیم، به 
 این معنی اس��ت که هرآنچه را خود می خواهند انجام 
می دهند، بنابراین در مقابل این ادبیات غیرمودبانه قطعا 

واکنش هایی صورت خواهد گرفت.
وی با تاکید بر لزوم اتحاد مردم و مسوولان  برای حمایت 
از تولید ملی در تمامی حوزه ها، ادامه داد: مردم در مقابل 
برخی بی احترامی ها خواهند ایس��تاد و واکنش هایی 
علی رغ��م میل باطنی خواهند داش��ت؛ ب��ه طور مثال 
شرکت بخشی از مشتریان خودرو در کمپین »خریدن 

خودرو صفر ممنوع« گویای این موضوع است.

نایب رییس انجمن تولیدکنندگان و صادرکنندگان سنگ 
آهن گفت: هنوز تخفیف 70 درصدی حقوق دولتی معادن 

سنگ آهن ابلاغ نشده است.
 بهرام شکوری با اش��اره به اینکه با گذشت چند ماه هنوز 
تخفیف 70 درصدی حقوق دولتی معادن سنگ آهن ابلاغ 
نشده است، اظهار داشت: برای اجرا شدن این موضوع باید 

ابلاغیه ای به تمام استان های کشور ارسال شود.
وی با بیان اینکه کاهش قیمت جهانی سنگ آهن مشکلات 
زیادی را برای فعالان حوزه سنگ آهن به وجود آورده است، 

افزود: قیمت تمام شده سنگ آهن تولید داخل در مقایسه 
با قیمت های جهانی بسیار بالاس��ت که در این رابطه باید 
علاوه بر معافیت های حقوق دولت��ی در بخش مالیات نیز 
امتیازهایی برای معادن س��نگ آهن در نظر گرفته شود تا 

هزینه های تولید آنها کاهش پیدا کند.
نایب رییس انجمن س��نگ آهن اضافه کرد: ماش��ین های 
معادن سنگ آهن در برخی از موارد به روز نشده و در کنار 
عدم زیرساخت ها حجم مشکلاتی را برای تولیدکنندگان 

بیشتر کرده است.

 عضو کمیس��یون کش��اورزی مجلس گف��ت: اگر موضوع 
واردات غیرمج��از می��وه به کش��ور ادام��ه دار و وضعیت 
حادتر ش��ود، مجلس به آن ورود می کن��د و بدین ترتیب 

دستگاه هایی که کوتاهی کرده اند، مشخص خواهند شد.
غلامرضا نوری درباره این موضوع که به این پرسش که به 
اعتقاد برخی کارشناسان قاچاق گس��ترده میوه به کشور 
امکان پذیر نیست، اظهارداشت: ما ش��اهد ورود کالاهای 
قاچاقی به کشور هستیم که در نگاه اول کسی باور نمی کند 

این کالاها به شکل غیرمجاز و قاچاق وارد شده باشند.

وی گفت: کشور ما از نظر امنیت و کنترل مرزها در شرایط 
بس��یار خوبی قرار دارد و به همین دلیل م��ا انتظار داریم 
دستگاه های متولی مبارزه با قاچاق کالا به کشور، وظایف 

خود را در این زمینه به دقت انجام دهند.
عضو کمیسیون کش��اورزی مجلس درباره این موضوع که 
دستگاه های مربوطه، مقابله با واردات غیرمجاز میوه را بر 
گردن یکدیگر می اندازند، تصریح کرد: انتظار ما این است 
که دستگاه های متولی این موضوع را حل و فصل کنند و از 

وظایف خود در این زمینه شانه خالی نکنند.

بر اساس آنچه که مس��وولان وزارت صنعت، معدن و تجارت 
اعلام کرده اند، توزیع س��یگار تاکنون دست عده ای محدود 
بوده و همین امر سبب شده انحصار در توزیع این ماده دخانی 
که بعضا از آن به عنوان کالایی پرس��ود یاد می ش��ود، ایجاد 
شود. حال آنکه رییس مرکز برنامه ریزی و نظارت بر دخانیات 
 کش��ور اخیرا از اصلاح روش توزیع س��یگار در کش��ور خبر 

داده است.
اکنون قانون برنامه پنجم توسعه، دولت را موظف کرده است 
واردات سیگار را تا پایان این برنامه، یعنی انتهای سال جاری 

به صفر برساند.
با توجه به زیرساخت های فعلی تولید س��یگار در کشور و از 
س��وی دیگر تغییرات پی در پی ش��رکت دخانیات ایران در 
چندماه گذشته تامین نیاز داخلی به کشور که در حال حاضر 
بیش از 60 میلیارد نخ در س��ال اس��ت، امکان پذیر نیس��ت. 
سرپرست سابق شرکت ملی دخانیات گفت: با توجه به میزان 
تولید و زیرساخت های کشور امکان قطع واردات سیگار وجود 
ندارد و ش��رکت ملی دخانی��ات در خوش بینانه ترین حالت، 

توانایی تامین تنها50درصد از نیاز داخلی را دارد.

معاون وزیر کار با اش��اره به اینکه دولت در تلاش اس��ت تا 
 فاصله پرداختی حقوقی بین زنان و مردان را در مش��اغل 
هم ارزش حذف کن��د، گفت: نرخ بیکاری زنان س��ه برابر 
 مردان اس��ت. سیدحس��ن هفده ت��ن گفت: ه��م اکنون 
 85 درصد س��رمایه ارزش��مند کشورهای توس��عه یافته 
 سرمایه های اجتماعی اس��ت و این میزان در کشور ژاپن 
98درصد است. سرمایه اجتماعی می واند تولید ارزش افزوده 
کند و به هم��ان اندازه که دولت ها ثروتمندتر می ش��وند، 

منابع انسانی می توانند به سرمایه انسانی تبدیل شوند.

معاون روابط کار وزارت کار با اش��اره به موضوع بهره وری، 
اظهار داش��ت: در صورتی که حجم اقتص��اد ایران را 600 
میلی��ارد دلار در نظر بگیریم، قرار ب��ود 200 میلیارد دلار 
از طری��ق بهره وری حاصل ش��ود، اما متاس��فانه این مهم 

تحقق نیافت.
وی ادامه داد: متاس��فانه نتوانستیم از نیمه توانمند جامعه 
یعنی زنان به نحو مطلوب اس��تفاده کنیم. هم اکنون نرخ 
مشارکت اقتصادی زنان حدود 15درصد و نرخ بیکاری آنها 

نزدیک به سه برابر مردان است.

منافع انحصارگران سیگار دود شد هنوز تخفیف  ۷0درصدی حقوق دولتی معادن سنگ آهن ابلاغ نشده است

طرح همترازی حقوق ها کلید خوردهشد ار مجلس به دستگاه های متولی درباره قاچاق میوه

با اعلام جزئیات نحوه جدید توزیع؛ نایب رییس انجمن تولیدکنندگان و  صادرکنندگان سنگ آهن :

معاون وزیر کار اعلام کرد:عضو کمیسیون کشاورزی  مجلس خبر داد؛
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وزیر بهداش��ت:40 هزار تخت ب��رای درمان 
بیماران اعصاب و روان در کشور کم داریم که 
این امر نش��ان می دهد در سال ها و دهه های 
اخیر در این زمینه اقدامات لازم صورت نگرفته 
است. دولت قادر است س��الیانه تنها دو هزار 
تخت بیمارس��تانی برای تمامی بیماری ها به حوزه 
بهداشت و درمان تحویل دهد و با توجه به اختصاص 
3.5 درصد از بودجه به احداث بیمارستان، طبیعی 
است که مش��کلات روز به روز افزایش پیدا می کند. 
گاهی30 درصد از سبد هزینه های زندگی مردم به 
نگهداری یک بیمار اعصاب و روان یا به س��المندان 

اختصاص می یابد که جای تاسف است.
به گفته مس��وولان امر، بخ��ش بزرگ��ی از افزایش 
بیماران اعصاب و روان، به معتادان و مصرف کنندگان 
شیشه، اکس و سایر مواد مخدر صنعتی مدیون است. 
با کاهش س��ن اعتیاد به زیر 18س��ال، کاهش سن 
بیماران اعصاب و روان به خصوص اس��کیزوفرنی ها 

دور از انتظار نیست.

  رشد بیماری زیر سایه مواد مخدر صنعتی
 »حداق��ل در هر هفت��ه دو بیم��ار اعص��اب و روان

 بی هویت از طریق قوه قضاییه به بهزیستی اصفهان 
ارجاع داده می شود که اکثر زن و مرد ارجاعی، مربوط 
به بحث س��وء مصرف مواد مخدر بوده و متاس��فانه 
تعداد تخت های بیماران اعصاب و روان تحت اختیار 
بهزیستی نیز محدود اس��ت.« این را فیاض، معاون 
توانبخش��ی بهزیس��تی اصفهان می گوید. او آماری 
درش��ت از تعداد بیماران تحت پوش��ش در استان 
رونمایی می کن��د: » 12هزار بیم��ار اعصاب و روان 
تحت پوشش بهزیس��تی اصفهان هستند و 200نفر 

نیز در نوبت قرار دارند.«
بیمارهای مغز و اعصاب طیف وسیعی از بیماری ها 
از قبیل اسکیزوفرنی، اختلالات شخصیت، دوقطبی، 
ام اس و... را شامل می شود، اما آنچه منجر به افزایش 
بار بیماری های روانی در کشور ش��ده این دسته از 

بیمارهای و اختلالات نیست.
 افزای��ش بیماری ه��ای روانی بیش��تر متوجه بروز 
اس��ترس، اضطراب، نگرانی، دغدغه های روزمره و... 
می شود و بیش��تر به بخش روان مرتبط است تا مغز 
و اعصاب؛ یعنی مردم باید به مش��اوره و روانپزشک 

مراجعه کنند و نیازی ب��ه درمان دارویی و تخصصی 
مغز و اعصاب ندارد. در حقیقت بار بیماری های روان 
در کش��ور افزایش پیدا کرده، اگر ش��خصی با علائم 
افس��ردگی، اس��ترس و اضطراب مواجه ش��د نباید 
قرص های آرام بخش را خودس��رانه مصرف کنند؛ 
 زیرا بسیاری از این افراد با یک مشاوره کوتاه درمان

 می شوند و نیازی به قرص های آرام بخش ندارند.

  چرایی یک آمار
وضعیت بیماران اعصاب و روان و رشد آمار آنها صدای 
وزیر بهداشت را نیز درآورده است. »یکی از اقدامات 
موثر برای پیشگیری از بیماری های اعصاب و روان 
افزایش نش��اط اجتماعی اس��ت و وقتی30 درصد 
بیماران اعصاب و روان دچار افس��ردگی و اضطراب 
هستند لازم است تا قوای س��ه گانه مجموعه ای از 
اقدامات را انجام دهند.« وزیر بهداش��ت این مشکل 
را رونمایی و اعلام می کند که» در زمینه پیشگیری 
از بیماری های اعصاب و روان نقش وزارت بهداشت 
 اندک است، اما در خصوص عمیق نشدن بیماری های

اعصاب و روان می توان با ایجاد ش��بکه بهداشت در 
سراسر کش��ور و با در اختیار داش��تن روانشناسان، 

بیماران روانی را شناسایی و درمان کرد.«
اما درباره علت رشد آمار بیماری های اعصاب و روان 
و به خصوص اس��ترس و افسردگی رییس بهزیستی 
اصفهان، توضیح کافی می دهد:» افسردگی بیماری 
شایعی است، وقتی این مشکل مدیریت و حل نشود، 
بیمار افسرده مصرف مواد مخدر را آغاز می کند که 
این مصرف وضعی��ت بیمار را حادتر ک��رده و او را به 
سمت و سوی بیماری های سخت اعصاب پیش می برد.«

دکتر صادقی از ارجاع بی روی��ه بیماران اعصاب و روان 
به بهزیس��تی گلایه دارد. کمبود تخ��ت و امکانات 
مورد نیاز نگهداری این بیماران باعث شده تا رییس 
بهزیستی اصفهان، برنامه ریزی حوزه سلامت روان 
را ناقص بدان��د: در حقیقت برنامه ری��زی در حوزه 
 سلامت روان مساله بغرنجی است و هیچ کس نمی خواهد

مش��کل این بیماران را بپذیرد در حقیقت زمانی که 
وضعیت بیمار روانی بغرنج می شود، او را به بهزیستی 

می فرستند. 
صادقی تاکید می کند که  مراکز بهزیستی، بایگانی 
نیست بلکه مرکز بازتوانی و توانبخشی است و بیمار 
باید ترخیص شود. به همین دلیل باید سلامت روان 
را جدی گرفت و در حوزه فرهنگ س��ازی اجتماعی 

باید تلاش شود.«
او به افزایش آمار بیماران اعصاب و روان اش��اره می کند 
و معتقد اس��ت که اگر برنامه ریزی مناسبی در این 
خصوص انجام ش��ود، به ط��ور حتم نرخ رش��د این 
بیماری کاهش می یابد. رییس بهزیستی اصفهان به 
آماری اشاره می کند که مطابق معمول در دسترس 
نیست: در بعضی کشورها اس��کیزوفرنی یک درصد 
اس��ت، ولی در ایران آماری در ای��ن خصوص وجود 
ندارد و آخرین آماری که اعلام ش��د، نش��ان داد که 
17تا23 درصد جمعیت کشور مشکل روانشناختی دارد!«

  هزینه گزاف و جای خالی بیمه ها
زمانی که ی��ک بیمار اس��کیزوفرنی در یک خانواده 
وجود دارد یک فامیل و گاهی یک محله آزرده خاطر 
هستند و شیرازه زندگی آن خانواده از هم می پاشد. 
این همه مشکل نیس��ت که هزینه نگهداری از این 
بیماران که بیم��ه ها نیز حمایت چندان��ی از آنها به 
 عمل نمی آورند، آنقدر گزاف هس��ت که خانواده ها

کم بیاورن��د. به همی��ن دلیل بخش زی��ادی از این 
بیماران مجهول الهویه هستند و حتما بستگان آنها 
وجود دارند، اما توان نگهداری از آن��ان را ندارند. در 

حقیقت رها کردن این بیم��اران در کوچه و خیابان 
آخرین راه حلی است که به ذهن خانواده ها می رسد. 
معاون توانبخشی بهزیستی اصفهان در این خصوص 
تصریح م��ی کند که » مش��کلات اس��تان در حوزه 
اعصاب و روان بسیار زیاد است و اگر این بیماران آزاد 
در جامعه باشد و به کسی حمله کنند، آسیب هایش 

سربار جامعه خواهد بود.«
متاسفانه در وزارت بهداش��ت نیز مشکلات حمایتی 
وجود دارد؛ به عنوان مثال بس��تری این بیماران در 
مراکز و آسایشگاه ها به صورت دوره ای تحت پوشش 
بیمه هاست و در دوره حاد که یک مدت مشخص56 
روزه اس��ت برخی بیمه ها از مبتلایان به بیماری ها 
حمایت م��ی کنند، اما ب��رای ادام��ه آن و پس از 56 
روز مشخص نیس��ت که هزینه نگهداری آنان را چه 
کس��ی باید پرداخت کند. در مواقعی دیده شده که 
 افرادی حدود 30 تا 40 سال در مراکز ویژه نگهداری 
می شوند در حالی که هیچ اعتباری و منبع مالی جهت 
حمایت از آنها وجود نداش��ته است. بیمه ها بسیاری 
از بیماران دچار اختلالات روانی که نیاز به بس��تری 
شدن دارند؛ از جمله بیماری های روانی با علایم روان 
پریشی را پوش��ش نمی دهند. بیمه ها برای بیماران 
دچار افس��ردگی ه��م محدودیت قائلند.متاس��فانه 
 بخش عمده ای از داروهای روانپزشکی تحت پوشش 
بیمه ها نیس��تند و این مس��اله باعث تحمیل هزینه 
بیش��تر به بیماران می ش��ود، به ویژه اینکه بعضی از 

داروها، خارجی و گران  نیز قیمت هستند.

  خیران توجیه شوند
آنچه که در حال حاضر باید به آن توجه شود، کاهش نرخ 
بیماران اعصاب و روان با استفاده از رواج نشاط اجتماعی 
پیشگیری از مصرف مواد مخدر صنعتی و درمان سریع 
آنهاست. در عین حال ساخت مراکز توانبخشی بیماران 
 و اعصاب و روان با تکیه بر خیران به ش��دت احس��اس 
می شود. رییس بهزیس��تی اصفهان می گوید: خیران 
همیش��ه به کمک بهزیس��تی آمده اند، اما بیشتر برای 
س��اخت مراکز س��المندان تمایل دارند ک��ه در حال 
 حاضر اصفهان از این لحاظ اشباع شده است.« او تاکید 
می کند که خیران باید در زمینه ساخت مراکز نگهداری 
 از بیماران اعصاب و روان توجیه ش��وند که در اصفهان

 به شدت کمبود تخت این بیماران وجود دارد.

 بررسی عملکرد 5 ساله درآمداختصاصی آموزش و پرورش استان اصفهان نشان 
می دهد که کل در آمدهای اختصاصی این نهاد درسال 93نسبت به سال 92 به 

میزان 36 درصدافزایش داشته است.
مدیر کل آموزش و پرورش اس��تان اصفهان گفت: سال گذشته در نود و ششمین 
جلسه شورای آموزش و پرورش استان بنا به مصوبه جلسه و دستور استاندار، در 
زمینه اجرای بند 3 ماده 13 قانون شوراهای آموزش و پرورش و عملکرد شهرداری ها 
در زمینه واریز 5 درصد س��هم آموزش و پرورش،  شهرداران کل شهرهای استان  

مکلف به اجرای این بند قانونی شدند.
 وی ادام��ه داد: اداره بودج��ه در دی م��اه س��ال 93 ب��ا ارس��ال نام��ه  به 107 
ش��هردار ش��هرهای اس��تان به اس��تناد بنده��ای قانونی و دس��تور اس��تاندار 

 عملکرد واریزی ش��هرداری ها را نس��بت به س��ال گذش��ته به میزان 67 درصد 
 افزایش داد.

قائدیها با اشاره به آغاز سال تحصیلی  و مشکل کمبود نیرو در مدارس استان افزود: 
مهر ماه امسال سخت ترین سال برای س��اماندهی نیروی انسانی است؛ چرا که  با 
کمبود1500 آموزگار ابتدایی روبه رو هستیم و حدود700 معلم در متوسطه دوم 

مازاد نیرو داریم. 

 مدیر کل آموزش و پرورش اس��تان ادامه داد: با توجه به سال همدلی و همزبانی 
تلاش می کنیم پروژه مهر و بازگش��ایی مدارس را در س��ال تحصیلی جدید را با 
ابتکارات استانی خوبی آغاز کنیم که از ابتکارات آموزش و پرورش، زنگ بازگشایی 

اول مهر در یکی از مدارس استثنایی استان خواهد بود.
 وی ادامه داد: در راستای اهمیت مشارکت های مردمی،  روز غنچه ها در یکی از 

مدارس غیر دولتی انجام خواهد گرفت. 

قائدیها اظهار داش��ت: یکی دیگر از ابتکارات اس��تان خاطره نویسی روز اول مهر 
مسوولان استان است که در ویژه نامه پرتو مهر چاپ خواهد شد. 

مدی��رکل آم��وزش و پ��رورش گف��ت: ش��عاری ب��رای س��ال تحصیل��ی 94-95 
 در نظ��ر گرفت��ه خواه��د ش��ود و بازگش��ایی م��دارس ب��ا ای��ن ش��عار انج��ام

 می گیرد.
 مدیر کل آموزش و پرورش استان از برتری اصفهان در حوزه عملکردی این نهاد 
خبر داد و گفت: با توجه به ارزیابی بازرسان وزارتی از س��تاد پروژه مهر اداره کل 
از 15 اداره آموزش و پرورش و44 آموزش��گاه در سال گذشته بازدید به عمل آمد 
و رتبه اس��تان اصفهان با نمره کل ارزیابی 91/14 در ردیف استان های عالی قرار 

گرفته است.

افزایش سرقت به علت پایین بودن 
هزینه جرم

پایین بودن هزینه جرم، سهل الوصول بودن زمینه هاي ارتکاب 
باعث روي آوردن جوانان بیکار، ولگرد و شرور به ارتکاب اینگونه 
جرائم شده اس��ت. فرمانده انتظامی شهرس��تان اصفهان درباره 

علت و روش های پیشگیری از کیف قاپی توضیح می دهد.
علت اصلی افزایش کیف قاپی در س�ال های اخیر 

چیست؟
95درصد س��ارقان مرد و 5 درصد از آنان زن هس��تند و عواملي 
مانند بیکاري، تورم، اعتیاد، عدم توجه به توصیه ها هشدارهاي 
پلیسي، عدم کنترل مجرمان حرفه اي و سابقه دار پس از آزادي 
از زندان در وقوع اینگونه سرقت ها که سرقت هاي توام با خشونت 

تلقي مي شود، تاثیر بسزایي دارند. 
برای پیشگیری از سرقت چه باید کرد؟

جهت پیش��گیري از وقوع س��رقت و کاهش آن عوامل متعددي 
از قبیل تامین نیروي انس��اني جهت پوشش انتظامي با توجه به 
گستردگي جمعیت، جغرافیاي جرم، افزایش هزینه هاي جرم، 
کاهش و تقلیل فرصت ه��اي مجرمانه با آگاه س��ازي عمومي و 

هشدارهاي پلیس تاثیرگذار هستند. 
ش�گردهاي متداول کی�ف قاپي و ربودن اش�یای 

قیمتی را توضیح دهید. 
درگردنبند قاپي، س��ارقان به صورت زوجي یا انفرادي اقدام به 

سرقت و اغلب از بانوان و کودکان مي کنند. 
س��رقت اموال از داخل اتومبیل در حضور مال��ک که به صورت 
اتفاقي در صورتي که اموال در معرض دید باش��ند و یا به صورت 
برنامه ریزي شده و اغلب در تقاطع ها و پشت چراغ قرمز صورت 
مي گیرد. سرقت وجه نقد و چک مسافرتي از داخل بانک ها که 
در این شیوه سارقان وارد بانک ها شده و در فرصت مناسب چک 
و وجوه نقد را از روي پیش��خوان بانک قاپیده و با موتور سیکلت 
متواري مي شوند. سرقت به روش پنچر کردن اتومبیل ها که در 
این شیوه س��ارقان در فرصت مناس��ب خودروي مالباخته را در 
مس��یر پنچر کرده و در زمان تعویض لاس��تیک اقدام به سرقت 
کیف و یا وسایل وي از داخل اتومبیل کرده و متواري مي شوند. 

س��رقت و کیف قاپي با خودرو که س��ارقان با مخدوش کردن و 
ناخوانا کردن پلاک اتومبیل خود اغلب کی��ف بانوان را قاپیده و 
سپس با اتومبیل متواري مي شوند، سرقت از مغازه ها که سارقان 
به بهانه خرید وارد مغازه شده و در فرصت مناسب اقدام به قاپیدن 

اموال کرده و با موتورسیکلت متواري مي شوند. 
درباره عوامل ایجاد کننده پدیده ای به نام سرقت 

توضیح دهید. 
عوامل زمینه اي که بستر ساز تغییرات در وقوع، کشف و کیفیت 
جرم هس��تند که فقر، تورم و بیکاري و وجود فرصت هاي نابرابر 

از آن جمله است.
اعتیاد پدیده اي جرم زا بوده که تربیت ناصحیح فرزندان و بروز 
ناهنجاري هاي رفتاري در آنان و نیز س��رقت ب��ه منظور تامین 
هزینه اعتیاد از حداقل پیامدهاي این پدیده ش��وم است. توزیع 
نابرابر ث��روت در جامعه و افزایش بي رویه روانگ��ردان ها و مواد 
مخدر صنعتي  باعث گرایش جوانان به سرقت شده تا بتوانند مواد 

مصرفي خود را تامین کنند. 
با توجه به آنچه گفتید چگونه می توان از س�رقت 

پیشگیری کرد؟
 معم��ولاً کیف ق��اپ ه��ا در اط��راف بانک ه��ا، دفترخان��ه ها، 
بنگاه ها، مراکز خرید و نقاط خلوت کمین مي کنند. مراقب افراد 
ناشناسي که به شما نزدیک مي شوند باشید. وجوه نقد و اشیای 
گران قیمت خود را با کیس��ه هاي نایلوني روش��ن یا ساک هاي 
غیراس��تاندارد حمل نکنید. چنانچه مجبور به حمل پول نقد با 
کیف هستید، سعي کنید از اقوام یا دوستان خود به عنوان مراقب 
و همراه کمک بگیرید. به هنگام سوار شدن به اتوبوس هاي شهري 
و در اماکن شلوغ به جاي گرفتن بند کیف، دهانه آن را در دست 

گرفته وحتي الامکان کیف را در مقابل سینه خود قرار دهید.
 کیف قاپ ها معم��ولاً با موتورس��یکلت هاي تن��درو و یک نفر

 ترک نشین با کلاه اقدام به کیف قاپي مي کنند. هنگام استفاده 
از تلف��ن عمومي، کیف دس��تي خ��ود را حتي ب��راي لحظه اي 
 زمین نگذاری��د.از آویزان کردن کیف خود به پش��ت صندلي در 

رستوران ها و... خودداري کنید. 
هنگام دریافت پول از بانک حرکات اطرافیان خود را در داخل و 
خارج بانک زیر نظر بگیرید. بانوان بیشترین افرادي هستند که 

سوژه هاي سرقت کیف قاپي براي آنها اتفاق مي افتد. 
در هنگام استفاده از تلفن کیفتان را نزدیک بدنتان یا دردستي 
که آزاد اس��ت قرار دهید. در هنگام استراحت روي نیمکت هاي 

پارک مراقب کیفتان باشید.
 به ط��ور معمول دو موتورس��وار با یکدیگر به س��رقت از س��وژه

 مي پردازند. موتور س��وار اول کیف را مي قاپد و موتور سوار دوم 
 ب��راي جلوگیري از تعقیب س��ارق اول مانع پیگی��ري مالباخته 
مي شود و به ظاهر نشان مي دهد خودش سارق را تحت تعقیب 
 قرار مي دهد. با هوشیاري مش��خصات را به پلیس اطلاع دهید.

 اگر کیفت��ان قاپیده ش��د، آن را ره��ا کنید تا م��ورد حمله قرار 
نگیرید.

بند کیفتان را دور گردن یا مچتان نیندازید، زیرا ممکن اس��ت 
هنگام قاپیدن به شما آسیب و صدمه وارد آید. 

ممکن است سارقان پس از خروج ش��ما از بانک با تعارف آبمیوه 
و غذاي مسموم ش��ما را بیهوش و پول ش��ما را به سرقت ببرند؛ 
بنابراین از پذیرفتن هرگونه م��واد خوراکي از عابران و رانندگان 

عبوري خودداري کنید.
فرد یا افرادي با لباس شخصي و یا نظامي پس از خروج از بانک و 
در خیابان خود را به عنوان مامور معرفي و قصد بازرسي از شما را 
داشت حتما به دیده شک و تردید بنگرید و از وي کارت شناسایي 

و برگ ماموریت بخواهید.

آلاچیق
ماجرای تکراری کمبود تخت و نبود حمایت بیمه ها گروه جامعه

افزایش بیماران اعصاب و روان اصفهان زیر سایه مواد مخدر صنعتی
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رشد36درصدی درآمد اختصاصی آموزش و پرورش اصفهان
بررسی عملکرد پنج ساله آموزش و پرورش استان نشان می دهد؛

بوی زهم ذهن های بیمار می پاشد توی صورتت. 
گه گاه لبخندهای هیستریک، نگاه های مات 
و صداه��ای گنگ و نامفهوم م��ی پیچد در 
فضای اتاق هایی که ب��ا تخت های میله دار 

مبله شده است.
آمار، واژه خشکی که اعداد را به اسارت می کشد، 
از تول��د دو نوزاد مبتلا به اخت��لال کروموزومی از 
میان یک هزار تولد در ایران، س��خن می گوید که 
با افزایش آلودگ��ی هوا این میزان ب��ه 24 درصد 

افزایش می یابد.

  و ناگهان آسایشگاه
راهرو، اتاق در ات��اق، مادریار و تخ��ت های میله 
دار! آنج��ا درس��ت ب��الای راه��رو روی تابلویی 
نوشته»ذهنی عمیق« تو بگو زندگی نباتی، همان 
که می گویندIQ کمتر از25. اینج��ا نه تنها مغز 
تعطیل اس��ت که در مواردی ب��ا معلولیت هایی 
همانن��د نابینایی و ناش��نوایی در ه��م آمیخته و 

حکایت قوز بالا قوز را تداعی می کند.
مرکز توانبخش��ی و نگه��داری از معلولان ذهنی 
مریم، با125معلول ذهنی عمی��ق و نیمه عمیق 
روی انگشت خیران اصفهانی می چرخد. همان ها 
که برای هر فرد معلول ماهیانه حدود یک میلیون 
و 700هزارتومان، بدون نام و نشان هزینه می کنند. 
معاون توانبخش��ی بهزیستی اس��تان اصفهان از 
جمعیت در حال افزایش معلولان و اعتبار اندک و 

محدود استانی و کشوری می گوید.
هر چند که تعدادی از خانواده ه��ا معلولان را در 
 منزل نگهداری می کنند، اما زندگی نباتی سختی های

خ��اص خ��ود را دارد و اینگونه اس��ت ک��ه مراکز 
نگهداری ش��بانه روزی با کمک هزین��ه دولتی و 
خیران شکل می گیرد. استان اصفهان 144 مرکز 
معلولان کم توان ذهنی، جسمی و حرکتی روزانه 
و ش��بانه روزی دارد که 96 مرک��ز آن روزانه بوده 
و س��المندان، بیماران اعصاب و روان و جس��می 
و حرکتی را ش��امل می ش��ود. معاون توانبخشی 
بهزیس��تی اس��تان اصفهان تصریح م��ی کند که 
بهزیستی حدود ش��ش هزار نفر را تحت پوشش 
قرار می  ده��د، ام��ا پاس��خگوی تم��ام نیازهای 
شهرس��تان ها نیس��ت و تع��دادی از معلولان در 
نوبت هس��تند. بخش عمده ارائه خدمات معمولا 
به صورت یارانه ای و نیز توسط خانواده ها پرداخت 
می شود و برخی از مراکز نیز به صورت خیریه است 

که توس��ط کمک ه��ای مردمی به بیم��اران ارائه 
 می شود. فیاض از مجهول الهویه هایی

می گوی��د که رها ش��ده ان��د و یا 
هرچن��د خان��واده دارن��د، اما پس 
از مدت��ی آدرس خ��ود را ب��دون 
اط��لاع تغیی��ر داده و... و اینج��ا از 
میان125معلول ذهنی و جسمی- 
حرکتی،تنها 20نفر خانواده دارند 
که گاه��ی ب��ه فرزندان خود س��ر 
می زنند. 600 نف��ر مجهول الهویه 
بدون خانواده از خدمات بهزیستی 
اس��تفاده و در مراک��ز نگه��داری 
می شوند. سرانه نگهداری هر یک از 
افراد اعم از معلول و مجهول الهویه 
680 ه��زار تومان اس��ت ک��ه اگر 
 خی��ران نبودن��د این مراکز س��رپا

 نمی ایستاد.

  من تو را حس می کنم
در گام اول م��ی ترس��ی، ص��دای خن��ده ه��ای 

هیستریک در جا میخکوبت می کند. نگاهش مات 
و نا آشناست. گاهی نگاهت می کند 
و گاهی سر می چرخاند سمت دیوار. 
آن س��وتر دیگری که توان نشستن 
ندارد، با پاها و دست های تحلیل رفته 
و غیر قرینه روی تخت مچاله شده، 
صداهای نامفهوم، تنه��اراه ارتباط 
او با محیط بیرون اس��ت. مدیرکل 
بهزیس��تی اصفهان اما به گونه ای 
دیگر آنها را توصیف می کند: شاید 
شما را نشناسند، اما حستان می کنند. 
آنها می شنوند، می بینند، اما قدرت 

تحلیل ندارند.
این بار جلوتر می روی و حتی آنقدر 
شجاع شده ای که دست به سویش 
دراز می کنی و او چه ساده انگشتت 
را می گیرد. آن سوتر محمد خودش 
را ب��ه روی زانو بالا می کش��د. لبخند معصومی می 
 زند و آرام دس��ت مادریارش را ب��رای جلب توجه 
می فشارد. نگاه مادریار که به سویش می چرخد 

دهانش را ب��ه زحم��ت باز م��ی کن��د و همانند 
کودکی یک س��اله، کس��ی را صدا می زند:» آتی، 
 آتییییییییی« مادریار می خندد و توضیح می دهد

که او ب��ه تازگی از مرخصی بازگش��ته و به همین 
دلیل خواهرش را صدا می زند. آن س��وتر مادریار 
دیگری به س��وی پس��رکی که روی تخت وارونه 
افتاده می رود و پس��رک ک��ه به تاری��خ تولدش 
 30س��اله و به ظاهر پنج س��اله به نظر می رس��د، 

می خندد و دست به سویش دراز می کند.
صادقی توضی��ح می ده��د که اخت��لالات عقب 
ماندگی ذهنی در جمعیت عمومی15درصد کل 
معلولیت ها را تش��کیل می دهد ک��ه این آمار در 
پسرها بیش��تر اس��ت. او از افزایش طول عمر این 
افراد در مراکز توانبخشی بهزیستی می گوید که 
به دلیل ضریب هوش��ی اندک، تنها می توان عمر 

آنها را افزایش داد.
آنها اینجا هس��تند در حالی که نباید باشند. آنها 
اینجا هس��تند تا ظلم انس��ان به انس��ان را فریاد 
بزنند. تا بی توجهی مادر به مصرف دارو، استفاده 
 از تلفن همراه، ان��واع آلودگی ها، فس��ت فودها،

بی توجهی به بیماری های ژنتیکی و س��قط های 
مک��رر را فریاد بزنن��د. وقتی که می ت��وان با یک 
مراقبت س��اده، مش��اوره ژنتیک و ع��دم ازدواج 
فامیلی، از تولد چنین انسان هایی پیشگیری کرد 
پس چرا باید چنین هزینه ای به جامعه تحمیل و 

یک فرد از زندگی سالم و با کیفیت محروم شود؟
ازدواج فامیلي، وجود فرد معلول در یکي از خانواده هاي 
طرفین، ابتلاي یکي از والدین به مشکلاتي چون 
صرع، بیماري قند و مانند آن، تمایل به داش��تن 
فرزند بیش��تر در حالي ک��ه فرزند قبل��ي معلول 
باش��د و ممانعت از بارداري زنان در سنین بسیار 
 کم )نوجواني( و در سنین بالا  )بیشتر از 40سال(

 می تواند خط پایان این معلولیت ها باشد.
مادراني که براي جلوگی��ري از حاملگي، مدتي از 
وسایل پیش��گیري اس��تفاده کرده اند، باید تحت 
نظارت پزشک اقدام به بارداري کنند. در عین حال 
ناسازگاري گروه هاي خوني و به ویژه Rh مادر و 
نوزاد باید مورد توجه پزشک و والدین قرار گیرد. 
اس��تفاده از هر نوع دارو به ویژه در م��اه هاي اول 

بارداري باید با نظر پزشک متخصص انجام شود.
مهم ترین روش درمان��ي افراد عقب مانده ذهني، 
پیش��گیری از تول��د و در نهایت افزای��ش میزان 
س��ازگاري آنها، محیط زندگ��ي و تنظیم توقعات 
محیطي، س��طح کارآیي این اف��راد در خانواده و 
جامعه است. مهم ترین مساله این است که عقب 
افتادگي کودک هرچه زودتر تشخیص داده شود و 
اقدامات اساسي در همه جهات انجام گیرد تا آنچه 
در توانایي ذاتي کودک نهفته است خودنمایي کند 

و کودک زندگي طبیعي داشته باشد.

  دایه ای دلسوز تر از مادر
او که زن سرپرست خانوار است یا با وجود همسر 
برای چرخیدن چرخ زندگیش اینجا آمده، رنگ بر 
 چهره ندارد از سختی کار و شیفت های پی در پی. 
او که دایه ای به واقع دلس��وز تر از مادر اس��ت از 
عشقی بی پایان به معلولان می گوید. دستی بر سر 
پسرک می کشد و موجودی که فکر می کنی قوه 
 تشخیص ندارد، خودش را برای دایه اش لوس می کند.

مادریار م��ی خندد و دلیل علاقه و عش��قش را به 
معلولان ذهنی اینگونه توضیح می دهد:» انسان 
اس��ت و حق حیات دارد.« باز هم حکایت حقوق 
اداره کار و رنج بی پایان و کم��ر درد و پاهای ورم 

کرده و این حکایت هنوز ادامه دارد.

حکایت ظلم انسان به انسان

اینجا مغز تعطیل است

600 نفر 
مجهول الهویه 
بدون خانواده 

از خدمات 
بهزیستی 

استفاده و در 
مراکز نگهداری 

می شوند
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مسلمان؛  شايد اولين بازي
یکی از چهره های ویژه بازی ذوب آهن و پرسپولیس در هفته چهارم، 
کسی نخواهد بود جز محسن مسلمان. این بازیکن که در هفته های 
ابتدایی جایی در برنامه های تاکتیکی برانکو نداشته، برای بازی با 
ذوب آهن و رویارویی با گل محمدی کوه انگیزه اس��ت. به هر حال 
مس��لمان با نظر گل محمدی از ذوب کنار گذاشته شد و حالا این 
هافبک فقط و فقط به انتقام فکر می کند. به نظر ش��ما برانکو این 

فرصت را به مسلمان خواهد داد تا از گل محمدی انتقام بگیرد؟!

 به اميد شكست طلسم
 12 ساله 

از لیگ س��ال 1381 به بعد، ذوب آهن هی��چ گاه در تهران برابر 
پرسپولیس برنده نبوده است. در سال 82 پرسپولیس در تهران، 
حریف را یک � صفر برد. در س��ال 83 بازی دو تیم را در تهران بار 
دیگر پرسپولیس بود. این دو تیم، سال 84 در تهران یک � یک به 
کارشان خاتمه دادند. در سال های 85 و 86 پرسپولیس با نتایج 
سه � یک و دو � یک حریف را برد. سال 87 بازی 2 � 2 و سال 88، 
یک � یک شد، سال 89 پرس��پولیس دو � صفر برنده شد. در سال 
90 بازی دو تیم مساوی بدون گل تمام شد و در 2 سال اخیر هم 
سه � دو و 2 � یک برنده شده است. البته این 12 بازی در لیگ بوده 

و در جام حذفی سرخ ها به ذوب آهن باخته اند.

چقدر دو!
سپاهان و فولاد در حالی به مصاف هم می روند که فولاد از دی 91 

سه سال است برابر سپاهان برنده نبوده است.
در دو سال گذشته سپاهان دو بار فولاد را برده و بازی دو تیم، دو بار 
مساوی تمام شده است. حتی دو سال قبل که فولاد قهرمان لیگ شد 
برابر سپاهان در لیگ بازنده شد. جالب اینکه در آن مقطع هم حسین 

فرکی، سرمربی تیم فولاد محسوب می شد.

 عمر  بی شكستی سپاهان
 به 9 بازی رسيد

به دنبال باخت استقلال تهران، نفت تهران و فولاد، عمر بی شکستی 
این تیم ها به پایان رس��ید و س��پاهان به 9 بازی متوالی برد رسید. 
س��پاهان که 9 بازی بی شکس��ت دارد در صورت رس��یدن به یک 
برد دیگر صاحب ی��ک برد تاریخی خواهد ش��د. بعد از س��پاهان، 
 تراکتورس��ازی صاحب هفت بازی بدون باخت است و سایر تیم ها

از جمله صبا و سایپا در لیگ امسال بازنده نبوده، اما در آخرین بازی از 
لیگ گذشته برابر حریفان خود مغلوب شدند. در حال حاضر، سپاهان 
با سه برد متوالی صدرنشین است و شش برد پایانی لیگ سال گذشته 

بود که تیم فوتبال سپاهان را در مسابقات لیگ برتر قهرمان کرد.

 خوردبين:  از داوری
 خيلی ضربه خورديم

سرپرس��ت تیم فوتبال پرس��پولیس گفت: در روز بازی با سپاهان 
بازیکن باسابقه تری از کفشگری در زمین حضور نداشت که بازوبند 
کاپیتانی را ب��ه او بدهیم. محمود خوردبی��ن در رابطه با اعتراضات 
باشگاه پرسپولیس به داوری های بازی های اخیر اظهار داشت: ما 
حرف مان این اس��ت که برای بازی های بزرگ باید از داوران بزرگ 
 هم استفاده شود. س��پاهان یک تیم بزرگ اس��ت و پرسپولیس هم 
همین طور. پس چنین داوری در سطح این بازی نبود. اگر خطایی 
که روی عالیشاه انجام ش��د از دید کارشناسان هم پنالتی نبود من 
فوتبال را کنار می گذارم.خوردبین در پایان درباره بحث کاپیتانی 
پرسپولیس خاطرنشان کرد: قبل از بازی با سپاهان وقتی با برانکو 
صحبت می کردیم او نظر مرا خواست که کدام بازیکن از همه سابقه 
بیشتری دارد؟ من هم هرچه نگاه کردم متوجه شدم که کفشگری با 
وجود سن کمش سابقه بیشتری از بازیکنانی که داخل زمین بودند 
دارد. بنگر، نورمحمدی و نوروزی در زمین حضور نداشتند و سایر 
بازیکنان هم زیر دو سال سابقه حضور در پرسپولیس را داشتند پس 
چاره ای نبود که کفشگری کاپیتان تیم شود. البته این را قبول دارم 
که نباید این قدر تیمی مثل پرسپولیس تغییرات داشته باشد تا حتی 

برای انتخاب کاپیتانش به مشکل بخورد.

ماريچ از ترکيب پرسپوليس خارج شد
لوکا ماریچ که در این فصل با نظر برانک��و ایوانکوویچ به ترکیب 
سرخپوشان اضافه شده، دیدار هفته آینده این تیم برابر ذوب آهن 
را از دست داد.مدافع کروات سرخپوش��ان که علیرغم تغییرات 
فراوان در بین بازیکنان خط دفاعی به عنوان نفر ثابت و البته مورد 
اعتماد برانکو به میدان رفته بود، در دیدار هفته آینده تیمش برابر 
ذوب آهن غایب خواهد بود. لوکا ماریچ که در دقایق پایانی دیدار 
تیمش برابر سپاهان دچار مصدومیت شده بود، بعد از معاینات 
کادر پزشکی مشخص ش��د در ناحیه عضله دو قلوی پا با مشکل 
مواجه ش��ده و حداقل دو هفته از میادین دور خواهد بود. با این 
حساب این بازیکن دو دیدار آینده تیمش برابر ذوب آهن و فولاد 

را از دست خواهد داد.

اخبار کوتاه
گروه ورزش

11ش��ماره 2442  س��ه ش��نبه  27  مرداد 1394 i s f a h a n z i b a . i rورزش

گروه کوهنوردي و س��نگ ن��وردي کارکنان ش��هرداري 
اصفهان با هدف گرامیداشت یاد ش��هداي غواص اقدام به 

صعود به قله مورگل دنا کردند.
25 نفر از اعضای گروه کوهنوردی و سنگ نوردی کارکنان 
شهرداری اصفهان به مناسبت گرامیداشت شهدای غواص 

در روزهای پنجشنبه و جمعه 22 و 23 مرداد 94 اقدام به 
صعود به قله مورگل،  فنی ترین  قله رفع رش��ته کوه دنا به 

ارتفاع 4420 متر کردند.
کوهنوردان ش��هرداری اصفهان پس از صعود سه ساعته تا 
جان پناه خفر و شب مانی در محوطه آن در ارتفاع 3020 

متری، ساعت5:30 صبح به سمت قله حرکت کردند.
گ��روه کوهنوردی ش��هرداری اصفهان پ��س از تراورس از 
یخچال مورگل به س��مت گرده س��نگی م��ورگل حرکت 
کردند. با رسیدن به این قس��مت از مسیر در ارتفاع 3893 
متر، درگیری جدی با سنگ آغاز شد و اعضا گروه توانستند 
با حمایت های فنی آتش نشان های گروه  مسیر مذکور را 
که شیب آن 45 تا 60 درجه بود با ایمنی کامل عبور کنند 

و در ساعت 12 خود را به ارتفاع 4219 متری برسانند.
 با رس��یدن به این ارتفاع در حالی که حدود یک س��اعت 
دیگر تا قله راه باقی مانده بود، به دلی��ل تعداد زیاد نفرات 
گروه  و لزوم بازگش��ت از قسمت فنی مسیر با حمایت فنی 
و زمان بر بودن این فرود، سرپرست گروه در راستای حفظ 
ایمنی اعض��ا و فرود به موقع از قس��مت خطرناک مس��یر 
تصمیم به بازگش��ت گرفتند و برنامه در ساعت 21:30 و با 
 طی کردن 27 کیلومترمس��افت در مدت زمان 20 ساعت 

به اتمام رسید.

به مناسبت تولد حضرت فاطمه معصومه و روز دختر، باشگاه 
س��پاهان مراس��می را با حضور خبرنگاران بانوی ورزشی 
اس��تان برگزار کرد که مهندس باقریان در این نشست در 

مورد راهبرهای آینده این باشگاه صحبت کرد.
باقریان پیرامون برنامه هفت س��اله باشگاه گفت: در برنامه 
هفت ساله باشگاه سه چشم انداز ورزش قهرمانی، تجاری و 
فرهنگی و اجتماعی تعریف شده  است که مبنای حرکت ما 

محسوب می شود.
به گفته باقریان در بخش ورزش قهرمانی، افق تعیین شده 
تثبیت قهرمانی در آسیاس��ت، بدین منظور که س��ه سال 
نخست به قهرمانی در آسیا اختصاص دارد و طی چهار سال 
بعد این موقعیت باید تثبیت شود، همچنان که قهرمانی در 

لیگ برتر فوتبال توسط این تیم تثبیت شده است.
وی با اش��اره به بعد تجاری این برنامه تصریح کرد: فوتبال 
حرفه ای مولفه های خودش را دارد، بدین مفهوم که باید به 
سمتی حرکت کنیم که بتوانیم از درآمدها خرج کنیم و نیاز 

به منابع خارجی وجود نداشته باشد. 

  حمايت از رشته های درآمدزا
بر اس��اس این طرح هفت ساله تنها رش��ته هایی در بخش 
بانوان و آقایان در باشگاه به صورت فعال حمایت می شوند 

که بر اساس یک برنامه مشخص و کارشناسی شده در مدت 
زمانی مش��خص به درآمدزایی برس��ند و همه رشته های 

هزینه بر صرف حذف می شوند.
به گفته وی در این طرح فوتبال با توجه به تعرفه های خاص 

جایگاه خود را دارد، اما حتما باید به درآمدزایی هم برسد.
این مقام مسوول به بعد فرهنگی و اجتماعی نیز اشاره کرد 
و گف��ت: در این بخش ج��ذب تماش��اگر از اهمیت زیادی 

برخوردار است و حضور20یا 30هزار هوادار مدنظر قرار دارد.
همچنین می خواهیم یک میلیون هوادار شناسنامه دار در 

سطح کشوری داشته باشیم.
وی همچنی��ن ب��ا اش��اره ب��ه می��لاد حض��رت فاطم��ه 
معصومه)س��لام الله علیه��ا( و روز دختر، این مناس��بت را 
تبریک گفت و از حضور فع��ال بانوان خبرن��گار اصفهانی 
در حوزه ورزش ب��ا وجود تمام مش��کلات و محدودیت ها 

تقدیر کرد.
وی ابراز امیدواری کرد: زمینه تعامل بیشتری بین رسانه ها و 
اصحاب رسانه به ویژه بانوان خبرنگار  ایجاد شود تا حمایت 

بیشتری از ورزش استان صورت بگیرد.
باقریان از حمایت های انجام ش��ده توسط بانوان خبرنگار 
از تیم فوتسال س��پاهان در راه رسیدن به قهرمانی این تیم 

نقدیر کرد و خواستار تداوم این رویه شد.

صعود خاطره انگيز کوهنوردان شهرداري اصفهان 

صعود به قله 4420 متري » مورگل« دنا به ياد شهداي غواص
تاکيد مديرعامل باشگاه سپاهان؛ 

تثبيت قهرمانی در آسيا؛    هدف نهايی برنامه 7ساله سپاهان

 هم��گان تصور م��ي کردن��د لی��گ پانزدهم بس��یار 
ناامید کننده باش��د و هیچ تیمي نتوان��د در حد و 
اندازه خود ظاهر ش��ود و به ای��ن ترتیب کیفیت 
لیگ افت کند، اما بایستي گفت ظرف مدتي که از 
رقابت هاي لیگ برتر مي گذرد بازي هاي خوبي را 
شاهد بوده ایم. استقلال نسبت به سال گذشته تیم 
بهتري نشان داده است، سپاهان منسجم تر شده،  
نفت پر مهره تر شده است،  اس��تقلال خوزستان 
انسجام یافته و صبا با دایي و پرسپولیس با برانکو 
جذاب به نظر مي رسند. از طرف دیگر تیم هایي 
که از دس��ته پایین تر آمده اند در این هفته ها بد 
کار نکرده ان��د و ذوب آهن هم که از هفته س��وم 

مقتدرانه راه افتاد. 
هنوز فراموش نکرده ایم قبل از شروع رقابت های 
لیگ پانزدهم این خ��ود ما بودیم که نس��بت به 
کیفی��ت بازی های لیگ اب��راز نگرانی می کردیم. 
دلواپس��ی های خود را انکار نمی کنی��م و هرچه 

مطلب منفی که روی کاغذ آمد را فراموش نکرده و 
نمی کنیم. پیش تر گفته شده بود لیگی که صاحب 
این فوتبال بلاتکلیف، ورشکسته و بی برنامه باشد، 
طبعا نمی تواندکیفیت چندانی هم داش��ته باشد. 
خوشبختانه بعد از گذشت سه هفته از رقابت های 
لیگ مش��اهده کردیم که لیگ ما همان است که 
بود، چون در یک فوتبال بی برنامه که همه چیزش 
در دقیقه 90 اس��ت و روی هوا تیم هایش بس��ته 
می ش��وند، تفاوتی ندارد که تیم ها ب��ه اردوهای 
تدارکاتی بروند یا دوران بدنس��ازی را پشت س��ر 
بگذارند. وقتی همه چیز سرس��ری اس��ت، ما هم 

نباید زیاد سخت بگیریم. 
مثلا وقتی بازی تیم های سپاهان و پرسپولیس را 
دیدیم با خود گفتیم خب آدم از یک لیگ جذاب 
چه می خواهد؟ ش��ش گل در این بازی رد و بدل 
شد. یک بار سپاهان جلو افتاد. یک بار پرسپولیس. 
بار دیگر س��پاهان گل خورده را جبران کرد و در 

نهایت دو گل دیگر ه��م در نیمه دوم زد. این یک 
بازی جذاب و نفسگیر بود که دوست نداشتیم تمام 
شود. دقیقاً ما چنین چیزی می خواستیم. همین 
لیگی که بازی هایش قابل دیدن باشد. مسابقاتی 
که بشود آنها را تحمل کرد. بازی هایی که مردم از 

تماشای آن احساس یأس و ناامیدی نکنند.
خوش��بختانه لیگ ما در ابتدای کار آن قدرها هم 
ناامید کننده نبوده و می شود همه هفته یک بازی 
را پیدا و یک دل س��یر تماش��ایش کرد. فراموش 
نکنیم در تیم  مل��ی هم بارها اتف��اق افتاده وقتی 
بی برنامه تر هستیم، نتایج بهتری می گیریم؛ مثلًا 
هیچ امیدی نداریم که اس��ترالیا را ببریم و به جام  
جهانی  صعود کنیم، اما حماسه تاریخی در ملبورن 

خلق می کنیم و دو دهه هم حرفش را می زنیم.
اصلا از کجا معلوم اگر همه چیز در این لیگ س��ر 
جای خودش بود و همه تیم ه��ا صاحب برنامه و 

اختیار کامل بودند اوضاع از این بهتر می شد؟

ب��ازی س��پاهان و پرس��پولیس در هفته گذش��ته 
این نهی��ب را به ما زد ک��ه می توانی��م دلخوش به 
دیداره��ای جذاب ت��ری در لیگ باش��یم و با خود 
بگوییم ؛ چ��ه تفاوتی دارد ک��ه در فوتب��ال ایران، 
تیم ها در نقل و انتق��الات عملکرد خوبی داش��ته 
باشند یا دوران بدنسازی به موقع و درستی را طی 
کنند؟ این فوتبال از ریش��ه خراب است. وقتی هم 

کس��ی تمایلی به درس��ت کردن خرابی ها ندارد، 
 باید این روند را ادامه داد و همه چیز را جذاب دید 
و خود را راضی کرد! آنچه مشخص است تیم ها بهتر 
خواهند شد در روندي که در ادامه رقابت هاي لیگ 
ش��اهد خواهیم بود مي توانیم شاهد لیگ پویاتري 
باشیم که با جوان هاي مس��تعد و بازیکنان تقسیم 
شده در تیم ها بیش از پیش مدعي نشان مي دهند.

چگونه ليگ پيش بيني ها را رد كرد؟

کيفيت ليگ برتر  افت نكرد

در ش��رایطی که فصل گذش��ته رقابت های 
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باشگاهی لیگ برتر بسکتبال با قالب و فرمت 
جدیدی برگزار شد، دبیر فدراسیون بسکتبال 
 از تغیی��ر ش��کل دوب��اره ای��ن رقاب��ت ه��ا 

خبر داد.
طی سال های اخیر روال برگزاری مسابقات لیگ برتر 
بسکتبال بدین صورت بود که پس از انجام مسابقات 
مرحله گروهی، هشت تیم برتر راهی مرحله پلی آف 
شده و پس از انجام مسابقات این مرحله، تیم های راه 
یافته به مرحله نیمه نهایی برای کسب عناوین برتر 

رقابت می کردند.
اما فص��ل گذش��ته و در زمان��ی که فدراس��یون با 
سرپرست اداره می شد، سازمان لیگ تصمیم گرفت 
روال دیگ��ری را در دس��تور کار قرار بده��د؛ بر این 
اساس رقابت های باشگاهی لیگ بسکتبال به دو فرم 

جام ملی و لیگ حرفه ای برگزار شد.
در جام ملی تیم ها حق استفاده از بازیکنان خارجی 
را نداشتند؛ در این رقابت ها پس از انجام بازی های 
دور رفت و برگشت، چهار تیم برتر راهی مرحله نیمه 

نهایی شدند تا قهرمان جام ملی مشخص شود.
پس از معرفی قهرمان جام مل��ی و به فاصله حدوداً 
یک ماه، لیگ حرفه ای برگزار شد که تنها تفاوتش با 
جام ملی، اجازه استفاده از دو بازیکن خارجی به تیم های 

شرکت کننده بود. 
در این رقابت ها نیز پس از اتمام دور رفت و برگشت، 
در مرحله نیمه نهایی چهار تیم راه یافته به این دور 
با یکدیگ��ر رقابت کردند تا قهرم��ان لیگ حرفه ای 

تعیین شود.

  خبر دبير فدراسيون بس�كتبال از تغيير 
روند برگزاری ليگ

پس از یک فصلی که بسکتبال ایران تجربه برگزاری 
جام ملی و لیگ حرفه ای را پشت سر گذاشت، دبیر 
فدراسیون از تغییر نحوه انجام لیگ خبر می دهد تا 
مشخص ش��ود که تجربه جام ملی و لیگ حرفه ای 

رضایت بخش نبوده است.

به گفته علی توفیق، قرار اس��ت لیگ برتر با ش��کل 
جدیدی اجرا ش��ود و روند و اجرای مس��ابقات نیز 
تغییر کرده تا تعداد مسابقات بیشتری بین تیم های 

شرکت کننده برگزار شود.
دبیر فدراسیون پیرامون برنامه های فدراسیون برای 
لیگ برتر تاکید دارد که مسابقات، ویترین فدراسیون 
اس��ت و از این رو باید بگویم لیگ برتر قرار اس��ت با 
شکل جدیدی اجرا شود. حضور 12 تیم تصویب شده 

است و منتظر اعلام آمادگی آنها هستیم. 
روند و اجرای مس��ابقات تغییر کرده است تا تعداد 
مسابقات بیش��تری داشته باش��یم که این اقدام به 
آماده بودن بازیکن��ان در طول س��ال و اینکه لیگ 
کوتاهی نداشته باشیم و همچنین جذب اسپانسر، 

کم��ک می کند. وی ب��ه راه ان��دازی لی��گ جوانان 
کش��ور اش��اره کرد و گفت که برای برگزاری لیگ 
جوانان برنامه ریزی کرده ایم و دیدگاه فدراس��یون 
و شخص ریاست آن، به حذف ورودی این مسابقات 
این اس��ت تا تیم هایی ک��ه از نظر ش��رایط مالی در 
 وضعیت ایده آل نیس��تند هم بتوانند در مس��ابقات 

شرکت کنند.
لیگ های یک و دو نیز با یکدیگر اقدام ش��ده اند و با 
گذاشتن محدودیت سنی و تغییر ساختار گذشته، 
قصد داریم با 24 تیم این رقابت ها را برگزار کنیم و 

مسابقات زیر گروه هم برگزار خواهد شد. 
در این بین تورنمنت هایی هم برای آمادگی تیم های 

ملی در هر دوره در نظر گرفته ایم.

  ليگ پر انتقاد
در ش��رایطی بحث تغییر روال برگزاری لیگ مطرح 
ش��ده که روال یک فصله این رقابت ه��ا با انتقادات 
زیادی همراه بود، زیرا روند برگزاری جام ملی و لیگ 
حرفه ای تفاوت خاصی نداش��ت و صرفا تنها تفاوت 
موجود، حضور بازیکنان خارجی بود که شرایط را به 
سود تیم های ثروتمند تغییر می داد و به حال سایر 
تیم ها تفاوتی نداش��ت، ضمن اینکه ترکیب نسبتا 
یکسان تیم های برتر جام ملی و لیگ حرفه ای نشان 
داد که برای تیم های مدعی رقابت در هر لیگی با هر 

عنوانی تفاوت خاصی ندارد.
فصل گذش��ته جام ملی با این نیت برگزار شد که با 
توجه به محدودیت اس��تفاده از بازیکنان خارجی، 

بازیکنان جوان بس��کتبال کش��ورمان فرصت بروز 
توانایی هایشان را به دست بیاورند.

اما در عمل با معرفی نشدن پدیده خاصی در جام ملی، 
این تئوری رد شد.

برگزاری دو جام ملی و لیگ حرفه ای موجب شد تا 
روند برگزاری لیگ طولانی تر از س��ال های گذشته 
شود که همین مس��اله از یک طرف احتمال آسیب 
دیدگی و کاهش کیفیت بازیکنان را به همراه داشت 
و از سوی دیگر نیز هزینه های زیادی را به تیم های 
شرکت کننده به نس��بت لیگ های گذشته تحمیل 
کرد که این مس��اله به ضرر تیم هایی شد که از بدنه 

مالی ضعیف تری برخوردار بودند.
در طول برگزاری لیگ فصل گذشته و پس از پایان 
این رقابت ها، بسیاری از مربیان تیم های شرکت کننده 
و کارشناسان بس��کتبال انتقادات زیادی را نسبت 
به ش��رایط مختلف و پیرامونی این رقابت ها مطرح 
کردند تا مشخص شود که این شیوه برگزاری موافق 

چندانی نداشته است.

  ليگی انتخاب کنيد برای يک دوره
با توجه به انتخاب مجدد محمود مشحون به ریاست 
فدراسیون بسکتبال، تغییر رویه برگزاری لیگ برتر 
بس��کتبال قابل پیش بینی بود که این اتفاق نیز در 

شرف وقوع قرارگرفته است.
لیگ باش��گاهی بس��کتبال ایران از قدم��ت زیادی 
برخوردار اس��ت و از این رو، انجام آزمون و خطا در 
این رقابت ها به صلاح بس��کتبال کشورمان نیست، 
به همین دلیل انتظار می رود متولیان امر با بررسی 
کارشناسی، روند برگزاری لیگ برتر، جام ملی و لیگ 
حرفه ای را مورد آسیب شناس��ی قرار داده و پس از 
تعیین نقاط قوت و ضعف هر کدام، ش��یوه ای را در 
دستور کار قرار بدهند که قابلیت استفاده برای یک 
دوره بلند مدت را نیز داشته باشد و نیازی نباشد پس 
از یک س��ال، تصمیم به تغییر آن بگیرند؛ زیرا برای 
بسکتبال ایران که داعیه آقایی در آسیا را دارد، جالب 

نیست که لیگش هر سال به یک روال برگزار شود.

جام ملی و  ليگ حرفه ای مورد قبول قرار نگرفتند

لیگ باشگاهی بسکتبال؛  نقطه سر خط

محمدرضا خلعتبری در رابطه با شرایط سپاهان پیش از دیدار هفته چهارم این تیم اظهار 
داشت: بعد از برتری مقابل پرسپولیس روحیه بسیار خوبی برای دیدار هفته بعدی مقابل 
فولاد داریم. مثل همیشه تمام بازیکنان با انگیزه در تمرینات حاضر می شوند و حسین 
فرکی نیز تاکید دارد که باید در این دیدار هم برای سه امتیاز هم به میدان برویم. مطمئن 
باشید قرار گرفتن در صدر جدول بازیکنان س��پاهان را مغرور نخواهد کرد. وی درباره 
غیبت دوباره اش در لیست جدید کی روش خاطرنشان کرد: هنوز لیست اعلام نشده، اما 
به بازیکنان ملی پوش گفته اند مدارک شان را تحویل فدراسیون بدهند که نام من در 

این میان وجود نداشت. بارها درباره این موضوع صحبت کردم و هنوز هم نمی دانم چرا 
دعوت نمی شوم. این نظر کادر فنی تیم ملی است و متاسفانه هنوز هم درباره من چیزی 
تغییر نکرده است. خلعتبری در پایان خاطرنشان کرد: مطمئن باشید نه از انگیزه ام یک 
درصد کم خواهد شد و نه اینکه کسی برای پادرمیانی نزد کی روش می فرستم.  حس 
من، به من می گوید که سرمربی تیم ملی کاملا حرفه ای است و فقط به خاطر مسائل 
فنی مرا به تیم ملی دعوت نمی کند. به خاطر همین انگیزه ام که کم نمی شود هیچ، دو 

برابر هم خواهد شد تا بتوانم در لیست بعدی کی روش حضور داشته باشم.

علیرضا فغانی با قضاوت بازی پرسپولیس و ذوب بر می گردد. این خبری است که روز گذشته 
از کمیته داوران به گوش رسید. روزنامه ایران ورزشی در شماره دیروز خود نوشت: دو هفته 
پیش بود که خبر رسید محسن قهرمانی بعد از دو س��ال قضاوت دربی اصفهان را برعهده 
خواهد داشت. بعد از چند روز و با اعلام اسامی داوران لیگ برتر صحت خبر مشخص شد. 
قهرمانی با صلاحدید عنایت دربی اصفهان را سوت زد. خیلی ها به عنایت ایراد گرفتند که 
قهرمانی بعد از دو سال آمادگی چنین بازی را نخواهد داشت، اما رییس دپارتمان داوری 
بدون توجه به این مسائل به قهرمانی بازی داد. این داور مشهدی هم با قضاوت کم اشتباه 

خود در هفته دوم به بازی ها برگشت. اما در آستانه هفته چهارم بازی های لیگ برتر خبر 
دیگری می رسد که می توان آن را دومین بمب خبری عنایت قلمداد کرد. علیرضا فغانی با 
بازی پرس��پولیس و ذوب به بازی ها برمی گردد. آخرین بازی لیگ چهاردهم را فوتبالی ها 
هنوز از یاد نبرده اند همان بازی که حاشیه های زیادی داشت و در نهایت منجر به محرومیت 
فغانی شد. در آن مقطع کمیته داوران اعلام کرد که این داور را سه جلسه محروم می کند 
اما در همان روز خبر رسید که فغانی از سوی افراد دیگری تا اطلاع ثانوی محروم شده است! 

محرومیتی که برای جامعه داوری شوک بزرگی بود.

فغاني با ديدار پرسپوليس و ذوب آهن برمي گرددخلعتبري: کسي را براي پا درمياني نزد کي روش نمي فرستم

ليگ باشگاهی بس�كتبال ايران 
ازقدم�ت زي�ادی برخ�وردار 
اس�ت و از اين رو انج�ام آزمون و 
خط�ا در اين رقابت ه�ا به صلاح 
بس�كتبال کش�ورمان نيس�ت، 
به همين دلي�ل انتظار م�ی رود 
متوليان امر با بررسی کارشناسی، 
روند برگ�زاری ليگ برت�ر، جام 
مل�ی و لي�گ حرف�ه ای را مورد 
آس�يب شناس�ی ق�رار دهن�د



با گسترش زندگي آپارتمان نشيني و ساكن شدن زندگي مردم در 
شهرها، لزوم توجه به سلامت و بهداشت رواني كودكان بسيار مهم 
به نظر مي رسد.كودكان امروز با خوردن غذاهاي آماده، زندگي 
آپارتماني، دوري از والدين در ط��ول روز، بازي هاي ويديويي و 

رايانه اي به نوعي دچار مصرف زدگي شده اند. 
به همين دليل بازي به عنوان يكي از عوامل مهم در آماده سازي 
كودك به منظور پذيرش نقش و مس��ووليت پذي��ري در آينده 
محسوب مي شود، به طوري كه مي توان گفت، بازي فقط عامل 
تخليه انرژي اضافه كودك، اتلاف وقت يا جلوگيري از ش��لوغي 

نيست، بلكه فوايد مفيد زيادي دارد.
در همين راستا، جزيره بازی وابسته به سازمان فرهنگی تفريحی 
 شهرداری اصفهان در چهارمين دوره جشنواره تابستانه بازی های

خلاق، موضوع برنامه اين هفته جشنواره را  به برگزاری جشنواره 
» ساخت عروس��ک های دس��ت س��از« اختصاص داده است. 
جشنواره تابس��تانی »بازی های خلاق« پنجشنبه و جمعه هر 
هفته ويژه كودكان چهار تا 12 س��ال و با محوريت يک موضوع 

متفاوت برگزار می شود.
 اين جش��نواره با هدف ايجاد فضايی ش��اد و مفرح در راس��تای 
فرهنگ س��ازی اوقات فراغت با ارائه فعاليت  های هدفمند برای 
كودكان برنامه ريزی شده است.  جشنواره اين هفته نيز با محوريت 
عروسک های دست ساز روزهای پنجش��نبه و جمعه 29 و 30 

مردادماه در محل  جزيره  بازی برگزار می شود.  

جشنواره عروسک های دست ساز به منظور افزايش توانمندی 
كودكان و پاس��خگويی به نيازهای آنها در تقويت  ارتباط موثر و 
اعتماد به نفس ك��ودكان در قالب غرفه ه��ای تفريحی آموزش 
س��اخت عروس��ک با بطری و قاش��ق های يكبار مصرف  و ساير 
موارد دور ريختنی برگزار می ش��ود.  اين جش��نواره دارای 10 
غرفه عروسكی از جمله ساخت عروس��ک با مهره، كنف، گونی، 
چوب بستنی، جوراب، كاموا و ... است. همچنين وجود دو غرفه 
جذاب با عنوان ساخت عروس��ک های مشتی و انگشتی در بين 

غرفه ها، از اين جشنواره، جشنواره ای متفاوت ساخته است. در 
غرفه عروسک های مشتی بچه ها با عروسک هايی كه خودشان 
می سازند نمايش عروس��كی اجرا می كنند. همچنين در غرفه 
عروسک های انگش��تی نيز كودكان با استفاده از عروسک های 
 انگشتی كه در پنج انگشت خود می كنند و با توجه به نمايش نامه ای

كه از قبل توسط مس��وول غرفه تهيه ش��ده نمايش های شاد و 
مفرحی را اجرا خواهند كرد.

دو غرفه خوش��مزه هم كه در همه هفته ها تكرار می شود غرفه 
 پخت نان و تغذيه سالم اس��ت كه در غرفه نان اين هفته بچه ها 
نان هايی را كه خودشان با قالب های عروسكی می پزند، صرف 
می كنند. در غرفه تغذيه سالم نيز هر هفته كودكان با مواد غذايی 
س��المی كه در اختيار آنها قرار می گيرد غذای مورد نظر را تهيه 
كرده و ميل می كنند كه اين هفته غرفه س��الم به تهيه س��الاد 
ماكارونی فرمی با تمام مخلفات و يک دس��ر شكلاتی با خرما و 

مغزها اختصاص دارد.
همچنين فراهم كردن زمين بازی ماسه در كنار ديگر غرفه های اين 
جشنواره، فضايی با نشاط را برای آخر هفته  كودكان رقم خواهد 
زد.  گفتنی است؛ جشنواره »عروسک های دست ساز« در تاريخ 
29 و 30 مردادماه از س��اعت 18 بعدازظهر ويژه كودكان چهار 
تا 12 سال برگزار می ش��ود و علاقه مندان برای شركت در اين 
جش��نواره می توانند به محل  جزيره بازی واقع در حدفاصل  پل 

فردوسی و سی و سه پل مراجعه كنند.

نمايش»ضحاك ماردوش«به نويسندگی مرحوم ابراهيم كريمی، 
 كارگردانی مائده موس��وی و تهيه كنندگی سعيد مؤذنی از   24 
مردادماه تا چهارم شهريور ماه در هنرس��رای خورشيد بر روی 

صحنه می رود.  
نمايش ضحاك ماردوش برن��ده جايزه بهترين نمايش، بهترين 
كارگردانی و گريم و بازيگری از نخس��تين جش��نواره اس��تانی 

محله است. مائده موسوی، سپيده نويدمنش، زهرا عليدوستی، 
نگار رجايی، فاطمه كيانی، سحر يوسفی، كيانا شاملی، مهشيد 
گودرزی، يلدا  ش��يرانی و زهرا موس��وی از جمله بازيگران اين 

نمايش هستند. 
گفتنی است؛ نمايش ضحاك ماردوش كه به يكي از داستان هاي 
شاهنامه مي پردازد، ضحاك كه در زمان پادشاهي بسيار ناعادل 

بود براي رهايي از د س��ت  مارهاي روييده شده بر شانه هايش 
تصميم مي گيرد روزانه مغز دو جوان را خوراك آنها كند. نهايتا 

كاوه آهنگر جهت انتقام بر عليه او قيام مي كند.
علاقه مندان جهت دريافت بليت و كس��ب اطلاعات بيش��تر به 
آدرس پل چمران ، جنب شهرداري منطقه 7، هنرسراي خورشيد 

مراجعه يا با تلفن 34593560 تماس حاصل نمايند.

محمود واعظی، وزیر ارتباطات: مساله 
اقتصاد با شعار و سخنرانی حل نمی شود و 
اين امر نيازمند برنامه ريزی و قانون گذاری 
اس��ت. از همه اين عوامل مهم تر كوچک 
كردن بدنه دولت و كاه��ش تصدی گری 
است. بنابراين بايد براساس سياست های 
اقتصاد مقاومتی همه امور به مردم واگذار 
شود. درگذشته تورم 40درصد بود، اما الان 
اين شاخص به 15درصد رسيده و طی دو 
تا سه ماه آينده با تصويب لوايح مختلف در 
مجلس شورا، آرام آرام از ركود خارج شده 
و امور اواخر امس��ال و اوايل س��ال آينده 

رونق می يابد.

بهمن نامور مطلق، معاون صنایع دستی 
و هنرهای سنتی س�ازمان: دوستداران 
صنايع دستی كمپينی با عنوان كمپين 51 
و كمپين حمايت تش��كيل داده اند تا بيش 

از پيش به حوزه صنايع دستی توجه شود.
در اين راس��تا، اگر س��ه حوزه س��ازمان با 
يكديگر همس��و ش��وند ب��ه ط��ور قطع به 
اهداف برنامه ريزی شده خواهيم رسيد و با 
برنامه ريزی های صورت گرفته در اين حوزه 
سعی داريم مدل صنايع فرهنگی را معرفی 
كنيم و بتوانيم صنايع دس��تی را به عنوان 
پيش آهنگ دوره پساتحريم عرضه كنيم و 

به بازپس گيری حقوق خود برسيم.

 سیدعلیرضا آوایی، رییس سازمان ثبت 
احوال کشور: قرار است كارت هوشمند ملی 
به مرور زم��ان و پس از اف��زودن قابليت های 
جديد به كارت چندمنظوره تبديل شود كه اين 
كارت ها با افزودن تراشه های مختلف، برای هر 
فرد مانند كامپيوتر شخصی عمل می كند و به 
تدريج، امكانات مختلفی از جمله كارت بانكی، 
دفترچه بيمه و گذرنامه و ب��ه طوركلی جای 
تمامی كارت های خدمات رس��انی به مردم را 
می گيرد. هم اكنون متقاضيان می توانند برای 
تعويض كارت ملی خود از طريق سايت سازمان 
ثبت احوال اقدام كنند تا با اولويت بندی كارت 

جديدی برايشان صادر شود.

محم�د اس�ماعیل س�عیدی، عض�و 
کمیس�یون اجتماعی مجلس: در بودجه 
امس��ال هزارميلي��ارد تومان برای اش��تغال 
جوانان از سوی دولت در نظر گرفته شده بود، 
اما با نظر موافق نمايندگان مجلس اين اعتبار 

به 4 هزار ميليارد تومان افزايش يافت.
اين اعتبار رقم قابل ملاحظه ای است و چنانچه 
دولت بخواهد اقداماتی در جهت رفع مشكل 
اشتغال جوانان انجام دهد، اين امكان وجود 
دارد، اما  هيچ اقدامی برای اش��تغال جوانان 
انجام نداده اس��ت و اين اعتبار هزينه نشده 
است. ضمنا بر اساس ش��واهد به دست آمده 

نرخ بيكاری جوانان افزايش داشته است.

 ترفند ژاپنی ها 
برای کتابخوانی کودکان

در ايران سرانه كتابخوانی پايين است و تلاش های مداوم برای 
حل اين مش��كل چندان موفقيت آميز نبوده است. در اين بين 
تجربه های برتر برخی كشورها می تواند منجر به ايده های تازه ای 

در كشور ما شود.
در جوامعی ك��ه فرهنگ ارزش��ی فرات��ر از مولفه ه��ای ديگر 
يافته هاست، تبليغ به كتابخوانی سرلوحه فعاليت های فرهنگی 

است.
در كش��وری همانند ژاپن كه اكنون ادبياتش با نويس��ندگان 
شاخصش سراسر جهان را به تس��خير درآورده است، تبليغ به 

كتابخوانی از همان كودكی آغاز می شود.
كتابخانه های مدارس ابتدايی ش��هر يوكوهامای ژاپن نيازمند 
كتابدارانی اس��ت كه تلاش كنند ك��ودكان را بيش از پيش به 
كتاب علاقه مند سازند. تيم خلاق گرافيكی دنتسو توكيو طرحی 
را اجرا كرده اند تا در جلب نيروهای تازه  نفس كتابدار به مدارس 

يوكوهاما ياری رسانند.
در اين پروژه كتابدارانی نياز است كه ارزش كتاب را درك كنند. 
تيم دنتس��و خواهان آن بوده نقش كتابدار را باز تعريف كند تا 
اين شغل به گونه ای ديده شود كه امكانات تازه ای برای كودكان 

فراهم كرده و به رشد ذهنی آنان كمک كند.
طراح هنری اي��ن مجموعه خان��م ميهارو ماتسوناگاس��ت كه 
تاكنون موفق ب��ه دريافت جوايز متعدد هن��ری در نيويورك و 

جايزه سالانه توكيو شده است.
در يكی از طرح های گرافيكی ارائه ش��ده ط��راح با چند كتاب، 
كودكی خلق كرده و او را در فضايی مخصوص به كودكان قرار 

داده است. 
همچنين ميز و صندلی ها در ابعادی مناسب برای كودكان در 
نظر گرفته شده است و المان های كودكانه در قالب لباس های 
ورزش��ی مينياتوری يا وس��ايل پش��ت پنجره نمودار می شود. 
چيدمان كتاب ها نيز در قفسه به طرز زيبا و متفاوت است و بدين 
ترتيب كتاب ها با طراحی های متنوع و جالب ذهن كودك را با 

دنيای كتاب آشنا می كند.

گالری نقش خانه اصفهان برگزار می کند؛

هفتمین نمایشگاه  از مجموعه 
نمایشگاه های بررسی نقاشی اصفهان

مجموعه ای از منتخب آثار نقاش��ی فريبا فرقدانی از نخستين 
مراحل ش��روع فعاليت هنری وی تاكنون در نمايش��گاهی در 

گالری نقش خانه اصفهان ارائه می شود.
خانه تجسمی حوزه هنری استان اصفهان با برگزاری مجموعه 
نمايشگاه های بررس��ی نقاش��ی اصفهان با مروری بر سير آثار 
هنرمندان نقاش اصفهان به بررس��ی آثار اين نقاشان در قالب 
طرحی با عنوان »بررسی نقاشی اصفهان« می پردازد طرحی كه 
از سال گذشته آغاز شده و در هفتمين دوره آثار فريبا فرقدانی به 
نمايش گذاشته و سپس مورد نقد و بررسی قرار می گيرد. آثار 
هنرمند از ابتدا تا كنون،روند كار، سير و مراحلی را كه هنرمند 
پشت سر گذاشته است از مواردی است كه مورد نقد و بررسی 

و تحليل قرار می گيرد.
گفتنی اس��ت؛ فريبا فرقدانی دانش آموخته رش��ته نقاشی در 
سطح كارشناسی ارشد و از اس��اتيد دانشگاه های هنر اصفهان 
و هنرس��تان های استان اس��ت. نمايش��گاه فوق مجموعه آثار 
ايشان در ابعاد و اندازه های مختلف و با تكنيک اكروليک است.

نمايشگاه نقاشی های اين هنرمند در ساعت17روز 29مرداد ماه 
گش��ايش می يابد و تا 10شهريور ماه  در س��اعات 9تا12 و 16 
تا 19جهت بازديد عم��وم در گالری نقش خان��ه اصفهان واقع 
در مجتمع فرهنگی هنری سوره )خيابان آمادگاه ( داير است.

همچنين نشست بررسی آثار روز پنجشنبه پنجم شهريور ماه 
برگزار خواهد شد.

ضرورت تعادل مزاج
مزاج و ش��ناخت آن چنان اهميت دارد كه گويند اگر آن را به 
خوبی بشناسيد و تعادل مزاج داشته باشيد از بسياری بيماری ها 

درامان می مانيد. 
در اين زمين��ه توصيه های زيادی ش��ده اس��ت از جمله اينكه 
بهنام يوس��فيان، مدرس و عضو شورای آموزش موسسه ترويج 
سلامت طب الصادق دانشگاه آزاد اسلامی اصفهان )خوراسگان( 
گفت: هر فردی دارای مزاج گرمی يا س��ردی و تری يا خشكی 
 اس��ت ضمن اينكه اين حالت می تواند در حد كم يا متوسط يا

 زياد باشد. 
وی ادامه داد: در طب س��نتی برای آن چهار وجه ذكر می شود 
هر آنچه وارد بدن انس��ان با مزاج معتدل ش��ود، بعد از هضم و 
جذب و پس از اينكه كيفيت مواد موثر موجود در آن خاصيت 
و انرژی خود را به جا گذاشت چنانچه تكرار مصرف اين ماده و 
يا ازدياد مقدار مصرف آن مزاج اصلی بدن را به يكی از كيفيات 
چهارگانه سوق ندهد و اعمال بدن را ناقص و يا مختل نكند،آن 

را معتدل می ناميم.
اين محقق طب س��نتی گفت: اگر تاثير اين ماده به حدی باشد 
كه مقدار كم آن در بدن ايجاد كيفيت غالب و زائد نكند و مقدار 
بس��يار و تكرار مصرف آن تغيير اندكی در بدن بدهد، اما افعال 
ب��دن را ناقص و مختل نس��ازد آن را در درج��ه اول می گويند، 
 اگر مصرف مق��دار كم م��اده ای ايج��اد كيفيت غال��ب و زائد

 كند.
 اما مصرف مقدار زياد و تكرار استعمال آن به سر حد ضرر و فساد 
نرس��د آن را در درجه دوم گويند و اگر مص��رف ماده ای بدن را 
به سر حد ضرر و فساد و نقصان برساند ولی مهلک نباشد آن را 
در درجه سوم گويند و چنانچه ضرر بس��يار به بدن و قوای آن 
برساند و به س��ر حد هلاكت بكش��اند و مرگ آور باشد آن را در 

درجه چهارم گويند.
وی با بيان اين موضوع، يادآور شد: مزاج خاص خود را با توجه 
به تغيي��رات آب و هوايی و تغيير مزاج بعض��ی از خوردنی ها و 
آشاميدنی ها و مزاج ش��غل و ديگر مزاج های تاثيرگذار نسبت 
به مزاج طبيعی و مزاج مردم��ان در جامعه امروزی بايد دقت و 

نسبت به آن عمل شود.
اين مدرس در ادامه به توصيه هايی در رابطه با مصرف آب از ديد 
طب سنتی پرداخت و چنين بيان كرد: افراد با مزاج سرد بهتر 
است از نوشيدن آب بلافاصله بعد از خوردن غذا خودداری كنند 

و نوشيدن آب را به تاخير اندازند.
 افراد ب��ا مزاج گرم م��ی توانن��د در صورت وج��ود عطش آب 
بنوش��ند ضمنا در بعضی افراد با معده گرم به خصوص اطفال 
 اشتهايش��ان تا قبل از نوش��يدن آب ضعيف اس��ت و بعد از آن

 قوی است.
همچنين از نوش��يدن آب سرد هنگام ناش��تا خودداری كنيد 
و بعد از ورزش و فعاليت بدنی س��خت، هنگام خ��واب و بعد از 
بيدار ش��دن با معده خالی، بعد از حمام، بعد از مصرف مسهل 
 و بعد از خ��وردن ميوه های آبدار مثل انگ��ور، خربزه و هندوانه

 آب ننوشيد.

 گوشی جدید سامسونگ 
چه تغییراتی داشته است؟

   باریک تر و کوچک تر از  قبل 
با ضخامتی كمتر از 0.3 اينچ، شش اينچ طول و عرضی كمتر از سه 
اينج، بدنه فلزی و شيش��ه ای نوت پنج  بس��يار باريک و كوچک تر از 

نوت 4 است.

   دوربین بهتر 
سامسونگ توانسته است دوربين دوم اين گوشی كه برای عكس های 
سلفی است را تا پنج مگاپيكسل ارتقا دهد در حالی كه در نوت 4 اين 
گوشی عكس هايی با كيفيت 3.7 مگاپيكسل تهيه می كرد. همانند 
گلكس��ی Edge S6+ فيلم هايی كه با اين گوشی گرفته می شود را 

می توان در تلويزيون های K4 به نمايش گذاشت. 

   قلم کارا تر 
قلم های گوشی های س��ری نوت كه به S pen معروف هستند ارتقا 
يافته است. اكنون می توانيد در زمان هايی هم كه صفحه خاموش است 
بر روی آن يادداشت بنويسيد. يک دكمه چرخشی بر روی قلم تعبيه 
شده است كه در هنگام گرفتن تصوير از صفحه گوشی می توان اندازه 

آن را تعيين كرد.

   قدرت باطری اندکی ضعیف تر شده است
نوت 4 يک باطری 3220 ميلی آمپری داشت در حالی كه نوت 5 جديد 
از يک باطری3000 ميلی آمپری بهره می برد. البته هنوز نمی توان به 
طور قطع گفت كه اين موضوع ب��ر روی عمر باطری چه تاثيری دارد 
چون با ارتقای نرم افزارها ميزان استفاده آنها از باطری كاهش می يابد. 

   قدرت انتخاب بین 4 رنگ و2 ظرفیت حافظه
 مشكی )كه گاهی شبيه به آبی تيره اس��ت(، سفيد، طلايی  نقره ای 
رنگ هايی هستند كه اين گوش��ی با آنها عرضه می شود. در آمريكا 
تنها رنگ های مشكی و طلايی در دس��ترس خواهد بود. همچنين 
دو ظرفيت 32 و 64 گيگابايتی برای حافظه آن در نظر گرفته شده و 

از سوی ديگر قابليت اضافه كردن حافظه به آن برداشته شده است.
 

   عرضه از 250 دلار
 البته اين قيمت برای نوع 32 گيگابايتی و تحت قرارداد دو ساله است. 
با100دلار بيش��تر می توان نوع 64 گيگابايتی آن را تهيه كرد. بدون 
در نظر گرفتن نوع قراردادی آن، قيمت اين گوش��ی از 740 دلار به 

بالا خواهد بود. 

   اما مدل Edge S6+ هم تفاوت هایی با مدل های قبلی دارد
 از اين ميان می توان به صفحه آن اش��اره كرد ك��ه از دو طرف حالت 
خميده دارد. صفح��ه 5.7 اينچی اين گوش��ی قابليت اس��تفاده از 
ميانبرهای زيادی بر روی صفحه اصلی می دهد. در عين حال با طراحی 
خاصی كه دارد قيمت بالاتری هم دارد. در حالت غير قراردادی، اين 
گوشی هزينه ای بالاتر از 888 دلار در بر خواهد داشت. اما در حالت 
قراردادهای دو ساله می توان اين گوشی را از 400 دلار به بالا تهيه كرد.

خبرایده
در جشنواره شاد و مفرح بازی های خلاق؛

بچه ها ، با دستان خود  برای خودتان عروسک بسازید

از 24 مرداد تا 4شهریور ماه در هنرسرای خورشید؛ 

»    ضحاک ماردوش «  به روی صحنه می رود

 مساله اقتصاد 
با شعار حل نمی شود

 از صنایع دستی 
حمایت می شود

کارت های هوشمند 
چندمنظوره می شود

افزایش نرخ بیکاری 
جوانان 

عکس روز
اصفهان زیبا

ترفند ژاپنی ها برای کتابخوانی کودکان

سلامتدانستنی
ترجمه: 

امیرحسین واعظ

نفیسه نوری

آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا31

18 + 38

اذان صبح/  05:01  
طلوع آفتاب/ 06:28  
اذان ظهر/ 13:07  
اذان مغرب/ 20:05  
نیمه شب شرعی/ 00:23

مثبت 17/  شبکه  1 ،  17:00
بیراهه /شبکه  1 ، 18:20 
مجموعه تعبیر وارونه یک رویا/ شبکه  1 ، 22:00
مستند نبرد دایناسورها/ شبکه 3 ، 16:30  
مردم چي میگن؟/ شبکه  3 ، 19:00     

قدس /نهنگ عنبر/گینس
ساحل / دوران عاشقی
سپاهان  /قندون جهیزیه
خانواده   / عصر یخبندان
فرهنگیان   /  نهنگ عنبر

صاحب امتیاز  شهرداری اصفهان مدیر مسئول دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد سردبیر مهندس رضوان اصغری

1436 ال���ق���ع���ده  ذی   3   1394 م�������رداد   27 ش��ن��ب��ه   س����ه  12ص���ف���ح���ه      2442 ش����م����اره 

اص���ف���ه���ان، م���ی���دان ام�����ام ح��س��ی��ن )ع���ل���ی���ه ال������س������ام(، خ���ی���اب���ان ط���ال���ق���ان���ی، م��ق��اب��ل ارگ ج���ه���ان نما
تلفن  32218182  ف��اک��س  32219070 ام��ور آگهی ه��ا  32229512 -031  /  021-88546630
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